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رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی و واکنش سریع اپیدمی کرونا:

واکسن هراسی سبب 
افزایش تلفات کرونا می شود

2

  

 استاندارقم گفت: زمین مورد نیاز واحدهای تولیدی استان با توجه به واگذاری های 
صورت گرفته ، تا ۱۰ سال آینده تامین می باشد، و امکان توسعه شهرک های 
صنعتی نیز وجود دارد.بهرام سرمست روز سه شنبه درحاشیه افتتاح طرح های 
صنعتی قم به مناسبت هفته دولت در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: 
در حال حاضر واحدهای صنعتی استان با ۲ مشکل کمبود نقدینگی و نداشتن 
زمین مواجه هستند.وی با اشاره به اقدام های صورت گرفته به منظور رفع مشکل 
زمین واحدها خاطرنشان کرد: به واحدهای صنعتی استان با توجه به قابلیت ها و 

رییس اتاق اصناف مرکز استان قم  گفت: در تعطیلات هفته گذشته ۹۰ درصد 
اصناف استان قم محدودیت ها را رعایت کرده و فقط ۵ مورد پلمپ داشتیم.  حمید 
خرمی در گفت وگویی ضمن گرامیداشت هفته دولت، تسلیت ایام محرم و صفر 
و تقدیر و تشکر از همراهی کسبه و اصناف قم جهت بهبود شرایط کرونایی بیان 
کرد: اصناف استان از همان ابتدای شیوع کرونا برای مبارزه با این بیماری در 
صحنه بودند و تلاش داشتند تا تصمیمات ستاد استانی مبارزه با کرونا را عملیاتی 
کنند. رییس اتاق اصناف مرکز استان قم افزود: در تعطیلات هفته گذشته ۹۰ 

استاندارقم:
زمین واحدهای صنعتی قم تا ۱۰ سال تامین است

رییس اتاق اصناف استان قم  : 
9۰درصداصناف قم محدودیت ها را رعایت کردند 

 رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی و واکنش سریع اپیدمی 
کرونا با تاکید بر اینکه واکسن نزدن مانند حرکت در جاده ای 
است که خطر تصادف در آن بسیار بالا است، گفت: واکسن 
زدن بهتر از نزدن آن است و با یک تصمیم نادرست جان خود و 

سایر هموطنان را به خطر نیاندازیم.  دکتر حمید سوری با تاکید 
بر اینکه واکسن یکی از مولفه های مهم در قطع زنجیره انتقال 
واکسیناسیون  حاضر  حال  در  داشت:  اظهار  است،  ویروس 
بهترین و موثرترین ابزار کنترل بیماری در دست بشر است و 
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رییس دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت کرونایی قم اسفبار است

 با تصمیم نادرست جان خود و سایر هموطنان را به خطر نیاندازیم

عکس:هادی چهرقانی
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رییس مرکز بهداشت قم: 

شهروندان در صورت داشتن تب از دریافت 
واکسن خودداری نمایند 

سازمان توسعه و عمران قم 
در نظر دارد با رعایت آیین نامه معاملاتی شهرداری قم از طریق بر گزاری حراج عمومی به شرح ذیل نسبت به فروش اقلام 

اسقاطی خود با مشخصات و شرایط کلی زیر اقدام نماید .

شرایط حراج :

1( تضمین شرکت در حراج )350.000.000( به صورت ضمانت نامه بانکی یا مطالبات تأیید شده نقدی از سازمان توسعه 
و عمران قم ، اوراق مشارکت )بی نام( و یا واریز وجه نقد به شماره حساب سپرده 1006220288 نزد بانک شهر بنام سازمان 

توسعه و عمران قم .
2( نحوه پرداخت: واریز وجه نقد ، مطالبات تأیید شده نزد سازمان توسعه و عمران قم.

3( هزینه خرید اسناد به تفکیک هر حراج 2.000.000 ریال )غیر قابل استرداد( به شماره حساب 1979967692 نزد بانک 
ملت بنام سازمان توسعه و عمران قم واریز گردد .

4(  سازمان توسعه و عمران قم در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد و همچنین اختیار تفکیک هر یک از اقلام جهت فروش 
یا عدم فروش آن بر عهده سازمان می باشد.

5( اقلام توسط کارشناس رسمی دادگستری قیمت گذاری شده و در روز کمیسیون قرائت و شرکت کننده ای که بالاترین قیمت 
را در حراج اعلام دارد برنده حراج خواهد بود.

6( کلیه هزینه جابه جایی ، بارگیری ، حمل و نقل ) کسورات قانونی در صورت تعلق ( ، هزینه درج آگهی ها و کارشناسی به 
عهده برنده حراج میباشد.

7( کلیه مقادیر درج شده بصورت تقریبی می باشد و مبنای محاسبات و پرداخت باسکول مورد تأیید فروشنده می باشد.
8( زمان بازدید صرفا در روز های تعیین شده می باشد و متقاضیان می بایست رأس ساعت 10 در محل ادره اموال سازمان جهت 

هماهنگی و بازدید اقدام نمایند.
9( شرکت کنندگان میبایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت )مصوب 1337( اقدام نمایند. 
10( محل دریافت ، تحویل و بازگشایی اسناد حراج : قم ، بلوار معلم ، مجتمع تجاری و اداری ناشران طبقه پنجم .

11( متقاضیان می توانند جهت دریافت اطلاعات تکمیلی با واحد حقوقی و املاک سازمان به آدرس قم ، بلوار معلم ، مجتمع 
تجاری و اداری ناشران طبقه پنجم مراجعه و یا با شماره تلفن 37840660-025 داخلی 6350-6351-6380 تماس حاصل 

فرمایند.

شناسه آگهی :1178865        روابط عمومی سازمان توسعه و عمران قم

آگهی حراج عمومی

امیرآبادی نماینده مردم قم :

دود اختلاف افکنی بین دو قوه به 
چشم مردم می رود

 نماینــده مــردم قــم در مجلــس 
شورای اسلامی، ادعای خط دهی 
هیات رییســه برای چگونگی رای 
اعتماد بــه وزیران پیشــنهادی را 
مصــداق اختــلاف افکنــی میان 
قــوا دانســت و گفــت: دود ایــن 
اختلاف افکنــی بــه چشــم مردم 
می رود.»احمدامیرآبادی فراهانی« 
2در جلســه عصر سه شنبه مجلس 

رییس قوه قضاییه:

نگاه »ما می توانیم« در همه امور 
کشور حاکم شود 

معاون اول قوه قضاییه :

دادستان ها با موارد اخلال در توزیع 
دارو برخورد کنند 

رییس قوه قضاییه ضمن قدردانی 
از تلاش های مســئولان ســازمان 
پزشکی قانونی و اعتماد به جوانان 
متخصــص در ایــن مجموعــه که 
منشــاء برکات فراوانی شده، ابراز 
امیدواری کرد، نگاه »ما می توانیم«، 
در همه زمینه هــا و مجموعه های 
کشور حاکم شود.  حجت الاسلام 
والمسلمین غلامحسین محسنی 

معــاون اول قــوه قضاییه از 
کشور  سراسر  دادستان های 
خواســت با جدیت با اخلال 
کنندگان در زمینه توزیع دارو 
برخورد کنند. حجت الاسلام 
والمسلمین محمد مصدق در 
آیین معارفه معــاون حقوقی 
و امــور مجلس قــوه قضاییه 
2افزود: مکلفیم آرامش مردم را  2

4
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بیرانوند رئیس جدید هیئت کاراته استان قم؛

کاراته قم به روزهای اوج باز می گردد

رییس مرکز بهداشت قم گفت: همشهریان در صورتی که 
تجربه واکنش آلرژیک شدید به هر واکسن و یا دارویی داشته و 
یا داروی سرکوب کننده ایمنی و دارو های شیمی درمانی مصرف 

می کنند، قبل از گرفتن وقت واکسیناسیون با پزشک مشورت 
کنند. سیامک محبی  با بیان این که افراد در صورت تماس با 
بیمار مبتلا به کرونا، یک ماه بعد برای تزریق واکسن مراجعه 
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چرا باجک؟چرا زنبیل آباد؟
 علت نامگذاری خیابان های معروف قم چه بود؟

شناسه آگهی: 1180173

دانشگاه علوم پزشکی قم
 نیازمند اجاره یک مجتمع مسکونی با حداقل 6 و حداکثر ۱۲واحد به صورت مجتمع و 
متمرکز به مدت یکسال جهت اسکان پزشکان می باشد. واحدهای مسکونی می بایست 
به صورت تجهیز شده )تاسیسات سرمایشی و گرمایشی-آسانسور-کابینت(واز وضعیت 

مناسبی بر خوردار باشد.
متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر و هماهنگی با شماره ۰۹۱۰877۹۱۰7 

آقای معماریان تماس حاصل نمایند.

فراخوان تجدید مناقصه عمومی بصورت یک مرحله ای شماره 1400/2/ق.م

در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای امور خدمات نظافت، باربری، نقلیه، نامه رسانی و سایر امور مطابق با 
واجد  پیمانکار  به   ۱4۰۱/۰6/3۱ لغایت   ۱4۰۰/۰7/۰۱ تاریخ  از  یکسال  مدت  به  مناقصه  اسناد  در  مندرج  مفاد  و  شرایط 
صلاحیت)موضوع اصلی فعالیت آن با موضوع مناقصه مطابقت داشته و صلاحیت آنها از سوی وزارت کار وامور اجتماعی تایید و 
فهرست مربوطه ابلاغ گردیده است( واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه 
گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir   انجام خواهد شد 
و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی،  مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 
جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. لازم به ذکر است شماره فراخوان مذکور در سامانه ستاد 2000001124000004 می باشد.

۱-تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: ساعت ۹  روز چهارشنبه مورخ ۱4۰۰/۰6/۰3 می باشد.
۲-مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه: از تاریخ انتشار لغایت ساعت  ۱8  روز دوشنبه مورخ ۱4۰۰/۰6/۰8

3-مهلت زمانی ارسال پیشنهاد: ساعت ۱۹ روز پنج شنبه مورخ ۱4۰۰/۰6/۱8
4- تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 2.400.000.000 ریال) به حروف: دو میلیارد و چهارصد میلیون ریال( است که به یکی 
از دو روش ذیل می باشد:

4/1- ارائه ضمانتنامه بانکی از یکی از بانکها یا موسسات مالی تحت نظارت بانک مرکزی با اعتبار سه ماهه و قابل تمدید.
 IR 760100004101047771207991 4/2- فیش واریزی بابت تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به حساب شبای شماره

بانک مرکزی به نام پست استان قم بابت شرکت در مناقصه.
۵- زمان و مکان افتتاح پاکت ها : ساعت ۱۰ روز شنبه مورخ ۱4۰۰/۰6/۲۰ در محل اداره کل پست استان قم.

* حضور پیشنهاد دهندگان در جلسه افتتاح پاکتها )بررسی قیمت های پیشنهادی( بلامانع است.
*هزینه درج آگهی فراخوان بعهده برنده مناقصه می باشد.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه:
نشانی: قم- بلوار 15 خرداد- بلوار محتشم کاشانی- اداره کل پست استان قم- واحد حقوقی تلفن: 025-37786441

تلفن مرکز راهبری و پشتیبانی سامانه ستاد جهت دریافت اطلاعات: 1456

شناسه آگهی :1179820

فراخوان تجدید مناقصه عمومی ) نوبت اول(

آگهی اجاره

اداره کل پست استان قم 
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رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی و واکنش سریع اپیدمی کرونا:

واکسن هراسی سبب افزایش
 تلفات کرونا می شود

 رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی و واکنش سریع اپیدمی کرونا با تاکید بر اینکه 
واکسن نزدن مانند حرکت در جاده ای است که خطر تصادف در آن بسیار بالا است، 
گفت: واکسن زدن بهتر از نزدن آن است و با یک تصمیم نادرست جان خود و سایر 

هموطنان را به خطر نیاندازیم. 
دکتر حمید سوری با تاکید بر اینکه واکسن یکی از مولفه های مهم در قطع زنجیره 
انتقال ویروس است، اظهار داشت: در حال حاضر واکسیناسیون بهترین و موثرترین ابزار 
کنترل بیماری در دست بشر است و تا حدودی می تواند بار ناشی از اپیدمی را بکاهد اما 

به تنهایی کافی نیست و باید همراه با سایر اقدامات لازم پیش برود.
وی بر ضرورت تزریق واکسن کرونا و اولویت قرار دادن آن تاکید و تصریح کرد: باید به 
مدیریت واکسن هم توجه شود به این معنا که اگر می خواهیم تعداد بستری ها و مرگ و 
میر را کم کنیم علاوه بر تمرکز بر واکسیناسیون باید بر روی گروه هایی که بیشترین خطر 

بستری و مرگ را دارند هم تمرکز کرد.
رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی و واکنش سریع اپیدمی کرونا با ابراز تاسف از اینکه 
هنوز بین 20 تا 40 درصد گروهای پرخطر اعم از سالمندان و جوانان در کشور واکسینه 
نشده اند در حالیکه همین افراد عمدتا تخت های بیمارستانی را اشغال یا آمار فوتی ها را 
افزایش می دهند، خاطرنشان کرد: رویکرد مدبرانه و خردمندانه برای کنترل اپیدمی در 
کشور وجود ندارد؛ موضوعی که دستمایه برخی افراد سودجو شده و گزارش های منفی 

علیه واکسیناسیون انتشار می دهند.
سوری در واکنش به آمارهای جنجال برانگیز ابتلا و فوت پس  از واکسیناسیون کرونا 
که این روزها توسط افراد و با هدفی خاص در حال انتشار است، تاکید کرد: افزایش 
بی سابقه تعداد مبتلایان به بیماری و رکوردزنی های پیاپی و غم انگیز در تعداد مرگ ومیرها 
ما را در صدر کشورهای آلوده به ویروس کرونا قرار داده است؛ امری که ناشی از سرعت 

کم واکسیناسیون و امتناع گروهی از اقشار جامعه از تزریق آن است.
وی افزود: اینکه بگردیم ببینیم یک نفر که دز اول یا دوم واکسن را زده دوباره مبتلا شده 
یا فوت کرده است رویکردی کاملا نادرست است در حالی که باید ارزیابی خطر کنیم و 
ببینیم که خطر بستری یا فوت در واکسن زده ها چقدر و در واکسن نزده ها چقدر است 

آن موقع قضاوت کنیم که آیا واکسن بزنیم یا نزنیم.
سوری، شک در واکسن زدن را با مثالی از جاده ها تبیین و توضیح داد: مانند این می 
ماند که دو جاده را برای سفر داریم؛ در یکی خطر تصادف 50 درصد و دیگری یک درصد 

است. در اینجا عقل می گوید از جاده ای با خطر یک درصد عبور کنیم.
وی ادامه داد: پس اینکه ذره بین برداریم و بگردیم دنبال افرادی که با وجود تزریق 
واکسن مبتلا به کرونا شده اند درست نیست زیرا برخی از این افراد است اگر واکسن 
هم نمی زدند به دلیل بیماری زمینه ای که دارند در گروه های پرخطر قرار می گرفتند و 

دچار سکته قلبی یا فوت می شدند پس نباید این موضوع را به واکسن زدن تعمیم داد.
رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی خطاب به افرادی که واکسن هراسی می کنند، 
گفت: اگر مطالعه جدی صورت نگیرد وضعیت کرونا به ضرر مردم ادامه پیدا می کند. 
استدعا دارم این افراد به خود بیایند و احساس شرم کنند که باعث مرگ بیشتر هموطنان 

شده اند.
سوی تاکید کرد: زدن واکسن بهتر از نزدن آن است و با یک تصمیم نادرست جان خود 

و سایر هموطنان را به خطر نیاندازیم.
 

امیرآبادی نماینده مردم قم :

دود اختلاف افکنی بین دو قوه 
به چشم مردم می رود

 نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، ادعای خط دهی هیات رییسه برای 
چگونگی رای اعتماد به وزیران پیشنهادی را مصداق اختلاف افکنی میان قوا دانست و 

گفت: دود این اختلاف افکنی به چشم مردم می رود. 
»احمدامیرآبادی فراهانی« در جلسه عصر سه شنبه مجلس شورای اسلامی در پاسخ 
به ادعای »محمود احمدی بیغش« نماینده مردم شازند مبنی بر اینکه هیات رییسه برای 
چگونگی رای اعتماد به وزرای پیشنهادی به نمایندگان خط می دهد،  در تذکری بر 
اساس ماده 75 آیین نامه داخلی مجلس، گفت: نمایندگان در حال بررسی صلاحیت 
وزرای پیشنهادی هستند و همکاران حق دارند براساس قسم یاد شده نظرات خود را 
نسبت به وزرای پیشنهادی اعلام کنند. پس این بی انصافی است که نسبت سوء به 

رییس یا نمایندگان داده شود که طراحی صورت گرفته تا یک یا چند وزیر رای نیاورند.
نماینده مردم قم در مجلس یازدهم، ادامه داد: جلسات زیادی بعد از پایان جلسات 
رسمی مجلس شورای اسلامی برگزار می شود تا نمایندگان به حجت شرعی خود 
برسند. اما اینکه فردی مدعی شود که رییس قوه مقننه در پی این است که  2، سه یا 
چهار وزیر پیشنهادی رای نیاورد، مصداق اختلاف افکنی بین دو قوه است و دود این 

اختلاف افکنی به چشم مردم می رود و به معنای آدرس غلط دادن است.
وی با بیان اینکه تمام تلاش مجلس این است که هرچه سریع تر رای اعتماد به وزرا 
داده شود، عنوان کرد: این کار در حال انجام است ولی نمایندگان در این شرایط 
عروسک خیمه شب بازی نیستند که هر چیزی گفته شود آن را گوش کرده و اجرا کنند 

و در حقیقت چنین  سخنانی توهین به نمایندگان است.
امیرآبادی با اشاره به جلسه رییس مجلس با روسای کمیسیون ها که روز گذشته برگزار 
شد، تصریح کرد: دوشنبه هر هفته رییس مجلس جلساتی را با روسای فراکسیون ها 
بگزار می کند. البته سخنان بنده به معنای دفاع از رییس مجلس نیست بلکه از جایگاه 

رییس مجلس دفاع می کنم. 
نماینده مردم قم با بیان اینکه دادن چنین پیام هایی به دولت سبب اختلاف افکنی 
بین قوا می شود، گفت: نهایت چنین اخباری اجحاف در حق مردم است و ما این 

موضوع را محکوم می کنیم.
وی با تاکید بر اینکه تریبون مجلس امانت در دست  نمایندگان است، ادامه داد:  برای 
تحکیم نظام، صحبت هایی در راستای وحدت قوا است مطرح کنید نه اینکه مطالبی 

بگویید که سبب اختلاف افکنی شود.
امیرآبادی در توصیه به »محمود احمدی بیغش« نیز خاطرنشان کرد: آقای احمدی 
بیغش نیز باید در صحبت های خود مسائل امنیتی ملی، وحدت و انسجام ملی را در 
نظر بگیرد. ولی وی  چندبار در مجلس  صحبت هایی را بیان کرد که نمایندگان را آزرده 

خاطر نمود.
  

مخالف وزیر پیشنهادی کشور:

وزیر پیشنهادی کشور 
به احزاب و شوراها قدرت دهد

عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس یازدهم، درباره کمرنگ شدن نقش 
بخش های انتخاباتی و نهادهای مردمی، گفت: احمد وحیدی وزیر پیشنهادی 
کشور باید به تشکل ها، اصناف و احزاب توجه کند تا مردم و کارگران بتوانند حرف 

بزنند. 
وزیر  احمد وحیدی  با  در مخالفت  روز سه شنبه  بافقی  محمدرضا صباغیان 
پیشنهادی کشور، گفت: وحیدی از افراد انقلابی و متعهد به انقلاب و با تدبیر 
است و وجود او را در نظام خار چشم دشمنان به ویژه رژیم صهیونیستی می دانم.

نماینده مردم ابرکوه، بافق، خاتم و مهریز )استان یزد( ادامه داد: نظام ما مستقل است 
و قدرت دفاعی و نظامی عالی داریم و دارای رهبری توانمند و شجاع هستیم اما در عین 
نقاط قوت و نقاط ضعفی هم داریم که باید کاهش پیدا کند. امروزه اعتیاد مادر تمام 
بیماری ها است و این پیشگیری و برخورد و برنامه ریزی بر عهده وزارت کشور است. در 

حالی که متولی اعتیاد،  وزارت کشور است.
صباغیان بافقی ادامه داد: در این زمینه باید درباره جلوگیری از ترانزیت مواد مخدر 
اقداماتی انجام شود که در برنامه شما به آن اشاره ای نشده است. پاسخ دهید که چه 

کسی مسوول است؟
روز ضعیف تر  نهادهای مردمی هر  و  انتخاباتی  امروز بخش های  وی عنوان کرد: 

می شوند. آقای وزیر این موضوعات حوزه شماست که باید به شوراها قدرت دهید.
این نماینده مردم افزود: وحیدی اقداماتی انجام دهد تا احزاب شناسنامه دار شوند و به 
وظایف خود عمل کنند. زیرا در بیشتر موارد زمانی که نهادها و تشکل های صنفی حرف 

می زنند اخراج می شوند زیرا پشتوانه ندارند و قدرت کارفرما بیشتر است.
عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: وحیدی باید 

به تشکل ها، اصناف و احزاب توجه کند تا مردم و کارگران بتوانند حرف بزنند.

به مردن عادت نکنیم 
بالاخره به مرگ هم عادت کردیم. مرگ هرروز تعدادقابل  

توجهی از هموطنانمان را در آغوش می گیرد و ما نگاه 
می کنیم تا روز بعد دوباره مرگ جلوی مان رژه برود. تعداد 
فوتی ها به معنای واقعی کلمه تبدیل به عدد شده اند و 

دیگر هیچ حسی را در ما به جوشش در نمی آورند.
مسئولین که برای شان فرق نمی کند، آنها در هر حالتی تصمیمات یکسان می گیرند. 

حالا می خواهد تعداد فوتی های کرونایی 5 باشد یا 700.
مردم هم هیچ کاری به آمار و شرایط قرمز کرونایی ندارند. ماسک نمی زنند، مهمانی 

می روند، مراسم می گیرند و انگار نه انگار که کرونا به کشور زده است.
جنگ که بود من کودکی 3 ساله بودم اما از آنهایی که آن 8 سال سخت را تجربه 
کرده اند، می پرسم آیا واقعا در شرایط دفاع مقدس هم رفتار دولت و مردم اینگونه بود؟ 
برای آنها هم انگار نه انگار که جنگی است و باید زندگی شان حالت جنگی داشته باشد؟

کرونا رسما به کشور حمله کرده است و همه بی خیال نشسته ایم و نگاه می کنیم که 
چگونه عزیزان مان ازدست می روند. اگر این حس عادت ادامه پیدا کند، نه تنها ما کرونا 
را شکست نمی دهیم بلکه این ویروس هر روز در یک لباس، شانه های ما را به خاک 
خواهد مالید. ما نباید اینقدر راحت بمیریم. وقتی می شود با ماسک، مهمانی نرفتن، 
دورهمی نگرفتن، واکسن زدن و ... جلوی مرگ را گرفت، چرا این همه سهل انگاری 

می کنیم و اجازه می دهیم کرونا ما را در آغوش بگیرد.
البته ما دست به عادت کردن مان خوب است. چندان علاقه نداریم مشکلات را حل 
کنیم بلکه تلاش می کنیم به آن عادت کنیم. آلودگی هوا را ببیند. اینقدر راهکاری 
برای آن پیدا نکردیم که دیگر به آن عادت کرده ایم. همه می دانیم زمستان که می آید 
دیگر نباید منتظر برف باشیم. بلکه باید خود را برای هوایی پر از دود آماده کنیم. عادت 

کرده ایم به جای آدم برفی، آدم دودی بسازیم.
ما به گرانی عادت کرده ایم. روند عادی شدن گرانی در ایران هم روش مشخصی 
است. آن قدیم ها یکم غر می زدیم. الان در فضای مجازی جک و کمپین می سازیم و 

بعد عادت می کنیم.
اینقدر به گرانی عادت کرده ایم که هرچه قیمت یک کالا گران تر بشود ما آن را بیشتر 
می  خریم که خدای ناکرده ضرر نکنیم. ما حتی اینقدر عادت کرده ایم که به راحتی 
شعارهای همه نامزدهای انتخابات مختلف را باور می کنیم. عادت کرده ایم که باور 
کنیم. عادت کرده ایم نماینده ای بگوید برای یک شهر هزار نفری فرودگاه می سازد. 
عادت کرده ایم رییس جمهوری بگوید ابر مشکلات را برای همیشه از سر ایران دور 

خواهد کرد.
بیایید حداقل برای اولین بار عادت، عادت کردن را تکرار کنیم و مقابل مرگ بایستیم و 

اجازه ندهیم به همین راحتی بر روی سرمان پرواز کند.

مسیر استقلال افغانستان 
کدام است؟ 

 افغانستان این روزها در معرض آزمون بزرگ سیاسی ای 
تجربیات  از  درس آموزی  و  حلم  با  جز  که  گرفته  قرار 

گذشته از آن موفق خارج نخواهد شد. هر نوع شتاب زدگی و تأثیر پذیری از القائات و 
فضاسازی ها موجب خواهد شد تا بازگشت صلح و آرامش به این خطه برای سال ها 

مجدداً به تأخیر افتد.
ایران را کشوری فقیر و فاقد جاذبه برای  بر خلاف تصور برخی که این همسایه 
قدرت های سلطه گر می پندارند، افغانستان برای زیاده طلبان جهان علاوه بر موقعیت 

ویژه منطقه ای اش دارای تجارتی به مراتب سودآورتر از نفت است.
در تحلیل رخدادهای اخیر افغانستان نباید از این نکته غفلت کرد که تشکل ها و 
جریاناتی که امروز  کنشگران سیاسی افغانستان به حساب می آیند عمدتاً مولود دوران 
اشغال آن، توسط اتحاد جماهیر شوروی اند؛ لذا اعوجاجات در دشمن شناسی، ویژگی 
بارز آنان به حساب می آید. همین ضعف تاکنون نیز عامل اصلی تداوم اشغال به صور 

مختلف و عدم استقرار حاکمیت ملی در این کشور بوده است.
بسیاری از مجاهدین و گروه هایی همچون طالبان؛ القاعده و... جهاد برای آزادی 
افغانستان از سلطه ارتش سرخ را در چتر تدارکاتی نامحسوس و سیاسی »سیا« آغاز 

کردند و به تدریج از آن تأثیر گرفتند.
امروز هر چند این کنشگران تجربیات ذی قیمتی از دوران اشغال افغانستان دارند، اما 

همچنان ضعف در دشمن شناسی در برخی کنش هایشان رخ می نماید.
واشنگتن چند سال است بحث خروج از افغانستان را برای کاهش هزینه هایش در 
جنگ اقتصادی به گونه ای مطرح می سازد که متضمن تداوم سلطه سیاسی اش باشد؛ 
لذا از یک سو به هیچ وجه اجازه نداد که ساختار انتخابات در اداره این کشور نهادینه 
شود و با قدرت افرادی را بر مردم افغانستان تحمیل کردند که به منافع ملی پای بند 
نبودند؛ از دگر سو مذاکراتی طولانی با طالبان را پی گرفتند و با آن عملًا به عنوان دولت 
رفتار نمودند، اما این بدان معنی نیست که طالب ها همان نیروهای خام قبل از اشغال 
افغانستان توسط آمریکا باشند؛ لذا به نظر می رسد واشنگتن در صدد است از نفوذ 

عوامل همراه با خود در همه جریانات بهره گیرد تا غائله پیچیده ای را شکل دهد.
اگر همه کنشگران به گونه ای تداوم حیات سیاسی خود را نیازمند هماهنگی با کاخ 
سفید بدانند- یا به تعبیر روشن تر دست نیاز به سوی اشغالگر دیروز دراز کنند- صحنه 
سیاسی افغانستان به مراتب پیچیده تر خواهد شد؛ زیرا هیچ گامی بدون نقش آفرینی 
بیگانه در تنظیم روابط بین نیروهای فعال برداشته نخواهد شد؛ به عبارت دیگر افغان ها 

نخواهند آموخت که چگونه حاکمیت ملی را با مشارکت جمعی خود شکل دهند.
در هفته های اخیر فشار فوق العاده ای بر ایران وارد آمد تا در برابر طالبان صف آرایی 
مستقیم کند، اما تهران با تجربیات گذشته به شدت در برابر این موج تبلیغاتی ایستادگی 

کرد تا توجیهی برای مداخله سیاسی آمریکا فراهم نشود.
متأسفانه در روزهای اخیر برخی شخصیت های افغان از آمریکا برای مقابله با طالبان 
درخواست کمک نموده اند که این به معنی بی توجهی به تجربیات دور اول حضور 

طالب ها در قدرت است.
موافقان و مخالفان طالبان تجربه  گران سنگی از برخورد دوگانه آمریکا دارند. اگر 
شرایطی در افغانستان به وجود آید که آمریکا با دو طرف نزاع دارای ارتباط- مخفی 
یا آشکار- باشد از یک سو شکست نظامی اش جبران خواهد شد و از دیگر سو نقش 

آفرینی، از حوزه نظامی به سیاسی منتقل می شود که حوزه ای بسیار پیچیده تر است.
آمریکایی ها در گذشته با هوشمندی ایران نتوانستند با ایجاد جنگ منطقه ای به 

اهدافشان برسند.
امروز نیز هر نوع کوبیدنی به طبل جنگ پیش نیاز سیاست جدید واشنگتن را تأمین 
خواهد کرد؛ بنابراین دعوت برخی نیروهای افغانستان از آمریکا برای کمک به مبارزه 
با طالبان یک خطای راهبردی است؛ زیرا نزاعی شکل خواهد گرفت که هدایت دو 
سویش در اختیار بیگانه خواهد بود. افغانستان نیازمند قانونمندی و فراگیری فرهنگ 
چگونگی تعامل جریانات این کشور با یکدیگر است؛ زیرا این تنها راه مسدود ساختن 

بازگشت سلطه بیگانه از مسیری پیچیده تر خواهد بود.

وزیر پیشنهادی وزارت کشور: 

می توانیم در بین ۱۰ اقتصاد برتر جهان 
قرارگیریم 

وزیر پیشنهادی وزارت کشور گفت: اعتقادم این است با بسیج و برنامه ریزی خوب ما 
می توانیم در عرض 10 تا 15 سال کشور را در بین 10 اقتصاد برتر جهان قرار دهیم. 

 احمد وحیدی وزیر پیشنهادی وزارتخانه کشور عصر روز دوم شهریور 1400 در 
صحن علنی مجلس و در دفاع از برنامه های پیشنهادی خود گفت: برنامه ای که تهیه 
شده مستند به قانون اساسی، سند چشم انداز، بیانیه گام دوم، سیاست های کلی 
، قوانین مصوب و مجلس شورای   ـکه 16 مورد آن به وزارت کشور مربوط است ـ نظام 
اسلامی مربوط است. وی بیان داشت: بر این اساس برنامه ها در قالب 13 موضوع 
اساسی، 18 راهبرد کلان و 148 اقدام اجرایی و برنامه های محوری که همه این ها 
حول یک محور کلیدی شکل گرفت، تدوین شده اند همچنین در جلساتی که در 
کمیسیون های تخصصی مجلس در خدمت نمایندگان محترم بودم 167 نماینده 
برنامه ها و دغدغه های خود را در قالب 508 نقطه نظر اعلام کردند که در قالب 8 فصل 

جمع بندی شد.
وحیدی درباره این 8 فصل بیان داشت: 85 مورد در حوزه کارآمدی، 68 مورد در 
حوزه تعامل دولت و مجلس، 58 نکته درخصوص انتخاب مدیران، 39 نکته در حوزه 
آسیب های اجتماعی، 29 نقطه نظر پیرامون مدیریت بحران، 25 نکته در رابطه با 

تقسیمات کشور و 23 مورد در حوزه اصلاح قوانین و مقررات بود.

اخبار

عباس سلیمی نمین *

 
رییس قوه قضاییه ضمن قدردانی از تلاش های مسئولان سازمان پزشکی 
قانونی و اعتماد به جوانان متخصص در این مجموعه که منشاء برکات فراوانی 
شده، ابراز امیدواری کرد، نگاه »ما می توانیم«، در همه زمینه ها و مجموعه های 

کشور حاکم شود. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای روز سه شنبه از مرکز 
تشخیصی و آزمایشگاهی پزشکی قانونی استان تهران در منطقه کهریزک بازدید 
کرد و در گفت وگوی چهره به چهره با کارکنان و برخی مراجعان در جریان نحوه 

خدمات رسانی این مرکز و مشکلات و نیازهای آن قرار گرفت.
در حاشیه بازدید ربیس قوه قضاییه از این مجموعه، کیت تشخیص هویت و 
ژنتیک و دستگاه هموژنایزر ساخت داخل که تولید آن ها گام مهمی در رفع نیاز 
کشور به این محصولات استراتژیک در دوران تحریم و کروناست، مورد بهره برداری 

قرار گرفتند.
رییس قوه قضاییه در این دیدار با گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان محمدعلی 
رجایی و محمدجواد باهنر ابراز امیدواری کرد خادمان ملت در دستگاه قضا 
پاسدار خون شهدا و کسانی باشند که با رنج و زحمت و با ایثار و ازخودگذشتگی 

ضامن استقلال کشور شده و آن را ارتقاء بخشیده اند.
محسنی اژه ای با قدردانی از تلاش های مسئولان سازمان پزشکی قانونی و 
اعتماد به جوانان متخصص در این مجموعه که منشاء برکات فراوانی شده، ابراز 
امیدواری کرد، نگاه »ما می توانیم«، در همه زمینه ها و مجموعه های کشور حاکم 
شود. وی تصریح کرد: آنچه امروز متخصصان جوان ما در سازمان پزشکی قانونی 
انجام دادند، ترجمان این سخن است که ما می توانیم خودکفا شویم و با کم کردن 
وابستگی هایمان به کشورهای دیگر، در ردیف کشورهای پیشرفته دنیا قرار گیریم.
رییس قوه قضاییه با ابراز خرسندی از قرار گرفتن ایران در ردیف پنجم کشورهای 
سازنده کیت ژنتیک، تصریح کرد: ارزش مادی و ویژگی های کیت تولیدی نسبت 
به اعتماد به نیروهای جوان انقلابی در کشور که موجب خودکفایی و کاهش 

وابستگی به خارجی ها شده، موضوعی فرعی است.
محسنی اژه ای افزود: موفقیت علمی در تولید کیت های آزمایشگاهی مهم 
است، اما مهم تر آن است که کشورهای سازنده این محصول که آمریکا به عنوان 
دشمن ملت ما در میان آن ها قرار دارد، بدانند که امروز ایران به بالاترین نقطه 

توانمندی علمی رسیده و این جهاد از مبارزه در هر ساحتی بالاتر است.
وی خاطر نشان کرد: اینکه در کنار رویارویی اطلاعاتی و نظامی با دشمن بتوانیم 
در میدان علمی به آن ها برسیم و یا از آن ها پیشی بگیریم به مراتب اثرات بیشتری 

خواهد داشت.

کار سازمان پزشکی قانونی را سخت و دشوار است
رییس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان خود، کار سازمان پزشکی قانونی 
را سخت و دشوار توصیف کرد و گفت: بسیاری از مراجعان به سازمان پزشکی 
قانونی متالم و عزادارند که یا دچار آسیب شده اند و یا عزیز خود را به دلایل مختلفی 
از دست داده اند و کسانی که با آن ها مواجه می شوند باید افرادی صبور، با حوصله 
و دقیق باشند. محسنی اژه ای افزود: کسی که عزیزی را از دست داده و به پزشکی 
قانونی می آید، می خواهد هم کارش سریع انجام شود، هم درست تشخیص داده 
شود که موضوع چیست و از طرفی هم به دلیل آن که داغدیده است، نیازمند 
برخورد محبت آمیز است. وی با اشاره به گفت و گوی خود با یکی از مراجعان به 
مرکز تشخیصی و آزمایشگاهی پزشکی قانونی گفت که این فرد علاوه بر آن که 
خودش داغدار بود، می گفت که بسیاری از بستگان متوفی در بهشت زهرا)س( و 
شهرستان منتظرند تا مراسم تشییع برگزار کنند و ذهنش درگیر آن بود که کارش 
هر چه سریع تر راه بیفتد. رییس قوه قضاییه با اشاره به حساسیت ها و اهمیت 
نظرات تخصصی پزشکی قانونی تصریح کرد: دقت و استفاده از تجهیزات روز دو 
مسأله مهم در انجام مأموریت های پزشکی قانونی هستند که اگر هر کدام مورد 
غفلت قرار گیرند کار پیش نمی رود، اما دقت، تعهد، مسئولیت پذیری و وظیفه 
شناسی مهم تر از داشتن تجهیزات است. محسنی اژه ای با اشاره به ویژگی ها و 
شاخصه های کاربردی دو محصول دانش بنیان تولید متخصصان سازمان پزشکی 
قانونی در افزایش دقت و حسن انجام کار، تأکید کرد: ارزش این محصولات به آن 
است که متعلق به خودمان است و هر روز می توانیم آن ها را ارتقاء بخشیم و باعث 

می شود برای تأمین سایر نیازمندی ها نیز با انگیزه تر تلاش کنیم.

رییس قوه قضاییه:

نگاه »ما می توانیم« در همه امور کشور حاکم شود 

معاون اول قوه قضاییه از دادستان های سراسر کشور 
خواست با جدیت با اخلال کنندگان در زمینه توزیع 

دارو برخورد کنند.
حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق در آیین 
معارفه معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضاییه افزود: 

مکلفیم آرامش مردم را برقرار کنیم. 
به  پزشک  یک  حتی  نمی دهیم  اجازه  گفت:  وی 
جای تزریق واکسن چیز دیگری تزریق کند و نمونه آن 

را اخیرا در البرز دیدیم. 
تخلف  موارد  البته  گفت:  قضاییه  قوه  اول  معاون 
خدوم  پزشکان  اتفاق  به  قریب  و  است  کم  بسیار 
هستند. معاون اول قوه قضاییه گفت: با تماسی که 
همان روز با دادگستری البرز داشتم تاکید کردم در 

کوتاه ترین زمان این پرونده به نتیجه برسد نه اینکه 
اگر  ببرد. مصدق گفت:  زمان  ان  بررسی  ماه  شش 
قوه قضاییه 4 پرونده را فوری رای دهد مردم قضاوت 
می کنند و خوشبین می شوند. وی افزود: افق روشنی 
برای قوه قضاییه متصور هستیم و بر اساس سند تحول 

حرکت می کنیم.
اجازه نمی دهیم آبروی جامعه پزشکی

 ریخته شود
معاون اول قوه قضاییه از دستگیری یک پزشک و 
سه همکارش که واکسن تقلبی تزریق کرده بودند، 
خبر داد. حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق 
در حاشیه مراسم معارفه معاون حقوقی و امور مجلس 
این پزشک  افزود:  قوه قضاییه در جمع خبرنگاران 

در استان البرز اقدام به جمع آوری پوکه های واکسن 
کرده بود که از مدیرکل دادگستری استان خواستیم 
در کوتاه ترین زمان رای این پرونده صادر شود. وی 
با اشاره به تلاش پزشکان خدوم به ویژه در دو سال 
اخیر گفت: به هیچ پزشکی اجازه نخواهیم داد که هم 
زحمات دیگر پزشکان را زیر سوال ببرد و هم امنیت و 
آسایش مردم را با اخلال مواجه کند. حجت الاسلام 
هم  قضاییه  قوه  سخنگوی  انتخاب  درباره  مصدق 
گفت: این موضوع در دست بررسی است البته خیلی 
نیاز به سخنگو نیست و باید عمل کنیم. معاون اول قوه 
قضاییه درباره انتشار تصاویر از زندان اوین هم اعلام 
کرد: این موضوع در حال بررسی است و هنوز قضیه 
خیلی مشخص نیست و تا فردا اطلاع رسانی می شود.

معاون اول قوه قضاییه :

دادستان ها با موارد اخلال در توزیع دارو برخورد کنند 

 عضو فقهای شورای نگهبان و مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: با وزیر 
پیشنهادی آموزش و پرورش، خانواده فرهنگیان احساس خواهند کرد یک تیم جامع و 
آشنا به مسائل پپگیر امور آنهاست و آموزش و پرورش پشتوانه محکمی در سطح رییس 

جمهوری دارد و ایشان پای کار آموزش و پرورش هستند. 
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش، حسین 
باغگلی وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش با حضور در مرکز مدیریت حوزه علمیه قم 
در دیدار و گفت و گو با آیت الله علیرضا اعرافی مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور به 
ارائه برنامه خود برای تصدی این وزارتخانه پرداخت. آیت الله اعرافی با آرزوی توفیق برای 
وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش برنامه های باغگلی برای تحقق سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش را خوب و عملیاتی ارزیابی کرد. آیت الله اعرافی در این دیدار به نکات 
راهبردی برای حل مشکلات وزارت آموزش و پرورش اشاره کرد و گفت: سرمایه گذاری 

برای حوزه های نظری در آموزش و پرورش ضرورت دارد.
عضو شورای نگهبان با یادآوری ضرورت اقدام عملی برای تحقق سند بنیادین 
آموزش و پرورش و توانایی نیروی جوان در این زمینه اظهار داشت: نیازمند پیوست 
اجرایی منطقی هستیم و ورود جدی آموزش و پرورش در برنامه هفتم توسعه ضرورت 

دارد و این وزارتخانه باید رد پای اساسی در برنامه داشته باشد.
وی با بیان اینکه باید با محوریت مسئله نیروی انسانی؛ سند تحول بنیادین آموزش و 
پرورش را مورد توجه قرار داد، گفت: آموزش و پرورش باید انسان را برای زندگی تربیت 

کند و نگاه کاربردی داشته باشد و توجه به نگاه تحولی و پایه ای در آموزش و پرورش 
بسیار مهم است.

مدیر حوزه های علمیه کشور همچنین پیرامون اشکال وارده توسط منتقدان برای 
جوان بودن باغگلی تاکید کرد: امروز پذیرش جوانان برای مسئولیت های بزرگ با نگاه 

سختگیرانه بررسی می شود و باید برای رفع این نگاه تلاش شود.
آیت اعرافی ادامه داد: وزیر پیشنهادی جوان آموزش و پرورش انگیزه و روحیه بالایی 
برای اجرای سند تحول بنیادین دارد. ایشان تلاش مضاعفی برای حل مشکلات 

تحولی در وزارت آموزش و پرورش در دستور کار خواهد داشت.
وی تلاش و برنامه باغگلی در اجرایی سازی مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی 
برای تشکیل دفتر ارتباط حوزه های علمیه با آموزش و پرورش را بسیار مثبت ارزیابی 
کرد و گفت: این مصوبه در سال 1395 به تصویب رسید که متاسفانه اخیرا ابلاغ شده 

است و اجرای آن توسط دکتر باغگلی حتما دارای آثار مثبت خواهد بود.
تامین منابع پایدار آموزش و پرورش از مسیر وقف 

عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: باید به منابع پایدار برای آموزش و پرورش فکر 
کرد و با توجه به جذابیت های آموزش و پرورش می توان این منابع را از مسیرهایی مانند 
وقف تامین کرد. آیت الله اعرافی همچنین در پایان سخنان خود با تاکید بر اهمیت 
معماری ساختمان های مدارس گفت: معماری مدارس باید روح نواز و نشاط آفرین 

باشد و توجه به هنر بسیار مهم است که باید برای آن برنامه ریزی شود.

 آیت الله اعرافی در دیدار با باغگلی: 

فرهنگیان پشتوانه رییس جمهوری را حس خواهند کرد

رییس مجلس گفت: دشمنان این کشور و انقلاب در 
پی ایجاد انشقاق و اختلاف بین قوا هستند.

محمدباقر قالیباف در نشست علنی مجلس نوبت 
عصر امروز شورای اسلامی با اشاره به اظهارات یکی 
از نمایندگان در رابطه با فرآیند بررسی صلاحیت وزرا 
در مجلس گفت: من لازم است این نکته را به صراحت 
عرض کنم، در ماه های اخیر و پس از انتخابات و در 
این  ویژه در  به  و  این دورانی که کابینه معرفی شده 
هفته های اخیر در همه جلسات من به این نکته اشاره 
کردم که اخبار پنهان و آشکار موید این نکته است که 
دشمنان این کشور و انقلاب به دنبال ایجاد انشقاق و 

اختلاف بین قوا هستند.
وی افزود: در جلسه اخیر خود با روسای کمیسیون ها 
و فراکسیون ها با هیأت رئیسه مجلس نیز به این موضوع 
اشاره کردم و تأکید کردم هر کسی به این موضوعات 
دامن بزند و برای آن زمینه سازی کند بی شک به کشور، 
نظام، انقلاب و مردمی که مشکلات اقتصادی سلامت 

و معیشتی دارند، ظلم کرده است.

رئیس مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: بنده به 
عنوان خدمتگزار شما هرگز به دنبال انشقاق نیستم و 

مجلس نیز اجازه نمی دهد چنین فضایی ایجاد شود.
وی با اشاره به برگزاری جلسه تودیع و معارفه روسای 
قوه قضائیه گفت: زمانی که آقای رئیسی از قوه قضائیه 
تودیع شد و آقای اژه ای به عنوان رئیس جدید معرفی 
شدند، من در چند دقیقه سخنرانی به دو نکته اشاره 
کردم و گفتم دوستان ما در جبهه انقلاب بدانند برای 
کار نکردن دیگر هیچ بهانه ای وجود ندارد و نکته دوم 
نیز این است که جبهه انقلاب، دولت، مجلس و قوه 
قضائیه همه و همه محکوم به موفقیت هستیم و هر 
کسی که چنین ضعفی را بخواهد دنبال کند آب به 

آسیاب دشمن می ریزد.
وی اضافه کرد:هم در آن جلسه و هم در روز تحلیف 
با صراحت گفتم در عین همدلی و همکاری، استقلال 
مجلس حفظ خواهد شد و مجلس در رأس امور است 
و عمل به وظایف قانونی مجلس وظیفه ما است و ما در 
این موضوع حق مماشات با هیچ کس را نداریم اما این 

را هم با همه وجود می فهمیم که دولت باید با قدرت کار 
خود را انجام دهد چرا که بنده قریب به 40 سال در کار 

اجرایی حضور داشتم.
قالیباف تصریح کرد: من در همه جلساتم به این نکته 
اشاره کردم که ما به عنوان نمایندگان مردم جز دغدغه 
آنها و توجه به آن، چیز دیگری نداریم و امروز سلامت 
و اقتصاد مهمترین مسئله مردم است و مجلس باید 
اطمینان حاصل کند که وزرای پیشنهادی در این دو 
حوزه یعنی سلامت و معیشت می توانند موفق عمل 
کنند و این وظیفه ما و توقع مردم است و ما این کار را با 

همدلی و همراهی انجام خواهیم داد.
اینجا  که  پیشنهادی  وزرای  کرد:  نشان  خاطر  وی 
هستند بعضا در این زمینه ها بوده اند و من با آنها در این 
باره صحبت کردم و این موضوعات را به صورت روشن 
دنبال کرده اند و آنهایی که من را از نزدیک می شناسند 
برای من هیچ موضوع دیگری  می دانند که جز کار 
اثبات  و  مردم  کار  تنها  ندارد.  اهمیت  و  موضوعیت 

کارآمدی دین در اداره جامعه برای من مهم است.

رییس مجلس:
 دشمن به دنبال انشقاق و اختلاف بین قواست 

 رییس دفتر رییس جمهوری با بیان اینکه افزایش اخیر قیمت ها ناشی از عوامل 
روانی است، گفت: نباید اجازه دهیم اخبار منفی و تبلیغات روانی باعث افزایش 
قیمت و متضرر شدن مردم شود.  غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه در نشست 
هم اندیشی اعضای شورای اطلاع رسانی دولت، با اشاره به افزایش قیمت برخی 
کالاها در روزهای اخیر با بیان اینکه عموم کارشناسان معتقدند که این افزایش 
قیمت ها صرفا ناشی از عوامل روانی است،گفت: مدیران بخش های مختلف از جمله 
در بخش اطلاع رسانی باید نسبت به صیانت از حقوق مردم احساس تکلیف کرده و 

اجازه ندهند انتشار اخبار منفی و تبلیغات روانی دشمنان باعث افزایش قیمت کالاها 
و خدمات و متضرر شدن مردم شود. رییس دفتر رییس جمهوری با بیان اینکه در 
مدت کمتر از یک ماهی که از تنفیذ و تحلیف رییس جمهوری می گذرد، در برخی 
حوزه ها ازجمله واکسیناسیون شاهد اقدامات جدی و موثرتری حتی نسبت به قبل 
بوده ایم، افزود: حجم واردات واکسن به شدت افزایش یافته و تعداد روزانه تزریق 
واکسن درحال نزدیک شدن به مرز یک میلیون نفر است، اما نتوانستیم به شکل 

مناسبی نسبت به این اقدامات اطلاع رسانی کرده و از آن بازخورد مثبت بگیریم.

رییس دفتر رییس جمهوری:

افزایش اخیر قیمت ها ناشی از عوامل روانی است

مصطفی داننده*
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سلامت 

عارضه ی پوست مرغی و چگونگی کنترل آن؛ کتاب خوان ها، از کدام فواید سلامتی
 آن بهره می برند؟

اگر برای بیاد آوردن اسم آخرین کتابی که خوانده  اید دچار تردید شدید پس 
احتمالا از فواید خواندن کتاب برای ارتقای سلامت نیز بی خبرید!

زیاد شنیده ایم که مطالعه بر توانایی های ذهنی، روحیات و احساسات تاثیرات 
شگفت انگیزی دارد. اینطور ثابت شده که مطالعه فعالیتی است که اثرات مفیدی 

روی جنبه های مختلف سلامت دارد.
در اینجا خواهید فهیمد که چرا خواندن کتاب می تواند بهترین تصمیم برای 

افزایش سلامت و کیفیت زندگی شما باشد:
کتاب خوان ها زندگی شادتری دارند: مطالعات محققان دانشگاه لیورپول ثابت 
کرده که کتاب خواندن باعث افزایش شادی در زندگی می شود. در حقیقت کسانی 
که در هفته 30 دقیقه مطالعه می کنند، زندگی شادتر، رضایتمندی بیشتر و سطح 

روابط اجتماعی قوی تری دارند.
برای  عاملی  خود  کتاب  خواندن  هستند:  افسرده  کمتر  ها،  خوان  کتاب 
جلوگیری از افسردگی و حتی زوال عقل مرتبط با سن است. تنها 5 دقیقه کتاب 
خواندن کافی است تا ضربان قلب و تنش فیزیکی تان آرام گیرد. بنابراین هر زمانی 
که احساس استرس و بی قراری داشته اید، بهتر است که کتابی را به دست بگیرید 

و بخوانید.
کتاب خوان ها تحمل و همدلی بیشتری دارند: مطالعات ثابت کرده افزایش 
عملکرد ذهنی ناشی از کتاب خواندن و مطالعه، منجر به احترام بیشتر به سایرین، 
تحمل دیگر فرهنگ ها و عقاید و صبر بیشتر در بحث ها و تعاملات اجتماعی و 

شنیدن دیدگاه ها می شود.
کتاب خوان ها کمتر دچار دردهای مزمن می شوند: مطالعات تجربی نشان 
داده کسانی که علاقه مند به خواندن کتاب هستند، کتاب را با صدای بلند می 
خوانند و یا به خواندن شعر گرایش دارند، کمتر دچار دردهای فیزیکی مزمن می 
شوند. ضمن دردهای جسمی ناشی از تنش های احساسی مانند افسردگی و انزوا 

در این افراد کمتر است.
کتاب خوان ها متمرکزترند: کتاب خواندن تمرکز بالایی می خواهد. شاید در 
ابتدا برایتان سخت باشد که ساعت ها بنشینید و کتاب تان را به دست بگیرید و 
بخوانید اما پس از مدتی این کار برایتان لذت بخش خواهد شد و به شما آرامش می 
دهد. کتاب می تواند شما را از جهان واقعی و بیرونی تان جدا کند و در جهان خیالی 

دیگری فرو برد که همین کار موجب بالا بردن تمرکزتان می شود.
کتاب خوان ها خواب با کیفیت تری دارند: ثابت شده است که مطالعه یکی از 
موثرترین راه ها برای آرامش و آمادگی برای خواب می باشد. نور موبایل و تلویزیون به 
مغز می گویند که اکنون زمان بیدار شدن است در حالی که خواندن کتاب در نور کم 
تاثیر کاملا متفاوتی دارد زیرا مغز تشخیص می دهد که اکنون زمان استراحت است.
کتاب خوان ها کم استرس ترند: زمانی که استرس دارید ترجیح می دهید چه 
کارهایی انجام دهید؟ پیاده روی کنید؟ یا موسیقی گوش دهید؟ محققان دانشگاه 
ساسکس اطمینان داده اند که در مواقع استرس باید مطالعه کرد. تحقیقاتی که 
انجام داده اند نشان داده است که مطالعه در مقایسه با موسیقی، پیاده روی و حتی 
قهوه بهترین روش برای غلبه به استرس است. افرادی که مورد آزمایش قرار گرفته 

بودند با مطالعه به مدت 6 دقیقه توانسته بودند استرس خود را کاهش دهند.

فشارخون بالا را می توان با خواص قدرتمند برخی از گیاهان کنترل 
کرد. بنابراین شما می توانید با دمنوش هایی که می گوییم فشار خون 

بالایتان را مدیریت کنید.
درمان فشار خون بالا خصوصا با داروهای گیاهی هدف میلیون ها 
نفر در تمام دنیاست؛ زیرا این بیماری شایع بوده و برای سلامتی بسیار 
خطرناک است. از این رو پزشکان توصیه می کنند عارضه فشار خون بالا 

به محض تشخیص، باید تحت کنترل گرفته شود.
فشار خون بالا می تواند تشخیص داده نشده باقی بماند زیرا علامتی 

ندارد.
بالا بودن انسولین، لیپین و اوریک اسید با فشار خون بالا مرتبط 
از  پُر  اند. سطح این فاکتورها زمانی بالا می رود که رژیم غذایی تان 
قند و غذاهای فرآوری شده باشد. اگر شخصی دارای اضافه وزن هم 
هم  مداوم  استرس های  دچار  و  باشد  داشته  شرایین  تصلب  باشد، 
باشد، آن وقت فشار خون بالا عوارض خاموش؛ اما بسیار مخربی برای 

سلامتی اش خواهد داشت.
و  غذایی  رژیم  اصلاح  نیازمند  بالا  خون  فشار  درمان های  همه ی 
مصرف غذاهای تازه، تعدیل مصرف نمک و پتاسیم و افزایش مصرف 
منیزیم و چربی های سالم هستند. ورزش کردن و داشتن یک زندگی 

کم تنش تر نیز توصیه می شوند.

خون  فشار  و   139 تا   120 بین  سیستولیک  خون  فشار  اگر 
دیاستولیک بین 80 تا 89 باشد، پیش هایپرتنشن تلقی می شود، اما 
این پیش هایپرتنشن نباید با دارو تحت درمان قرار بگیرد. بلکه فرد باید 

رژیم غذایی خود را تغییر داده و عادت های سالم تری در پیش بگیرد.
درمان گیاهی برای فشار خون بالا

فشار خون بالا را می توان با خواص قدرتمند برخی از گیاهان کنترل 
کرد. بنابراین شما می توانید با دمنوش هایی که می گوییم فشار خون 

بالایتان را مدیریت کنید.
چای برگ زیتون

روغن زیتون یکی از چربی های سالمی است که همه ی افراد باید آن را 
در رژیم غذایی خود داشته باشند تا از تصلب شرایین پیشگیری کنند؛ 
اما درخت زیتون فقط منبع روغن زیتون نیست. برگ های این درخت 

هم می توانند برای درمان فشار خون بالا مفید باشند.
شما به دو فنجان آب و یک قاشق چای خوری برگ درخت زیتون نیاز 

دارید.
ابتدا آب را به جوش بیاورید و برگ های زیتون را به آن اضافه کنید.

سپس از روی حرارت بردارید و ده دقیقه کنار بگذارید.
وقتی آب به رنگ کهربایی درآمد آماده است.

در نهایت، آن را صاف کرده و صبح با معده خالی و شب پیش از خواب 

بنوشید.
بابونه و گیاه دم اسب

چای بابونه و گیاه دم اسب برای فشار خون بالا عالیست. بابونه به 
خاطر خاصیت آرامبخشی اش معروف است. همینطور گیاه دم اسب 

خاصیت ادرارآوری دارد و به کنترل فشار خون کمک می کند.
دو فنجان آب، یک قاشق غذاخوری برگ گیاه دم اسب و یک قاشق 

غذاخوری گل خشک بابونه آماده کنید.
ابتدا آب را به جوش بیاورید و گیاهان را به آن اضافه نمایید و بگذارید 

سه دقیقه بجوشد، صاف کرده و بنوشید.
ضمنا این دمنوش برای شروع روز عالیست.

رزماری
رزماری خاصیت ادرارآوری دارد و فشار خون را کاهش می دهد. ضمنا 
رزماری سرشار از فلاوونوئیدهایی است که برای بهبود گردش خون و 

کاهش ریسک گرفتگی عروق مفید هستند.
شما به چهار فنجان آب و یک قاشق غذاخوری برگ های خشک 

رزماری نیاز دارید.
ابتدا آب را به جوش بیاورید، سپس برگ های رزماری را به آن اضافه 

کنید )می توانید یک حبه سیر نیز به آن بیفزایید(.
اجازه دهید پنج دقیقه بجوشد.

سپس از روی حرارت بردارید و پانزده دقیقه صبر کرده و بعد آن را 
صاف کنید.

در طول روز این دمنوش را بنوشید.
انار

انار میوه ای سرشار از آنتی اکسیدان ها و پتاسیم می باشد و به همین 
 )LDL( دلیل به کاهش فشار خون بالا، تصلب شرایین و کلسترول بد

کمک می کند.
شما به یک فنجان آب و یک قاشق غذاخوری دانه های انار نیاز دارید.
دانه های انار را همراه با آب در مخلوط کن بریزید؛ نوشیدنی تان نیازی 

به صاف کردن ندارد و آماده است.
برگ بو

باور وجود دارد که برگ بو فقط برای خوش عطر کردن غذاها  این 
نیست و دارای پتاسیم و منیزیم نیز می باشد که دو ماده معدنی ضروری 
برای سلامت قلب و عروق بوده و فشار خون را کاهش می دهند. برگ بو 

خواص فراوانی برای سلامتی دارد.
دو عدد برگ بو و یک فنجان آب برای این نوشیدنی نیاز دارید.

ابتدا آب را به جوش آورده و برگ بو را به آن اضافه نمایید و بگذارید ده 
دقیقه بجوشد، سپس صاف کرده و بنوشید.

این نوشیدنی را در حد تعادل مصرف کنید.
عادت های خوب نیز برای درمان فشار خون بالا ضروری اند

فراموش نکنید که پیش از مصرف این نوشیدنی ها حتما با پزشکتان 
باشد که درمان های گیاهی می توانند مفید  یادتان  مشورت کنید. 

باشند؛ اما باید در مصرف آن ها احتیاط کنید.
راهکارهای خانگی ارائه شده جایگزینی برای درمان های پزشکی 
به عنوان درمان  از درمان های گیاهی  بنابراین بهتر است  نیستند. 

کمکی استفاده کنید.

چه کسانی نیاز به درمان فشار خون بالا دارند؟

مراقب ۵ علامت زودهنگامدرمان های گیاهی فشار خون بالا
 بیماری ام اس باشید!

در ایالات متحده، تقریبا 200 فرد مبتلا به ام اس در هر هفته تشخیص داده می 
شود و این در حالی است که هم اکنون 2,5 میلیون نفر در سراسر جهان با این 

بیماری ناتوان کننده زندگی می کنند.
مولتیپل اسکلروزیس یک بیماری التهابی مزمن سیستم عصبی مرکزی )مغز و 
نخاع( است و زمانی رخ می دهد که سیستم ایمنی بدن به اشتباه به ماده چرب 

محافظت کننده از فیبرهای عصبی در مغز و نخاع، حمله می کند.
هر کسی می تواند به بیماری ام اس مبتلا شود اما نرخ ابتلا به آن در زنان دو 
برابر مردان است و آنهم بین سنین 15 تا 60 سالگی. شانس شما برای ابتلا به این 
بیماری بیشتر می شود اگر سابقه خانوادگی آن یا سابقه ابتلا به سایر بیماری های 
مزمن را داشته باشید. داشتن سابقه مونونوکلئوز )مونونوکلئوز عفونی یک بیماری 
عفونی ویروسی است که دستگاه تنفس، کبد و دستگاه لنفاوی را درگیر می کند( 

یا سیگاری بودن نیز شانس ابتلا به ام اس را افزایش می دهد.
مولتیپل  بیماری  علامت  اولین  افراد  از  بسیاری  برای  بینایی:  مشکلات 
اسکلروزیس یا فلج چندگانه در چشم است. اغلب، ام اس باعث نوریت اپتیک 
می شود، یک بیماری که به عصب ارتباط دهنده چشم به مغز صدمه می زند. 
این حالت معمولا تنها بر یک چشم تاثیر می گذارد، اما در موارد نادر شامل هر دو 

چشم می شود. علائم عبارتند از:
تاری دید

مات بودن رنگ ها
درد در چشم، به ویژه هنگامی که آن را حرکت می دهید

اغلب، علائم خود به خود در عرض چند هفته یا چند ماه ناپدید می شوند. اما 
اگر این نشانه ها را مشاهده کردید بلافاصله با پزشکتان در تماس باشید.

حس های عجیب و غیرعادی: اولین نشانه های ام اس که ممکن است حس 
های عجیبی در بدنتان باشد عبارتند از:

احساسی شبیه شوک برقی وقتی که سر و یا گردنتان را حرکت می دهید. ممکن 
است از ستون فقرات شروع شده و به دستها و پاهیتان منقل شود.

بی حسی، اغلب در صورت
احساس سوزن سوزن شدن

احساس سفتی و تورم
خارش شدید

خستگی: یک نشانه شایع اولیه ام اس خستگی شدید است. ممکن است 
احساس خستگی کنید حتی اگر فعالیت زیادی نداشته باشید. ممکن است 

صبح به محض اینکه از خواب بیدار شدید احساس خستگی کنید.
گرما و مشکلات مربوطه: زمانی که ورزش می کنید، ممکن است به محض 
اینکه بدن خود را گرم می کنید احساس خستگی و ضعف کنید. همچنین 
هنگامی که بدنتان گرم شود در کنترل بخش های خاصی از بدن، مانند پا و یا 
ساق پای خود دچار مشکل می شوید. هنگامی که استراحت می کنید و دمای 

بدنتان پایین است، این علائم به احتمال زیاد از بین خواهند رفت.
مشکلات در راه رفتن: ام اس می تواند منجر به عدم تعادل شود، و راه رفتن را 

مشکل سازد. علائم می تواند شامل موارد زیر باشد:
مشکل داشتن در حفظ تعادل
مشکلات درراه رفتن معمولی

دیگر علائم ام اس
بسته به این که کدام بخش از سیستم عصبی تحت تاثیر قرار گرفته است، دیگر 

علائم اولیه می توانند شامل موارد زیر باشند:
اختلال در تمرکز فکر

افسردگی
مشکلات در مثانه و روده

احساس کنید که اتاق در حال چرخش است، حالتی به نام سرگیجه
درد

اگر شما یک یا چند نشانه که از نشانه های شایع ام اس هستند را داشتید، 
پزشک ممکن است به شما پیشنهاد آزمایش دهد. این آزمایشها می تواند شامل 

موارد زیر باشد:
آزمایش خون برای مشکلات دیگر با علایم شبیه به ام اس مانند بیماری لایم.

آزمایش برای اندازه گیری سرعت سیگنال های در حال حرکت در اعصاب.
ام آر آی، که از مغز عکس می گیرد، تا پزشک شما بتواند مناطق آسیب دیده 

را بررسی کند.
کشیدن مایع نخاعی برای بررسی مایعی که در مغز و نخاع در جریان است؛ 
ممکن است نشانه هایی را نشان دهد که سیستم ایمنی بدن شما در حال آسیب 

زدن به سیستم عصبیتان است، و این نشانه ها در ام اس اتفاق می افتد.

محققان؛

فواید روغن نارگیل برای سلامت قلب و مغز
اعتقاد بر این است که روغن نارگیل یکی از سالم ترین غذاهایی است که با 
افزودن مداوم به رژیم غذایی می تواند تاثیرات مثبت زیادی بر سلامت داشته 

باشد.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از دیلی اکسپرس، روغن نارگیل بعد از فشرده 

شدن قسمت سفید و گوشتی نارگیل خشک یا تازه بدست می آید.
در دمای اتاق، روغن نارگیل نسبتاً سفت و مومی شکل است. اما پس از گرم 

شدن به صورت رقیق درمی آید.
به گفته محققان، روغن نارگیل به بهبود سلامت کلی قلب کمک می کند.

»کریس گانرز«، متخصص تغذیه، در این باره می گوید: »افرادی که بیشترین 
مصرف روغن نارگیل را دارند، کمتر دچار بیماری قلبی می شوند.«

همچنین یک روغن رژیمی است که به کاهش وزن در افراد چاق کمک می کند.
روغن نارگیل حاوی چربی های خاصی است که به تری گلیسیریدهای زنجیره 
متوسط معروف هستند و به بدن کمک می کند تا سریع تر از سایر انواع چربی های 

غذایی، کالری بسوزاند.
علاوه بر مصارف غذایی، بسیاری از مردم از آن برای اهداف زیبایی در جهت 

بهبود سلامت و ظاهر پوست و مو استفاده می کنند.
مطالعات نشان می دهد که روغن نارگیل می تواند میزان رطوبت پوست خشک 

را بهبود بخشد و علائم اگزما را کاهش دهد.
روغن نارگیل همچنین می تواند از آسیب به مو جلوگیری کند. نتایج یک مطالعه 
نشان می دهد که می تواند به عنوان یک ضد آفتاب ضعیف عمل کند و حدود 20 

درصد از اشعه ماورا بنفش خورشید را مسدود نماید.
به گفته گانرز، »بیماران مبتلا به آلزایمر هم از افزودن روغن نارگیل به رژیم غذایی 

خود سود می برند.«
ادعا شده است که چربی های روغن نارگیل با ایجاد منبع انرژی جایگزین برای 

مغز علائم آلزایمر را کاهش می دهند.
همچنین این روغن در مقابله با کلسترول بالا مفید است. در واقع، روغن نارگیل 
حاوی چربی های اشباع شده طبیعی است که میزان کلسترول خوب HDL را در 

بدن افزایش داده، درحالیکه کلسترول بد LDL را از بین می برد.
در صورت مصرف برای پوست، مالیدن آن به عنوان مرطوب کننده به پوست 

بلافاصله بعد از استحمام بیشترین فایده را دارد.
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رییس اتاق اصناف استان قم  : در تعطیلات هفته گذشته

9۰درصداصناف قم محدودیت ها
 را رعایت کردند 

رییس اتاق اصناف مرکز استان قم  گفت: در تعطیلات هفته گذشته 90 درصد 
اصناف استان قم محدودیت ها را رعایت کرده و فقط 5 مورد پلمپ داشتیم. 

حمید خرمی در گفت وگویی ضمن گرامیداشت هفته دولت، تسلیت ایام محرم و 
صفر و تقدیر و تشکر از همراهی کسبه و اصناف قم جهت بهبود شرایط کرونایی بیان 
کرد: اصناف استان از همان ابتدای شیوع کرونا برای مبارزه با این بیماری در صحنه 

بودند و تلاش داشتند تا تصمیمات ستاد استانی مبارزه با کرونا را عملیاتی کنند.
رییس اتاق اصناف مرکز استان قم افزود: در تعطیلات هفته گذشته 90 درصد 
اصناف استان قم در راستای قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا با ستاد کرونا همکاری 

داشته در حالی که این آمار در کل کشور 80 درصد است.
وی ادامه داد: از ساعت نه صبح که شروع کار کاسبان است با همکاری اداره 
اماکن، تعزیرات، صمت و بهداشت نظارت داشتیم، به کسانی که تخلف داشتند 
تذکر می دادیم و سعی می کردیم پلمپ انجام نشود؛ فقط 5 مورد پلمپ داشتیم که 

به دلیل عدم رعایت علی رغم چندین مرتبه تذکر بود.
وی با تأکید بر اینکه هر یک از طرح هایی که در ارتباط با اصناف ارائه می شود 
با  قانونی  برخوردهای  قضا  دستگاه  همراهی  با  و  است  اجرایی  ضمانت  دارای 
متخلفان انجام می شود، عنوان کرد: این اقدام صیانت از سلامت مردم بوده و در 
اولویت است؛ البته در این مسیر، خسارت هایی هم به برخی اصناف وارد شد که 

جبران آن ها توجه ویژه مسئولان را می طلبد.
خرمی از برگزاری جلسات مختلف مجموعه اصناف با دستگاه های ذیربط در این ایام 
خبرداد و در خصوص اقدامات صورت گرفته پیرامون خسارات وارده به صنوف گفت: 
کلیه خسارات وارده طی کارشناسی های صورت گرفته توسط اتاق اصناف،اتحادیه 
و کمیسیون نظارت احصاء و به دستگاه های مختلف طی مکاتبه ای اعلام شد. وی 
عنوان کرد: نظارت ها به طور مستمر از ابتدای شیوع کرونا بر روند فعالیت اصناف 
وجود داشته و گزارش ها توسط هیئت  رئیسه و بازرسین اتاق اصناف ارائه شد. و در این 
خصوص همراهی خوبی با علوم پزشکی و سازمان بازرسی و اتاق اصناف وجود دارد. 
خرمی با اشاره به کمک 20 میلیارد ریالی اصناف قم به آسیب دیدگان ناشی از کرونا 
در خصوص مهمترین اقدامات در این راستا خاطرنشان کرد: راه ندازی کارگاه های 
تولید ماسک ، تهیه بسته های معیشتی جهت نیازمندان، تهیه و تدوین طرح "نهضت 
خدمت رسانی بسیج اصناف" در جهت گسترده کردن فعالیت های محرومیت زدایی 
و استفاده از تمام توان بسیج اصناف و اتحادیه ها در این زمینه صورت گرفته است. 
وی اضافه کرد: مکاتبات با دادستان محترم و اداره اطلاعات درخصوص محکومیت 
محتکرین اقلام بهداشتی و پیش بینی عدم وصول چک های صادره باتوجه به شیوع 
ویروس کرونا، اعلام مکرر موجودی اقلام بهداشتی و ضدعفونی کننده در واحدهای 
صنفی مرتبط به نهادهای متقاضی ذیربط نیز از جمله اقدامات انجام گرفته می باشد. 
خرمی در راستای بیان خدمات انجام شده ادامه داد: پیگیری موضوع ایجاد بازار 
فروش اینترنتی توسط واحدهای صنفی تحت پوشش و برگزاری جلسات توسط 
متخصصان فضای مجازی، پیگیری ثبت نام صاحبان واحدهای صنفی تحت پوشش 
خانواده شان در سایت سلامت وزارت بهداشت ، مدیریت اعتراضات تعدادی از کسبه 
و متصدیان در ابتدای طرح تعطیلی از دیگر اقدامات است. وی پلمپ واحدهای 
صنفی که نسبت به تعطیلی واحد خود اقدام ننموده اند با مشارکت اتاق اصناف و 
اداره نظارت بر اماکن عمومی نیروی انتظامی قم را از اقدامات صورت گرفته برشمرد 
و تصریح کرد: در این دوران همچنین مصاحبه های مختلف با رسانه ها از جمله صدا 
و سیما در جهت بیان دغدغه ها و مشکلات صنوف و اتحادیه ها و مکاتبات مختلف با 
برخی دستگاه ها از جمله اداره مالیات، بیمه، اتاق اصناف ایران و غیره در راستای رفع 
این دغدغه ها صورت گرفت. خرمی همچنین در رابطه با اقدامات مؤثر مرکز نیکوکاری 
اتاق اصناف اظهار کرد: از نمونه اقدامات این مرکز می توان به تهیه و توزیع  بسته های 
قاسم  حاج  شهید  سردار  و  مهربان  دوستان  جهادی  گروه های  توسط  معیشتی 
سلیمانی، ضدعفونی معابر، صنوف و پاساژها و برپایی ایستگاه های عرضه مستقیم 
ماسک توسط تولیدکنندگان بومی ماسک در سطح شهر اشاره کرد. وی اضافه کرد: 
همچنین حضور گروه های جهادی در روستاهای قم جهت خدمت رسانی از قبیل 
تعمیر لوازم، تهیه و تحویل وسایل مورد نیاز نیازمندان مانند لوازم خانگی، مشارکت در 
طرح پایش و نظارت بر صنوف به عنوان سفیران سلامت جهت بررسی رعایت پروتکل 
های بهداشتی، بازدید از نحوه توزیع کالاهای اساسی در سطح شهر توسط تیم ویژه 
جهادی بسیج اصناف متشکل از 200 نفر و هماهنگی با صنوف مرتبط برای کمک به 

جوانان جهت ازدواج آسان اشاره کرد.

همزمان با هفته دولت صورت می گیرد؛

بهره برداری از پروژه های آبفای قم
 با اعتبار 2۵۵ میلیارد 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم از بهره برداری از پروژه های آبفای استان 
با اعتباری بالغ بر 255 میلیارد ریال در هفته دولت خبر داد. 

علی جان صادق پور با گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر و همچنین 
هفته دولت، به ارائه گزارشی از پروژه های آماده بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 
استان اشاره پرداخت و از پایان عملیات احداث مخزن ذخیره آب شهر کهک و 

لوله گذاری آن خبر داد.
وی با بیان اینکه این مخزن و شبکه لوله گذاری آن در مجموع با اعتباری بالغ بر 
42 میلیارد ریال آماده بهره برداری شده است گفت: مخزن ذخیره جدید شهر 
کهک با ظرفیت هزار مترمکعب و با هدف مدیریت فشار شبکه توزیع و افزایش 
حجم ذخیره این شهر احداث شده است. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
قم لوله گذاری شبکه توزیع شهر قم در مناطق فاقد شبکه توزیع به طول حدود 6 
هزار متر را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: این میزان شبکه با اعتباری بالغ بر 60 
میلیارد ریال احداث شده که مشکلات شهروندان این مناطق را برطرف خواهد کرد. 
وی همچنین از اصلاح شبکه توزیع شهر قم به طول بیش از 2 هزار متر خبر داد و 
خاطرنشان کرد: این پروژه نیز با اعتباری بالغ بر 30 میلیارد ریال به انجام رسیده و 
آماده بهره برداری در هفته دولت است. دکتر صادق پور با اشاره به اجرای بیش از 8 
هزار متر لوله گذاری شبکه توزیع شهرها و روستاهای استان در مناطق فاقد شبکه 
با اعتباری بالغ بر 70 میلیارد ریال در یک سال گذشته یادآور شد: با تلاش های 
صورت گرفته بخش زیادی از مردم استان در شهرهای و روستاهای تابعه از آب سالم و 
بهداشتی برخوردار شده اند. وی در ادامه با اشاره به قرار گرفتن بسیاری از استان های 
کشور از جمله قم به شرایط تنش آبی تأکید کرد: در همین راستا با برنامه ریزی های 
صورت گرفته سعی کردیم از تمام منابعی که در اختیار داریم به بهترین نحو ممکن 
استفاده کنیم. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در همین راستا به بهسازی 
و بازسازی چاه های آب اشاره کرد و گفت: ترمیم جدار، احیا و رسوب زدایی 9 حلقه 
چاه و وارد مدار کردن چاه های خارج از مدار از جمله اقداماتی است که با اعتباری 
بالغ بر 25 میلیارد ریال صورت گرفته و آماده بهره برداری است. وی در ادامه از تهیه و 
نصب 35  دستگاه کلرزن آب ژاول در برخی از روستاهای قم از جمله حاجی آباد آقا، 
علی آباد نیزار و سعدآباد و... به منظور اطمینان از سلامت و بهداشت آب با اعتباری 
بالغ بر 28 میلیارد ریال خبر داد. صادق پور در پایان خاطرنشان کرد: در هفته دولت 
کلنگ احداث خطوط انتقال آب کهک، سایت مخازن و ایستگاه پمپاژ بین راهی 

شماره 3 نیز با اعتبار 33 میلیارد ریال به زمین زده خواهد شد.
 

با حضور استاندار قم صورت گرفت ؛
افتتاح دو واحد تولیدی در اولین روز هفته دولت

دو واحد صنعتی روز سه شنبه در حاشیه نوزدهمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولیدبا حضوراستاندار در قم راه اندازی شد.

برپایه این گزارش ، این دو واحد در زمینه تولید ظروف پت و فیلم های پلاستیکی 
فعالیت می کنند که با سرمایه گذاری هزار و 450 میلیارد ریالی به بهره برداری 
رسیدند.  این دو کارخانه برای 200 نفر به صورت مستقیم فرصت شغلی ایجاد 

کردند. 
رئیس سازمان صنعت، معدن، تجارت در حاشیه این مراسم از افتتاح شانزده طرح 

تولید و صنعتی به ارزش 300 میلیارد تومان در هفته دولت خبرداد.

مدیر حوزه های علمیه مطرح کرد:

آینده پژوهی در شبهات روز از بحران های 
فکری و اجتماعی جلوگیری می کند 

مدیر حوزه های علمیه گفت:آینده پژوهی و پیش بینی در زمینه ارائه پاسخ به 
شبهات قبل از انتشار آن ها می تواند از ایجاد بحران های مختلف فکری و اجتماعی 

جلوگیری کند. 
آیت الله اعرافی در بازدید از مرکز مطالعات و پاسخگویی به شبهات و آیین رونمایی 
از دانشنامه مجازی ویکی پاسخ، گفت: میثاق ما و این مرکز مانند سایر بخش های 
مرتبط با مدیریت حوزه اسناد بالادستی و پیوست هایی است که در احکام ابلاغ شده 

است.
وی افزود: همه توصیه ها و راهبردهای مطرح شده در جلسات مختلف در نهایت 
در برنامه 5 ساله حوزه های علمیه گردآوری شده تا بر اساس آن بر مسیری مشخص 

حرکت کنیم.
عضو شورای عالی حوزه خاطرنشان کرد: پیشران تحول و تطور علوم شبهات جدی 
و طرح سؤالات چالشی بوده تا متفکران را به اندیشه ورزی و چاره جویی های عالمانه 

وا دارد.
وی مرکز مطالعات و پاسخ گویی به شبهات را یکی از پیشران های حوزه و علوم 
اسلامی دانست و گفت: در طول تاریخ تولیدات علمی بسیاری با منشأ سؤال به 

تألیف رسیده است.
مدیر حوزه های علمیه تصریح کرد: مرکز مطالعات و پاسخگویی به شبهات باید 
پرسش های پیچیده و شبهات جدی را به عنوان نقطه عزیمت عموم ببیند و به بدنه 
حوزه منتقل کنند تا پژوهشگران و اساتید حوزه های علمیه به پاسخ دهی عمیق در 

مورد آن ها بپردازند.
وی با اشاره به اینکه الحاد نوین برگرفته از تطورات فلسفی و فناوری غرب است 
افزود: باید شبهات مرتبط با این نگاه به اساتید مطرح فلسفه در سطوح بالا گزارش 

شود تا ایشان به پاسخگویی در این زمینه ها بپردازند.
آیت الله اعرافی بیان کرد: آینده پژوهی و پیش بینی در زمینه ارائه پاسخ به شبهات 
قبل از انتشار آن ها می تواند از ایجاد بحران های مختلف فکری و اجتماعی جلوگیری 

کند.
وی گفت: عرضه پاسخ به سؤال باید به شکلی قانع کننده و اطمینان بخش صورت 

گیرد، گفتمان قانع کننده باید دارای ادبیات درست و متناسب با شرایط روز باشد.
عضو شورای عالی حوزه اظهار کرد: در زمینه هوش مصنوعی اقداماتی از سوی 
حوزه و البته با کمک خیرین انجام گرفته است که در آینده نتایج آن اعم از اجتهاد با 

بهره گیری از این تکنولوژی مشاهده خواهد شد.
وی با تأکید بر لزوم تنظیم نقشه راه جامع برای مرکز مطالعات و پاسخ گویی به 
شبهات عنوان کرد: باید در این نقشه جامع توزیع کار، واسپاری مسؤولیت ها و 

شیوه های همکاری بین سازمانی به طور کامل نگاشته شود.
آیت الله اعرافی گفت: ظرفیت های مختلفی از قبیل مراکز پژوهشی، کرسی های 
درس خارج، مؤسسات حوزوی و... در حوزه وجود دارد که این مرکز می تواند جهت 

پیشبرد برنامه خود از آن ها بهره گیری نماید.
وی در پایان گفت: از راه اندازی تلویزیون اینترنتی پاسخ تی وی، خرسندیم و امید 

داریم با قدرت به فعالیت خود ادامه دهد.
 

رییس مرکز بهداشت قم: 

شهروندان در صورت داشتن تب 
از دریافت واکسن خودداری نمایند 

رییس مرکز بهداشت قم گفت: همشهریان در صورتی که تجربه واکنش آلرژیک 
شدید به هر واکسن و یا دارویی داشته و یا داروی سرکوب کننده ایمنی و دارو های 
شیمی درمانی مصرف می کنند، قبل از گرفتن وقت واکسیناسیون با پزشک مشورت 

کنند.
سیامک محبی  با بیان این که افراد در صورت تماس با بیمار مبتلا به کرونا، یک 
ماه بعد برای تزریق واکسن مراجعه نمایند، اضافه کرد: در صورت مصرف دارو هایی 
از جمله دیابت، فشارخون بالا و تیروئید دارو را قطع نکنند و قبل از تزریق واکسن 
لازم نیست از داور های ضد درد، آسپرین و آنتی هیستامین برای پیشگیری از عوارض 

جانبی واکسن استفاده شود.
محبی توصیه کرد: شب قبل از واکسیناسیون، خوب بخوابید و به میزان کافی آب و 
مایعات بنوشید و حتما صبحانه صرف شود تا در روز واکسیناسیون حال خوبی داشته 
باشید. رییس مرکز بهداشت قم با بیان این که به همراه داشتن کارت ملی برای تزریق 
واکسن الزامی است، بیان کرد: برای تزریق واکسن کرونا ابتدا باید برای ثبت نام و 

گرفتن نوبت به سامانه سلامت به آدرس salamat.gov.ir مراجعه شود.
محبی با تاکید بر رعایت شیوه نامه های بهداشتی از جمله حفظ فاصله اجتماعی و 
استفاده از ماسک، گفت: اگر افراد شرایط پزشکی خاص از جمله بارداری و یا مشکل 

نقص سیستم ایمنی دارند، قبل از تزریق به واکسیناتور اطلاع دهند.
رییس مرکز بهداشت قم با بیان این که سالمندان باید بعد از دریافت واکسن حتما 
از تزریق واکسن  از اعضای خانواده همراهی شوند، ادامه داد: بعد  توسط یکی 
احتمال بسیار کمی وجود دارد که واکنش حساسیتی ایجاد شود، ولی لازم است 

حداقل 15 دقیقه بعد از تزریق در محل حضور داشته باشید.
محبی تاکید کرد: پس از دریافت واکسن کووید 19 همچنان باید فاصله اجتماعی، 

استفاده از ماسک و شست و شوی مرتب دست ها رعایت شود.
تمام  باید  نوع واکسن دریافتی  به  با توجه  یادآورشد:  رییس مرکز بهداشت قم 
نوبت های آن با فاصله زمانی تعیین شده در کارت واکسن تزریق تا ایمنی مطلوب 
ایجاد شود. او بیان کرد: هر واکسن کرونایی که تزریق می شود، ممکن است باعث 
بروز برخی عوارض احتمالی شود که جای نگرانی نیست، این عوارض احتمالی 
طبیعی و نشانه دفاع و ایجاد محافظت در بدن می باشد و طی 2 تا سه روز بعد از تزریق 

واکسن برطرف می شود.
لرز، درد های  از جمله تب،  آنفلوانزای خفیف  ایجاد حالت شبه  افزود:  محبی 
عضلانی و مفصلی، گلودرد، ضعف، احساس ناخوشی و سردرد و یا عوارض موضعی 

مانند درد، تورم و قرمزی محل تزریق از جمله عوارض تزریق واکسن کروناست.
از  می توان  ولی  می یابد،  بهبود  خودبه خود  احتمالی  عوارض  کرد:  اضافه  او 

مسکن هایی مانند استامینوفن برای کنترل تب استفاده کرد.
به گفته محبی، در حال حاضر متولدان سال 60 و قبل از آن می توانند برای تزریق 
واکسن به مراکز منتخب استان قم مراجعه کنند و افراد الزاما باید ساکن استان باشند.

 
مدیرکل میراث فرهنگی و گردشگری استان قم خبرداد:

استفاده از انجمن های گردشگری
 در توسعه استان قم

های  انجمن  مهم  نقش  بر  قم  استان  گردشگری  و  فرهنگی  میراث  مدیرکل 
گردشگری استان در توسعه این صنعت خبرداد. 

علیرضا ارجمندی در جلسه ای که با حضور مهدی نصر اصفهانی معاون گردشگری 
برگزار شد، اظهار کرد: برای جلوگیری از وقوع هرگونه مشکل قانونی صدور و تمدید 
پروانه  فعالیت تأسیسات گردشگری استان باید بدون وقفه و در کمترین زمان انجام 

شود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم ادامه داد: نظارت بر 
تأسیسات گردشگری در تمام طول سال جزو لاینفک وظایف معاونت گردشگری 
استان است و در دوران شیوع کرونا باید اهتمام ویژه ای به این مسئله داشته 

باشد.
اتاق  تنهایی،  به  کدام  هر  استان،  گردشگری  انجمن های  اینکه  بیان  با  وی 
دوجانبه  همکاری  فضای  یک  ایجاد  ما  هدف  افزود:  می شوند،  محسوب  فکر 
نقش  گردشگری  معاونت  میان  این  در  و  است  گردشگری  انجمن های  با 

هماهنگ کننده را دارد.
ارجمندی با اشاره به این که از هر ایده و تفکر قانونی که به تقویت بنیان انجمن ها 
منجر شود حمایت می کنیم، تصریح کرد: انجمن های گردشگری برای ما اهمیت 

ویژه ای دارند و نقش مهمی در خواسته های صنفی و رفع موانع دارند.

هرکسی که حتی یک بار به قم سفر کرده باشد، با شنیدن نام خیابان های این شهر 
تاریخی متعجب می شود، چرا که این اسامی حتی برای بومیان این شهر نیز نامفهوم 

است و فقط به تکرار این اسامی عادت کرده اند.
میدان صدوق جدید یا همان زنبیل آباد سابق بورس بستنی فروشان و رستوران 
های قم است که تمام دانشجو ها و مسافران و خود بومی های شهر برای تفریح و 
صرف غذا حتما به این میدان مراجعه کرده اند و حتما حتی برای یکبار برای شان 

سوال بوده که چرا این میدان به نام زنبیل آباد است؟
 پل آهنچی، پلی در مرکز شهر و نزدیک حرم مطهر حضرت معصومه )س( که بسیار 
پرتردد است، از مردم درباره معنی این پل سوال کردیم که تقریبا هیچ کس حتی 

کسبه قدیمی قم نیز معنی آن را نمی دانستند.
در همین به سراغ کارشناس قم پژوهی رفتیم و علت نام گذاری برخی از خیابان 
های قم را جویا شدیم، سید محسن محسنی در گفت و گویی بیان کرد: قبل از ورود 
اسلام به ایران جمعیت قم را زرتشتی ها شکل می دادند که لاجرم اسامی خیابان 
ها و روستاها دراین شهر عمدتا ریشه تاریخی و اسطوره ای دارد که باید توسط زبان 
شناسان تفسیر شود. این کارشناس قم پژوه با بیان اینکه نام گذاری خیابان ها آداب 
و فرآیند مهم و پیچیده ای دارد، ابراز کرد: متاسفانه  فرآیند نام گذاری خیابان ها در 

قم به صورت سلیقه ای و بدون در نظر گرفتن تحقیقات لازم صورت می گیرد.
محسنی در بیان دلیل نام گذاری پل آهنچی مطرح کرد: در گذشته مردم قم برای 
دفن اموات باید از رودخانه عبور می کردند  که یک تاجر تهرانی به نام آهنچی در دهه 
30 برای کمک به مردم قم اقدام به ساخت این پل کرد که تا کنون این پل به نام این 

تاجر تهرانی باقی مانده است.
وی در ادامه به تشریح دلایل نام گذاری قبرستان نو پرداخت و گفت: در زمان 
رضا شاه یک محوطه بسیار بزرگ قبرستان در میدان امام خمینی )ره ( کنونی 
وجود داشته که در سال 1307 رضا شاه دستور تعطیلی این قبرستان و تبدیل آن 
به باغ ملی و ساخت ساختمان شهرداری و فرمانداری را صادر کرد که در نتیجه یک 
قبرستان جدید در سمت دیگر این خیابان ایجاد شد که به دلیل جدید بودن این 

قبرستان به نام قبرستان نو تغییر یافت و تا کنون بر این نام باقی مانده است.
این کارشناس قم پژوه در خصوص نام گذاری میدان زنبیل آباد تصریح کرد: در 
گذشته قم عمدتا شهری مملو از باغ های فراوان بوده که یکی از این باغ ها درمحل 
کنونی میدان زنبیل آباد قرار داشته است که به دلیل فراوانی باغ های میوه مردم در 
این قسمت زنبیل های بزرگ چوبی میوه ای خود را قرار می دادند که آنجا محل تولید 
انبوه میوه بوده است و همین جهت به میدان زنبیل آباد نام گذاری شده است که 

اکنون به میدان صدوق تغییر نام پیدا گرده است.

وی در ادامه به تشریح دلیل نام گذاری خیابان های باجک 1تا 3 پرداخت و خاطر 
نشان کرد: در زمان اواخر حکومت قاجاریه و اوایل حکومت رضا شاه باغ بزرگی به نام 
باجک وجود داشته از خیابان آستانه تا فرهنگیان امروزه را شامل میشده که تا کنون 

نیز به نام باجک باقی مانده است.
محسنی با اشاره به قدمت بالای خیابان چهارمردان اظهار کرد: در سالهای خیلی 
دوردر خیابان چهار مردان امروزی اهالی این محله بر سر تقسیم آب اختلاف داشتند 
که در نهایت توافق می کنند تا از هر محله یک نماینده هنگام تقسیم آب حضور پیدا 
کند که به کرات چهار مرد به تقسیم مجرای آب می پرداختند که به مرور زمان این 

خیابان به چهارمردان نام گذاری شد که البته امروز به انقلاب تغییر نام پیدا کرد.
این کارشناس قم پژوه با اشاره به دلایل نام گذاری خیابان دور شهر گفت: در زمان 
پهلوی دوم قم تا چهارراه بیمارستان کنونی داخل شهر محسوب میشد و به خیابان 
های اطراف دورشهر می گفتند که این خیابان نیز خارج از شهر محسوب میشد که 

به همین جهت دور شهر نام گرفت.
وی در ادامه در خصوص دلیل نام گذاری محله یخچال بیان کرد: سابق در این 
محل یخچال های سنتی برای ارائه ی یخ و آب سرد وجود داشته که کل شهر را تامین 

میکرده که به مرور زمان به یخچال نام گذاری شده است.
محسنی در ادامه ضمن گلایه از اینکه نام هیچ یک از مشاهیر قمی بر خیابان های 
قم نیست، تصریح کرد: متاسفانه همین امر سبب عدم آشنایی مردم قم با مشاهیر 
و فرهیختگان این شهر می شود و این در حالی است که قم اساسا شهری نخبه پرور 

است و زادگاه صدها چهره ی علمی، فلسفی و ادبی بوده است.
وی در ادامه خاطر نشان کرد: برای احترام به جایگاه روحانیت لازم نیست تمام 
خیابان ها را به نام آنها نام گذاری کرد چراکه به لحاظ جامعه شناسی مردم از این 

ازدیاد نام ها لبریز می شوند که همین امر انزجار اجتماعی را رقم می زند.
این کارشناس قم پژوه تغییر نام مداوم خیابان های قم را امری ناشایست تلقی کرد 
و متذکر شد: با توجه به اینکه مردم هنوز این خیابان ها را با نام های قدیمی می 
شناسند و این تغییر ها در نرم افزار های مسیر یابی و نقشه شهر لحاظ نمی شود که 

سبب سردرگمی مردم در مسیریابی می شود.
محسنی ورود متخصصانه شورای شهر در مقوله نام گذاری خیابان های قم را لازم 
دانست و افزود: این شورا باید با استفاده از ظرفیت و نظر متخصصین زبان شناسی، 
جامعه شناسان و قم پژوهان به نام گذاری صحیح خیابان های شهر بپردازد. البته 
شایان ذکر است که در این گزارش صرفا به بخشی از تفسیر دلایل نام گذاری خیابان 
های شهر پرداخته شد که به نسبت سایر خیابان ها و گذرگاه ها شناخته شده بودند 

و برای تفسیر بیشتر لازم است به مجلات زبان شناسی و تاریخی قم مراجعه شود.

چرا باجک؟چرا زنبیل آباد؟

 علت نامگذاری خیابان های معروف قم چه بود؟

والدین باید بدانند پنجره سقفی کارکرد آسایشی و رفاه 
برای سرنشینان خودرو دارد و بیرون آمدن کودکان از 
آن در عین اینکه شاید تصور کنیم کاری امن است تا به 

حال مرگ و معلولیت های زیادی را رقم زده است.
این روزها حتما شما هم در شهر خودروهای دارای 
پنجره سقفی)سانروف( را مشاهده کرده اید که کودکان 
سر و گردن خود را از آن بیرون آورده اند. این حرکت در 
نگاه اول جذاب و یک تفریح نوآورانه برای کودکان به نظر 
می رسد. طوری که کودکان دیگر را هم تهییج می کند 
که اگر خودرویی دارای پنجره سقفی دارند آنها هم از 
این موقعیت استفاده کنند و با بیرون آمدن از پنجره 
سقفی از هوای آزاد و دید کامل به دیگر خودروهای در 

خیابان لذت ببرند.
اما نکته عجیب درباره این موضوع است که با اینکه 
اغلب والدین و رهگذران می دانند بیرون بودن سر و تنه 
کودکان از پنجره خودرو کار خطرناکی است، اما این 
کار را درباره پنجره سقفی خطرناک نمی دانند. اما باید 
بدانیم این کار هم به اندازه ای خطرناک است که تا به 

پنجره سقفی های جذاب
وارداتی  برای خودروهای  ویژگی  پنجره سقفی یک 
خودروهای  برخی  برای  است  چندسالی  که  است 
داخلی هم پیش بینی شده است. درگذشته خودروهایی 
بوده اند که به طور کلی سقف نداشتند و یا در قسمت 
عقب خودرو سقف کوتاهی داشته است. جالب است 
بدانید در آن ایام یعنی در سال 1920 میلادی، این 
خودروها اغلب برای افراد متمول جامعه بوده اند که برای 
نشان دادن ثروتمند بودن خود یونیفورم خاصی هم در 
حین رانندگی این خودروها استفاده می کردند. در واقع 
استفاده از این خودروها نوعی تفاخر و نمایش ثروت به 
حساب می آمده است. بعد از آن کم کم خودروهایی با 
سقف های متحرک که می توانست سرنشینان را از سرما 

و گرمای زیاد محفوظ کند، ساخته شدند.
 اما سالهاست که صنعت خودروسازی در دنیا بنا را بر 
سقف فلزی برای اکثر خودروها گذاشته است. در این 
بین برای لذت بردن از هوای بیرون، تنظیم نور داخل 
خودرو و به عنوان یک گزینه ویژه نسبت به خودروهای 
دیگر که باعث ارتباط سرنشینان به صورت امن با بیرون 
از خودرو می شود، پنجره سقفی یا سانروف هم به برخی 

خودروها اضافه شده است.
اما شاید سازندگان آن هم فکر نمی کردند که با یک 
استفاده ناصحیح، این اختراع آنها جان هایی را به خطر 
بیاندازند و باعث قتل و معلولیت بشود.حال موجب مرگ 

و معلولیت کودکان بسیاری شده است.
تفریحی به قیمت جان

فضای  در  مادری  از  قول  نقل  یک  پیش  چندوقت 
مجازی به شدت خبرساز شد. در این روایت مادر به  فوت 
کودکش به دلیل استفاده از پنجره سقفی اشاره می کند 
و می گوید: » وقتی سوار ماشین شدیم، مثل همیشه از 
سقف بیرون رفت. تو اتوبان بودیم که یهو ترافیک شد و 
شوهرم پاشو گذاشت رو ترمز. پسرم با قفسه سینه خورد 
به لبه سان روف. دکترا گفتن استخوان جناق سینه ش 
شکسته و ریه شو پاره کرده و نتونستن براش کاری کنن. 

پسر نازنینم از دست رفت«
این  از  تایید اخباری  با  سرهنگ دوم ولی خسروی 
دست به رسانه ها می گوید: » در اثر ترمزهای ناگهانی 
به جلو که یک  یا عقب  به عقب  و در تصادفات جلو 
کودک  که  باشد  خودرویی  تصادف،  در  درگیر  طرف 
به  منجر  می تواند  است،  آمده  بیرون  آن  سانروف  از 
پرتاب شدن کودک به بیرون از خودرو شود و اگر پرت 
هم نشود، قطعاً به گردن، قفسه سینه، ستون فقرات، 
سر یا صورت کودک آسیب وارد می شود. همچنین در 
صورت واژگونی خودرو، استفاده از سانروف به قیمت 
کودکان  مادام العمر  معلولیت  یا  جان  دست دادن  از 
تمام خواهد شد. از طرفی ماشین در حال حرکت می 
تواند موجب مشکلات تنفسی برای کودکانی شود که 
از سا روف بیرون می آیند زیرا مانع اکسیژن رسانی کافی 

به آنان می شود.«
تامین امنیت کودکان در داخل خودرو

فرهنگ رانندگی ما در بسیاری از موارد هنوز نیازمند 
آموزش و اصلاح است. اما در این بین برخی موارد نیز 
به خوبی توسط جامعه پذیرفته شده و اجرا می شود. 
مثل بستن کمربند ایمنی سرنشینان جلوی خودرو. به 
نظر می رسد توضیح و تبیین آسیب های نسبتن کمربند 
ایمنی و نقش مهم آن در جلوگیری از مرگ در اثر بروز 
تصادفات نقش مهمی در پذیرش این موضوع داشته 
است. سبکی که باید برای تامین امنیت کودکان در 

خودرو نیز به کار گرفته بشود.
صرف  می کنند  تصور  والدین  از  جمعی  متاسفانه 
حضور در اتاقک خودرو برای کودک امن است. درحالی 
که در صورت بروز تصادف حتی نه چندان شدید نیز، 
کودکان بدون رعایت موارد ایمنی در خودرو، در معرض 

آسیب هستند.
کودکان در سنین نوزادی برای قرار گرفتن در خودرو 
از صندلی ماشین  از آن  از صندلی حمل و بعد  باید 
روی  صندلی ها  این  مختلف  انواع  کنند.  استفاده 
از کمربند خودرو محکم  با استفاده  و  صندلی عقب 
می شوند. خود این صندلی ها هم کمربندهایی دارند 
که باید با نشستن کودک برای او بسته بشوند. گذاشتن 
جلوی  صندلی  در  ماشین  صندلی  و  حمل  صندلی 
خودرو به اندازه رها بودن کودک در خودرو با نشستن 
او روی پای والدین در صندلی جلو، خطرناک است. در 
تصادفات شدید و باز شدن کیسه هوا، این کار می تواند 

حتی موجب مرگ کودک بشود.
بنابراین تا سنی که کودک نمی تواند مستقلا از کمربند 
خودرو استفاده کند، جای او در وسائل حمل کودک 
خودرو و در صندلی عقب است. پنجره ها و درهای عقب 
به وسیله قفل مرکزی و قفل کودک خودرو و یا هر گزینه 

ممکن دیگر، باید غیرقابل باز شدن باشند.
پنجره سقفی نیز یکی از ویژگی های نسبتا جدیدی 
به خودروهای در حال تردد در شهر اضافه  است که 
باید  جدید  ویژگی  این  مزایای  و  معایب  است.  شده 
بیشتر از گذشته اطلاع رسانی بشود. والدین باید بدانند 
پنجره سقفی کارکرد آسایشی و رفاه برای سرنشینان 
خودرو دارد و بیرون آمدن کودکان از آن در عین اینکه 
و  به حال مرگ  تا  امن است  کاری  شاید تصور کنیم 

معلولیت های زیادی را رقم زده است.
این تمهیدات چه برای مسیرهای کوتاه و چه طولانی، 
برای  چه  و  شهر  خارج  چه  و  شهر  داخل  برای  چه 
ماشین های قدیمی و چه مدرن و به روز لازم الاجراست. 
حادثه خبر نمی کند و در این بین کودکان به خاطر 

شرایط جسمی خود از بزرگترها آسیب پذیرتر هستند.
جریمه  خودروهای متخلف دارای پنجره سقفی

به گفته سرهنگ عین الله جهانی؛ معاون اجتماعی 
پلیس راهور: » طبق قانون، بیرون آوردن دست، پا یا 
هریک ازاعضای بدن سرنشین از وسیله نقلیه در حال 
حرکت به جز موارد مندرج در مقررات توسط راننده) 
راهنما خراب باشد و راننده از دست برای اعلام جهت 
حرکت به رانندگان اطراف خود استفاده کند( شامل 

جریمه می شوند.«
اما با وجود این قانون به نظر می رسد که نیاز است 
که درباره پنجره سقفی و رفع خطرات آن برای کودک 
اشاره مستقیمی در قانون انجام بشود. از آنجایی که 
نوع  و یک  انجام شده  توسط کودکان  اغلب  کار  این 
تفریح به حساب می آید و از طرف دیگر درباره خطرات 
آن اطلاع رسانی کمی صورت گرفته است، کمتر با این 

پدیده به عنوان یک تخلف برخورد می شود.
و  کودک  مهدهای  عمومی،  رسانه های  است  لازم   
مدارس به خطرات و تخلف بودن خروج نیم تنه کودکان 
از پنجره سقفی خودرو، اشاره بشود و همچنین پلیس 
هم جریمه لازم را برای والدینی که نسبت به این موضوع 

و جان کودکان خود بی تفاوت هستند، در نظر بگیرد.

تفریحی به قیمت جان؛

 وقتی پنجره سقفی خودرو، جان کودکان را می گیرد
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معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت )صمت( با بیان اینکه با توجه به وضعیت 
کنونی تولید، در بخش محصولات آماده لوازم خانگی نیازی به واردات نیست 
و از طرف دیگر رقابت تولیدکنندگان داخلی با برندهای خارجی نیازمند فراهم 
کردن برخی الزامات است، بر لزوم حمایت چهار ساله از این صنعت تاکید کرد، 
پیشنهاداتی برای سرمایه گذاری جدید و حمایت از صنعت عنوان کرد و مهمترین 
مسئله صنعت لوازم خانگی را قاچاق کالا دانست که با قیمت تمام شده پایین تر وارد 

کشور می شود.
مهدی صادقی نیارکی با بیان اینکه ممنوعیت واردات لوازم خانگی از سال 1397 

به استناد مصوبه شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا اجرا شده، اظهار 
کرد: با توجه به  محدودیت های ارزی و ضرورت صیانت از صنایع داخلی، شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا در آن سال مصوب کرد واردات برخی کالاهای 
مصرفی و مصرفی بادوام که توان تولید آنها در کشور وجود دارد و همچنین کالاهای 
غیر ضرور به کشور محدود شود. این مجوز فعلا تا پایان سال 1400 تمدید شده 

است.
۵ میلیون تن ظرفیت خالی در صنعت لوازم خانگی

وی با اشاره به اجرای سیاست های حمایتی از صنایع داخلی نظیر لوازم خانگی با 

توجه به خروج برندهای خارجی افزود: محدودیت های ارزی، ضرورت ها و اولویت 
تامین مواد اولیه در کشور  ممکن است این ممنوعیت را در سال  آتی  در صورت 
تصویب در جلسه شورای هماهنگی  ادامه دار کند. یعنی ممکن است بر اساس 
منابع و مصارف ارزی و ظرفیت تولید کشور برای این موضوع تصمیم گیری شود. 
در صنعت لوازم خانگی در حال حاضر برای تولید 20 میلیون تن ظرفیت وجود دارد 
که حدود 15 میلیون تن از آن استفاده می شود.  با توجه به ظرفیت های این صنعت 
و تامین بازار داخلی توسط صنعتگران به رغم بدعهدی برندهای خارجی تصمیم 

گیری برای واردات، با بررسی شرایط صورت خواهد گرفت.  

معاون وزیر صمت :

نیازی به واردات لوازم خانگی نداریم

رییس کمیسیون صادرات اتاق ایران مطرح کرد:

تحقق رونق اقتصادی و تقویت تولید
 با تسریع در بازگشت ارزهای صادراتی

 رییس کمیسیون صادرات اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه برای توسعه تجارت و 
بازگشت ارزهای حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی به تسهیل گری و رفع موانع 
نیاز داریم، گفت: با رفع موانع، هدایت نقدینگی به سمت تولید و صادرات، رونق 

اقتصادی تحقق یافته و میزان مبادلات تجاری افزایش قابل توجهی می یابد.
»آیت الله سید ابراهیم رییسی« رییس جمهوری در آخرین جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت، اتخاذ ساز وکارهای مناسب و عملی برای توسعه و رونق صادرات 
غیر نفتی را مورد تاکید قرار داد و تاکید کرد: باید با اتخاذ سیاست ها و اقدامات 
عملی و تشویقی روند توسعه صادرات غیرنفتی و بازگردانی ارز ناشی از صادارت 
به چرخه اقتصادی کشور پیگیری شود. وی با اشاره به لزوم اتخاذ راهکارهای 
مناسب برای رفع موانع موجود در مسیر فعالیت صادرکنندگان و تسهیل فعالیت 
آنان، تصریح کرده است: باید بگونه ای برنامه ریزی و عمل کرد که با حذف موانع و 
دشواری های فعالیت صادرکنندگان، انگیزه های لازم برای توسعه صادرات تقویت 
شود. رییس کمیسیون اتاق بازرگانی ایران در این باره گفت: تصمیمات رییس 
جمهوری برای اقدام در زمینه توسعه صادرات و بازگرداندن ارز حاصل از آن بسیار 
مورد توجه تجار قرار دارد و عملیاتی شدن آن می تواند بسیاری از مشکلات را از 
مسیر فعالان اقتصادی بردارد. »جمشید نفر« افزود: سال 97 با تشدید تحریم ها 
در زمینه نفت، اقبال توسعه صادرات به سمت تجارت غیر نفتی بیشتر شد و در 
نتیجه توسعه تجارت و بازگشت ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی کشور 
مورد توجه بیشتری قرار گرفت. نفر با بیان اینکه صادرات برای یک کشور ارزش 
محسوب می شود، خاطرنشان کرد: یکی از موانع تجاری، عرضه ارز حاصل از 
صادرات به ارزش و قیمتی کمتر از نرخ بازار است که این روند با توجه به مشکلات 
موجود برای بازگرداندن ارز صادراتی به کشور انگیزه فعالان اقتصادی را برای توسعه 
سلب می کند. وی با اشاره به سخنان رییس جمهوری در زمینه برخورد با متخلفان 
تعهدات ارزی از روش هایی غیر از مسیرهای قضایی، تاکید کرد: این موضوع بسیار 
با اهمیت است زیرا موجب هموار کردن و کاهش موانع تجاری می شود. رییس 
کمیسیون صادرات تصریح کرد: در دوره قبل مقرر شده بود تا با صدور بخشنامه ها 
معیشت مردم در رفاه قرار بگیرد، نرخ ارز صعودی نباشد و ارز کافی برای مدیریت 
تجارت خارجی فراهم شود اما به آن دست پیدا نکردیم. وی با تاکید بر اینکه با 
توسعه صادرات غیر نفتی می توانیم نیازهای کشور را از اتکا به نفت خارج کنیم، 
اظهار داشت: عملیاتی شدن دستورات رییس دولت سیزدهم راهگشای تجارت 
است که با توجه به ظرفیت های صادراتی بسیار بالای کشور، شاهد رشد دو برابری 
در صادرات خواهیم بود. نفر تاکید کرد: با رفع موانع، هدایت نقدینگی به سمت 
تولید و صادرات و حمایت مالی و معنوی از تولیدکنندگان، رقم های تجاری 100 
درصد افزایش پیدا خواهد کرد. وی افزود: با برنامه مدون چهارساله ای به شرط 
رفع همه موانع مطابق توسعه مسیر صادراتی و افزایش سیاست های تشویقی می 
توانیم به رقم 200 میلیارد دلار در سال دست پیدا کنیم ایجاد کنیم. نفر با بیان 
اینکه ایده های خوبی در کمیسیون صادرات برای تحقق توسعه تجارت داریم، 
خاطرنشان کرد: امیدواریم وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت با در دست 
گرفتن سکان این وزارتخانه، مشورت با ذی نفعان رشته مختلف صادراتی را در 
دستور کار خود قرار دهد که می تواند در هموار کردن مسیر رشد تجارت کمک 
کننده باشد. رییس کمیسیون صادرات در خصوص FATF نیز گفت: تحریم ها 
موانع بسیاری را بر سر راه بازگرداندن ارز حاصل از صادرات ایجاد کرد اما همراه 
نبودن با بانک های جهانی نیز مشکلات فراوانی را برای تجار به وجود آورده است 
زیرا برای دریافت فروش محصولات باید از مسیرهای دیگر اقدام کنند. وی با بیان 
اینکه برای توسعه تجارت، نخبگان پا به عرصه فعالیت می گذارند، تصریح کرد: باید 
از این افراد از همان آغاز راه حمایت شود تا بتوانند در مسیر تولید و صادرات موفق 
شوند و توسعه نیز به ادامه پشتیبانی های حاکمیتی نیاز دارد. به گفته نفر، حمایت 
و پشتیبانی تنها مربوط به مسائل مالی نمی شود بلکه کاهش صدور بخشنامه 
های متعدد، ایجاد قوانین ثابت و تسهیل گری می تواند راه تجارت را برای فعالان 

اقتصادی هموار کند.
 

رئیس سازمان چای کشور :
تولید چای در کشور 2۵ درصد افزایش یافت

رئیس سازمان چای کشور گفت: افزایش 25 درصدی تولید چای در کشور 
نشان دهنده کشش بازار به تولید این محصول و افزایش اقبال عمومی به چای 

ایرانی است.
حبیب جهان ساز اظهار داشت: در پنج ماهه امسال تولید چای خشک نسبت به 
مدت مشابه سال قبل افزایش 25 درصدی داشته است که نشان دهنده کشش بازار 
به تولید این محصول و افزایش اقبال عمومی به چای ایرانی است. رئیس سازمان 
چای کشور گفت: امسال 114 هزار و 445 تن برگ سبز به ارزش 650 میلیارد 
تومان از چای کاران خریداری شده که 51 درصد آن برگ سبز درجه یک و 49 
درصد برگ سبز درجه دو است. وی ادامه داد: در حال حاضر 75 درصد مطالبات 
چای کاران پرداخت شده که با پرداختی ها امروز این میزان به 80 درصد افزایش 
می یابد. جهان ساز افزود: امسال 25 هزار و 750 تن چای خشک تولید شده است 
که این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 25 درصدی داشته که این رشد 
ناشی از افزایش اقبال عمومی به چای داخلی و البته افزایش انگیزه چای کاران 
برای تولید در راستای تخصص برخی تسهیلات از جمله وام کم بهره است. رئیس 
سازمان چای کشور ادامه داد: البته در حال حاضر مصرف چای در کشور حدود 
100 هزار تن است که 30 هزار تن آن از طریق تولید داخلی و مابقی از طریق 
واردات تأمین می شود که این موضوع نشان دهنده آن است که پتانسیل مناسبی 
برای افزایش تولید چای در کشور وجود دارد. وی گفت: البته در چهار ماهه امسال 

سه هزار و 800 تن چای صادر شده است.

در پنج ماه ابتدایی سال جاری انجام شد

معامله 9.۶ میلیارد دلار در سامانه نیما
در پنج ماه ابتدایی سال جاری حدود 9،6 میلیارد دلار در سامانه نیما معامله شد.
به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، طی مدت یاد شده، بر اساس معاملات 
انجام شده در بازار ثانویه، میانگین موزون نرخ دلاری معاملات، 217.712 ریال بوده 
است. لذا این امر حاکی از آن است که نرخ ارز موثر در واردات کشور نرخ مذکور بوده 
است. گفتنی است نظام یکپارچه ی معاملات ارزی )سامانه نیما( با هدف تسهیل 
تامین ارز راه اندازی شده و با استفاده از آن، خریداران )واردکنندگان( و فروشندگان 
)صادرکنندگان( ارز متناسب با نیازهای خود نسبت به انجام عملیات ارزی در محیط 
الکترونیک اقدام می کنند. قابل تأکید است، سامانه نیما محل تأمین ارز کالاهای 
وارداتی به کشور و بازار میان صادرکنندگان و واردکنندگان است و حجم و قیمت 

معاملات انجام شده در آن در فرایند تعیین نرخ ارز نقشی تعیین کننده دارد.

مدیر عامل مپنا هشدار داد؛

خاموشی در زمستان ۱۴۰۰ 
به دلیل کمبود سوخت نیروگاه ها

مدیرعامل گروه مپنا گفت: از آنجاکه در زمستان محدودیت تامین سوخت برای 
نیروگاه ها وجود دارد مشترکین خانگی می توانند از ذخیره ساز انرژی در منازل خود 
استفاده کنند. عباس علی آبادی با اشاره به اینکه مشترکین می توانند با ذخیره ساز 
انرژی یک تا دو کیلو وات برق ذخیره کنند افزود: این راهکار کوتاه مدت در زمان 

بروز محدودیت در تامین برق است تا دولت پروژه های بلند مدت را عملیاتی کند.
وی با اشاره به اینکه برای جلوگیری از بروز خاموشی باید صرفه جویی کرد گفت: 
آب و برق در کشور ما ارزش ندارد و همین موضوع دلیل بی تفاوتی مشترکین در 
نوع مصرف آن ها شده است. علی آبادی با بیان اینکه باید به این کالا ارزش داد تا 
مصرفش کاهش یابد، ادامه داد: 85 مگاوات نیروگاه برق در کشور نصب شده که 
اگر دولت از ما حمایت کند مپنا می تواند در دو سال آینده 6 هزار مگارات نیروگاه 

بسازد که البته این کار چاره ساز نیست بلکه باید مصرف درست شود.

 وزیر پیشنهادی صنعت، معدن وتجارت  گفت :با اقدامات دولت مردمی، دیگر 
سلطان ها، حیات خلوت ها و بساط رانت خواران جمع می شود و فسادستیزی از 
شعارهای مهم دولت سیزدهم است و با همراهی تمام دستگاه ها و مجلس مبارزه 

با فساد را محقق می کنیم.
 »سیدرضا فاطمی امین« روز سه شنبه در جلسه رای اعتماد مجلس شورای 
اسلامی در جلسه بررسی صلاحیت های وزیران پیشنهادی دولت سیزدهم،  تنظیم 
بازار را نخستین موضوع مدنظر اعلام کرد و افزود: متاسفانه شاهد آشفتنگی های 
زیادی در بازار هستیم، به دلیل وجود نوسان قیمت ها در بازار، نرخ سیمان تا پنج 
برابر افزایش پیدا کرد،  این موضوع بررسی شود که به چه دلیل این اتفاق رخ داد؟ 

دولت کجا قرار دارد؟
وی اضافه کرد: اگر دولت اشراف داشته باشد نباید اجازه به وجود چنین آشفتگی، 

بهم ریختگی و جولان قیمت ها را بدهد.
وزیر پیشنهادی صنعت، معدن وتجارت با بیان اینکه تورم بیماری مزمن اقتصاد 

ایران است، اظهار داشت: درمان این بیماری نیازمند دو سال زمان است.
تورم در سال ۱4۰۲ به نصف سال ۹۹ خواهد رسید

فاطمی امین با اشاره به اینکه دولت سیزدهم به طور مشخص هدف گذاری شده 
است، گفت: در سال 1402 تورم به نصف سال 99 رسیده و سپس به سمت تک 

رقمی شدن می رود.
وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اهداف سند چشم انداز، افزود: 
دست یافتن به جایگاه نخست اقتصادی، علمی و فرهنگی در منطقه آسیای جنوب 
غربی با تاکید بر جنبش نرم افزاری و تولید علم، رشد پرشتاب و مستمر اقتصادی، 
ارتقای نسبی سطح درآمد سرانه و رسیدن به اشتغال کامل از جمله مسایلی هستند 

که باید مورد توجه قرار گیرند.
وی با بیان اینکه ما برای تحقق چشم انداز 1404 وظیفه سنگینی را برعهده داریم 
و باید عقب ماندگی ها را جبران کنیم، گفت: باید با تمرکز بر تحقق تمدن نوین 
اسلامی، ملت ایران را به عرش برسانیم که تنها و موثرترین راه، تعالی ملت ایران 

تحقق تمدن نوین اسلامی است.
وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر اینکه مولفه های نقدینگی، 
رشد نقدینگی، تولید و نرخ ارز در تورم نقش اساس دارند، گفت: از دیدگاه وزارت 
صمت می توان با تسلط، اشراف و تنظیم نظام توزیع زمینه کاهش اثر نقدینگی را 

بر تورم فراهم کنیم.
فاطمی امین با اشاره به اینکه سامانه جامع تجارت مصوبه مجلس است، گفت: 
مجلس در سال 92 مصوبه ای را ارائه و وزارت صمت را مکلف به ایجاد سامانه جامع 
تجارت کرد که متاسفانه تاکنون این اقدام به بلوغ نرسیده است، هر چند که در این 

زمینه اقدامات زیادی انجام شده است.
وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: تا پایان سال سامانه جامع 
تجارت را تکمیل خواهیم کرد که این اتفاق به معنای مبارزه با قاچاق، کنترل بازار و 

پیشگری از بسیاری مفاسد و رانت ها است.
وی ادامه داد: تولید موضوعی است که سالهاست رهبر معظم انقلاب بر آن تاکید 

داشته اند که امیدواریم مطالباتشان را محقق کنیم.
فاطمی امین به برنامه های پیش رو در حوزه تولید تاکید و خاطرنشان کرد:  در 6 
ماه آینده و تا پایان امسال بر تامین مواد اولیه و قطعات و رفع موانع تولید کالاهایی که 

تاثیرگذار بر معیشت خانوارها هستند، تمرکز خواهیم کرد.
وی به برنامه های مدنظر در زمینه صادرات تاکید کرد و گفت: صادرات همیشه 

اهمیت داشته و امروز از اهمیت بیشتری برخوردار شده است.
فاطمی امین گفت: اکنون با اجرایی کردن سامانه جامع تجارت و تمرکز بر تولید 
به ویژه محصولاتی که تعادل بخشی را در بازار ایجاد می کنند می توانیم مشکلات 

را رفع کنیم.
محور نجات کشور تقویت تولید داخلی است 

مشکلات  داشت: 80 درصد  اظهار  تجارت  و  معدن  پیشنهادی صنعت،  وزیر 
کسب وکارها از جمله مسائل بیمه، مالیات و تامین مالی، در این وزارتخانه نیست 
اما این نهاد به عنوان پنجره واحد مشاغل باید پیگیری های لازم را انجام دهد و 

پاسخگوی نیاز مراجعان هر واحد صنعتی، معدنی، تجاری و صنفی باشد.
وی افزود: من در وزارتخانه صنعت مشکلات کسب و کارها را به تحریم ها و دیگر 

نهادها واگذار نخواهم کرد بلکه همه آنها را تا زمان رفع کامل پیگیری خواهم کرد.
وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: من قول می دهم تحریم 
های داخلی را برداشته و تحریم های خارجی را خنثی کنیم همانطور که این روند را 

پیش از این در مورد بنزین تجربه کردیم.
وی با تاکید بر اینکه محور نجات کشور تقویت تولید داخلی است، تصریح کرد: با 
کسانی که از طریق واردات جیب خود را پر می کنند و اجازه رونق تولید را نمی دهد، 

مبارزه خواهیم کرد.
افزایش چهار میلیارد دلاری صادرات در نیمه دوم سال

پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه صادرات کالاهای غیرنفتی بسیار 
مهم است، اظهار داشت: بازار ارز برای تعادل نیاز به تزریق منابع دارد که با افزایش 

صادرات در نیمه دوم امسال تامین خواهیم کرد.
وی با بیان اینکه برنامه های پیش بینی شده بدون فوت وقت اجرایی خواهند شد، 
گفت: بازیابی تولید یکی از راهکارهایی است که می تواند بر تورم مداوم بیش از 25 

درصد طی چهار سال اخیر تاثیر بگذارد و موجب افزایش قدرت خرید مردم شود.
اقتصاد ایران باید بزرگتر از مرزهای خود باشد

فاطمی امین با بیان اینکه دیپلماسی اقتصادی را همراه با وزارت امور خارجه پیش 
خواهیم برد، تاکید کرد: توان بازدارندگی دفاعی کشور موجب تولید قدرت شده و 
باید بتوانیم در بخش اقتصادی نیز تولید قدرت کنیم که این مهم با تقویت روابط بین 

المللی امکان پذیر خواهد شد.
وی با بیان اینکه اقتصاد ایران باید بزرگ تر از مرزها باشد، تصریح کرد: با گسترش 

تبادلات جهانی و بین المللی می توانیم مشکلات خود را حل کنیم و قدرت کشور را 
در اقتصاد افزایش دهیم.

فاطمی امین با بیان اینکه صادرات معدن می تواند جایگزین خوبی برای تجارت 
نفت باشد، اظهار داشت: در سراسر کشور معادن بسیاری وجود دارد و نباید اجازه 
دهیم به دلیل نگرانی برای خام فروشی پنج هزار معدن تعطیل باشد که این مشکل را 

با عوارض صادراتی معکوس و فراوری دستاوردها می توانیم حل کنیم.
تبدیل صنعت خودرو به افتخار ملی در سال های آتی

وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه خودرو دغدغه همه ما است، 
تاکید کرد:  برنامه ریزی هایی برای 6ماه امسال و 2 سال آینده انجام شده است که 
بر اساس آن طی چهار سال آینده صنعت خودرو تبدیل به افتخار ملی خواهد شد، 
زیرا در این بخش دارای مشکل فنی نیستیم بلکه عدم رقابتی بودن بازار، تولید پایین 

و ساختارهای مدیریتی موانعی را ایجاد کرده است.
فاطمی امین با بیان اینکه طی یک دوره گذار تعیین مدیرعاملان صنعت خودرو 
واگذار خواهد شد، خاطرنشان کرد: تا پایان آذرماه تمام تعهدات معوق به صفر 

خواهد رسید و در سال 1404 بر قله این صنعت خواهیم ایستاد  
وی افزود: برای ایجاد اشتغال نیاز به توسعه مشاغل پیشران داریم که ساخت 

خودرو و تجهیزات از جمله آن هاست.
امکان توزیع عادلانه منابع و فرصت ها را فراهم می کنیم

وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه نیاز به آمایش سرزمین دیده 
می شود، خاطرنشان کرد: شهرها و روستاها رشد مناسب و متوازنی را تجربه نکرده 

اند و به همین دلیل شاهد ایجاد 11 میلیون حاشیه نشین هستیم.
وی با بیان اینکه امکان توسعه متوازن و توزیع عادلانه منابع و فرصت ها باید 
فراهم شود، تاکید کرد: تا پایان سال جاری 450 شهرستان با شرایط خود رشد پیدا 
خواهند کرد و همه اقدامات با همکاری مجلس بر مبنای عمل مشترک عملیاتی 

می شود.
وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت توسعه متوازن فقط بران صنعت و معدن و 
تجارت نیست بلکه منابع انسانی را باید تقویت و ارتقا دهیم، اظهار داشت: یک برنامه 
ویژه برای تربیت مدیران آینده آماده کرده ایم تا استعدادهای کشور در پهنه سرزمین 
شناسایی شوند و با سهمیه بندی مناسب،  استعدادها را فعال خواهیم کرد تا این 

افراد در دو سال آینده سکان دار تحول متوازن کشور شوند.
وی با بیان اینکه دولت سیزدهم به دنبال حذف فساد از کشور است، گفت: تجلی 
این هدف را در وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت شاهد خواهیم بود تا به امنیت 

اقتصادی دست پیدا کنیم.
فاطمی امین با بیان اینکه در سال های گذشته تنها سخن از اقتصاد مقاومتی به 
میان آمده است، تصریح کرد: برای دستیابی به این مهم باید تاب آوری و بازدارندگی 
را افزایش دهیم به این معنا که در صورت وارد شدن شوک، اقتصاد دچار ضربه نشود 

و از سوی دیگر به طور کلی آسیب به اقتصاد ایران برای جهان مضر باشد.
دولت سیزدهم به دنبال هماهنگی بین بخشی است

وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه 30 درصد تولید ناخالص 
داخلی و 45 درصد اشتغال کشور زیرمجموعه این نهاد است، خاطرنشان کرد: 
روزدوشنبه  وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی از تحقق ساخت سالانه یک میلیون واحد 
مسکونی خبر داده است که با پایش های انجام شده در زیرمجموعه وزارت صنعت 

ظرفیت داخلی کشور برای تامین مصالح این وعده کافی است.
وی افزود: برای حل مشکل تولید اتوبوس و تاکسی برقی با شهرداری هماهنگی 

های لازم را انجام خواهیم داد تا در کاهش آلودگی هوا نیز مشارکت داشته باشیم.
فاطمی امین خاطرنشان کرد: در بخش شیوع ویروس کرونا که کنترل آن از اهداف 
اصلی وزارت بهداشت است با تولید تبلت های داخلی ارزان برای دانش آموزان و 

توزیع آن مشارکت می کنیم.
وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: مسائل کشور مشخص 
هستند و راه حل های آن نیز تدوین شده اند که با همکاری دولت و مجلس می تواند 

آنها را از میان برداشت.
وی با بیان اینکه مردم ایران این روزها گرفتاری بسیاری دارند، خاطرنشان کرد: با 
اقداماتی جهادی بخش صنعت معدن و تجارت متحول خواهد شد و بدون حاشیه 

موانع را رفع خواهیم کرد.
فاطمی امین افزود: با استفاده از مدیران شایسته و تفویض اختیار به آنها و مشورت 
با نمایندگان مجلس یک وزارتخانه چابک خواهیم داشت و با ارزیابی عملکرد اجازه 

هدر رفت فرصت ها را نخواهیم داد.

وزیر پیشنهادی صنعت، معدن وتجارت: 

بساط رانت خواران و سلطان ها جمع می شود

 شاخص بورس بعد از نوسانات شدیدی که در بازار تجربه 
کرد از حدود دو ماه گذشته رنگ آرامش به خود گرفت که در 
ادامه این روند، معاملات بازار سهام در مردادماه و تحت تاثیر 
کاهش ترس سهامداران و نیز افزایش قیمت ارز به رونقی 
همچون نخستین روزهای معاملاتی بازار در سال ٩٩ دست 

یافت.
با مشخص شدن کاندیداهای  و  از خردادماه  بازار سهام 
ریاست جمهوری روندی معقول را در پیش گرفت و توانست با 
پایان دادن به روند هیجانی معاملات خود، روزهایی پر رونق را 

در مسیر سرمایه گذاران قرار دهد.
در ادامه بازگشت تعادل به معاملات بورس، بازار سهام در 
تیر ماه روزهایی بهتر از روند معاملات در ماه خرداد را تجربه 
کرد اما همچنان با توجه به ارزش ناچیز ارزش معاملات این 
بازار، اکثر کارشناسان معتقد به وجود ترس سهامداران برای 

ورود سرمایه های خود به این بازار بودند.
کارشناسان بارها این موضوع را مطرح کردند که سهامداران 
در انتظار مشخص شدن کابینه دولت سیزدهم هستند و تا 
زمان اعلام تصمیم آیت الله رییسی در این زمینه نمی توان 
چندان در انتظار رشدی قابل توجه در این بازار بود؛ زیرا به 
طور حتم هر یک از آنها نقش قابل توجهی را تعیین مسیر بازار 
خواهند داشت. با وجود چنین اظهارنظرهایی توسط فعالان 
حاضر در بازار درباره وجود ابهام برای انتخاب تیم اقتصادی 
کابینه جدید، اما بازار از نخستین روزهای مرداد ماه با شتابی 
بیشتر از خرداد و تیر ماه به رشد خود ادامه داد و به مرور با 
اعتماد دوباره سهامداران و افزایش ورود نقدینگی به این بازار 
زمینه ورود شاخص بورس به 1.5 میلیون واحد در روزهای 

پایانی این ماه فراهم شد.
از اواسط مرداد ماه و با گمانه زنی های انجام شده درباره 
وزیر امور اقتصادی و دارایی و رییس کل بانک مرکزی، خوش 
بینی ها نسبت به این بازار افزایش یافت و اکثر کارشناسان 

روزهایی خوش و پر رونق را برای آینده این بازار ترسیم کردند 
که در ادامه این گمانه زنی ها، رییس جمهوری در چند روز 
گذشته فهرست پیشنهادی کابینه دولت سیزدهم را در اختیار 
مجلس قرار داد و در نهایت با تایید پیش بینی ها نسبت به 
وزیر اقتصادی تا حدودی سهامداران و فعالان حاضر در این 

بازار را آسوده خاطر کرد.
بازار سهام با شتاب در روند صعودی، استقبال و خوش بینی 
خود را نسبت به انتخاب »سید احسان خاندوزی« به عنوان 
گزینه پیشنهادی رییس جمهوری برای سکانداری وزارت 
امور اقتصادی و دارایی نشان داد و اکنون اکثر فعالان حاضر 
در بازار از وجود آینده ای روشن در این بازار در صورت کسب 

رای اعتماد خاندوزی از مجلس سخن می گویند.
اصلی ترین عامل تاثیرگذار در رشد شاخص بورس

در این زمینه یک کارشناس بازار سرمایه نظر مثبت خود 

نسبت به معاملات بورس در مرداد ماه و عوامل تاثیرگذار در  
شتاب روند صعودی شاخص بورس اشاره کرد گفت: بازار 
سهام در ماه گذشته بعد از یک دوران طولانی که روندی به 
شدت منفی را تجربه کرد به رشدی نسبتا معقول دست یافت 

و روندی متعادل را در معاملات تیر و مرداد ماه تجربه کرد.
»مهدی کدیور« به عوامل تاثیرگذار در ایجاد روند صعودی 
ارز  نرخ  افزود:  و  کرد  اشاره  ماه  مرداد  در  بورس  معاملات 
سهام  بازار  رشد  در  تاثیرگذار  عامل  ترین  اصلی  عنوان  به 
محسوب می شود و در این مدت نرخ دلار از محدوده کانال 

٢4 هزار تومان به حدود ٢٨ هزار تومان رسید.
که  شود  گفته  گاهی  است  ممکن  خاطرنشان کرد:  وی 
رشد انجام شده در نرخ ارز چندان قابل توجه نبوده است، 
اما تداوم روند صعودی قیمت دلار و عدم کاهش افت نرخ 
ارز سبب ایجاد اطمینان در بین سرمایه گذاران برای عدم 

کاهش قیمت دلار و ادامه افزایش قیمت آن شد.
کدیور اظهار داشت: در کنار این موضوع قیمت دارایی 
هایی مانند سهام، خودرو، سکه و غیره با افزایش همراه شد 

که تنها علت اصلی این اتفاق، افزایش قیمت دلار بود.
این کارشناس بازار سرمایه به دیگر عامل تاثیرگذار در تغییر 
روند بازار ارز تاکید کرد و اظهار داشت: بحث ناآرامی ها و 
تشنج ها در افغانستان از عوامل افزایش نرخ دلار بود، هرات 
یکی از کانال های تزریق ارز به داخل بود که اکنون این کانال 

دچار اختلال شده است.
روند معاملات بورس در شهریور ماه

ماه،  بورس در شهریور  روند معاملات  پیش بینی  با  وی، 
تعیین کننده  عامل  اصلی ترین  رسد  می  نظر  به  افزود: 
معاملات بورس در شهریور ماه نرخ ارز باشد، این موضوع 
که نرخ ارز به کدام سمت خواهد رفت از جمله مساله مهمی 
تلقی می شود که روند این بازار را تحت شعاع خود قرار خواهد 

داد.
به گفته کدیور، روند نرخ ارز در شهریور ماه می تواند در 
مسیر تداوم رشد فعلی، تثبیت یا افت آن باشد که بازار سهام 

هم بر اساس آن پیش خواهد رفت.
این کارشناس بازار سرمایه بیان داشت: اگر برآیند نرخ ارز در 
بازار تثبیت و حتی رشد اندک باشد، بازار سهام ادامه دهنده 

مسیر صعودی خود خواهد بود.
شرکت های  دلار  قیمت  کاهش  صورت  ادامه داد:در  وی 
افت  با  فلزی  و  پتروشیمی معدنی  نفتی،  صادرات محور، 
قیمت در سهام مواجه می شوند و به دلیل وزن سنگین این 

شرکت ها بر شاخص، برآیند آن منفی خواهد شد.
کدیور خاطرنشان کرد: اما اگر دیدگاه ها نسبت به مذاکرات 
برجام و سرانجام مثبت آن باشد، سهام شرکت های ریالی 
نمادهایی  جزو  ها  ای  بیمه  و  ها  خودرویی  بانک،  مانند 

خواهند بود که ممکن است با رشد همراه شوند.

یک کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد؛
 بازگشت رونق به بورس در سایه کاهش ترس سهامداران از بازار
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ایمان /گفت وگو/ رضا ملکی 

دریک رقابت تنگاتنگ و نفس گیرکه درمجمع انتخاباتی رئیس هیئت کاراته 
استان قم برگزارشد اهالی کاراته رئیس جدید خود را شناختند.

مهدی بیرانوند کاراته کار محبوب و شناخته شده کاراته قم توانست با کسب 8 
رای به عنوان فرمانده جدید کاراته استان قم معرفی گردد.

دکتر مهدی سلطانی نیز که از مربیان شاخص کاراته قم است در این انتخابات 
با مجموع 7 رای به تلاشهای خود برای رسیدن به کرسی نخست هیئت کاراته 
خاتمه داد تا این رشته پر طرفدار و پرمدال بتواند با رئیس جدیداش حرکت های 

اصولی را در ساختار خود تعریف نماید.
سوابق ورزشی و مدیریتی رئیس جدید رئیس هیئت کاراته قم

مهدی بیرانوند رئیس جدید و شایسته هیئت کاراته درعین جوانی از سوابق 
مدیریتی و ورزشی خوبی برخوداراست که می تواند در ایجاد تحول دراین رشته 
مثمر ثمرباشد. بیرانوند درکنارتحصیلات عالیه توانسته مدارج رسیدن یک 
کاراته کای خوب را در کسب مقام های قهرمانی و درجه کمربند بخوبی طی 
نماید و هم اکنون بعنوان دبیرسبک وادریو کاراته ایران و با نشان دان 7 کاراته در 

خدمت این رشته جذاب می باشد.
21 سال سابقه کاری در نهاد جامعه المصطفی العالمیه بعنوان مدیر ارشد 
در عرصه های پژوهشی،اداری مالی و منابع انسانی در کنار مدرسی دانشگاه 
در رشته های علوم مدیریتی و علوم ورزشی،معاونت مالی اداری دانشگاه 

مجازی،مدیرعامل مسکن مهر 20 قم،معاون اجرایی مرکزبین المللی توسعه 
صلح،فرهنگ وعقلانیت،رئیس هیاتهای رزمی جامعه المصطفی)ص(،مربی 
درجه یک فدراسیون کاراته،داورممتاز،سرمربی تیم کاراته وادریو درمسابقات 
بین المللی مالزی و ارمنستان،کسب عنوان مربی نمونه کاراته کشور سابقه 
عضویت دراردوی تیم ملی کاراته ایران و مدالهای طلای مسابقات بین المللی 
مالزی،ارمنستان در دو وزن آزاد و 84 کیلو گرم،مدال برنز مسابقات جهانی 
روسیه،مدال طلا مسابقات قهرمانی باشگاه های کشور و در نهایت سرمربی 
تیم پیام ارتباطات تهران در مسابقات لیگ کاراته ایران نشان از کارنامه درخشان 

بیرانوند است.
کاراته قم را با کمک اهالی این رشته احیا می کنیم

در کنارش می نشینم درعین جوانی پختگی را می توان از سیمای وی 
مشاهده نمود.آرزوهای زیادی را برای رساندن کاراته قم به روزهای اوج درسر 
دارد و با برنامه های مدرن و قابل اعتنایی که برای کاراته ترسیم نموده میتوان 
انتظار روزهای خوب را برای کاراته قم در آینده داشت . وی می گوید در تلاشم 
که بار دیگر با کمک همکاران تلاشگرم بتوانم چهره ی کاراته قم را که به عنوان 

قطب کاراته ایران شناخته می شد احیا نمایم.
وی می گوید :درکنار آن ایجاد مدارس بین المللی کاراته درایران و منطقه و 
بسط آن به شهر قم به عنوان پایگاه اولیه میتواند مسیرروشنی را برای ما ترسیم 
نماید در نگاه دوم درصد ایجاد نمودن کرسی علمی کاراته در شهر قم هستیم 

که نگاه عمیق تر و علمی تری را به این رشته داشته باشیم.
بیرانوند بیان داشت :با توجه به اینکه قم ام القرای جهان اسلام در دنیا 

شناخته می شود نگاه ما در تقویت مناسبات فرهنگ و ورزش با توجه به 
موقعیت فرهنگی قم و بهره مندی از پتانسیل مراکز و نهادهای دینی بین 
المللی متوجه قرار دارد که با ارتباطات خوبی که در این زمینه دارم می دانم که 

در این راه موفق خواهیم بود.
رئیس جدید هیئت کاراته استان قم تصریح کرد :دربعد اقتصادی درصدد 
ایجاد کمیته تخصصی منابع پایدار اقتصادی هیئت کاراته هستیم و باورمان 
این است که با استفاده از تمامی ظرفیت های کارخانجات صنعتی،منطقه ویژه 
اقتصادی سلفچگان و مدیران شایسته صنعتی که عاشق ورزش هستند و تا 
کنون تعاملی با آنان برقرار نگردیده بتوانیم در خصوص توزیع منابع مالی که 

بزرگترین اهرم رسیدن به هدف مطلوب است استفاده نمائیم.
وی اضافه کرد :در مورد بعدی ارتقاء و تثبیت کاراته قم را سطح داخلی و بین 
المللی دنبال خواهیم نمود وجود چهره های تحصیل کرده در بدنه هیئت 
که از مربیان و مدیران حاذق استان می باشند ما را امیدوارخواهد ساخت تا 
با استفاده از تمامی پتانسیل موجود در ولایت در جهت رشد و ارتقا این مورد 

در تلاش باشیم.
بیرانوند گفت :یکی از اصولی ترین برنامه های من در کاراته تبدیل قم به مرکز 
تعاملات علمی و ورزشی در حوزه کاراته در ایران و منطقه میباشد.کاراته اکنون 
یک عالم پویا و جذاب میباشد که در سراسر گیتی به عنوان یک ورزش اصیل 
پذیرفته شده است اگر بتوانیم جایگاه علم و ورزش را در این رشته هویدا سازیم 

بدون شک مسیرهای درستی را در کاراته استان در آینده شاهد خواهیم بود.
بیرانوند نگاهی هم به ورزش همگانی دارد تا بتواند مردم دوست داشتنی 
قم را به این رشته ترغیب نماید.تبلیغات گسترده در این رابطه میتواند نگاه 
خانواده ها را به این رشته جلب نموده و با افزایش تعداد هنرجویان کاراته درقم 
می توانیم کاراته ای پویا و شاداب را در باشگاه های قم توسط مربیان ارزنده ی 

استان در بعد آموزشی ترسیم سازیم.
مودت و یکدلی رمز موفقیت کاراته درقم خواهد بود

مهدی بیرانوند به اصولی ترین هدف اش در کاراته اشاره می کند و می گوید 
با داشتن اساتید گرانقدری چون استاد غلامرضا دباغیان که سالها در بدنه تیم 
ملی درخششی چشمگیر داشتند،استاد سید علی خلیلی که در پرورش نسل 
جوان کاراته قدمتی پنجاه ساله دارند،استاد محسن بیطرفان که از قدیمیهای 
حاذق کاراته و مربیان برجسته این رشته می باشند،استاد مهدی ده پرور که 
سالها در تلاش پیشرفت کاراته زحمات ارزشمندی را داشته است و از جوان 
ترها برادران سلطانی که با جدیت و تلاشی پیگیر توانستند درعرصه کاتا کاراته 
ظرفیت قم را در کشور نمایان سازند و استاد محبوبی و حسنی و اساتید گرانقدر 
دیگری که در عمر 60 ساله کاراته قم زحمات بی دریغی کشیده اند و مربیان 
غیور و توانمندمان در رشته های غیر کنترلی که نیز مورد توجه ما هستند در 
مسیر اتحاد و یکدلی و مودت می توانند مسیر کاراته را در جاده ی پیشرفت 

قرار دهند.
از تمام ظرفیت های کاراته قم استفاده خواهم کرد

بیرانوند تاکید کرد :بر این باورم که با استفاده از تمامی ظرفیت های اساتید 
بزرگ کاراته و جمع نمودن آنها در خانه خودشان در کنار هم بتوانیم وحدت 
و یکدلی را دراین رشته احیا سازیم در این راه تجارب ارزنده قهرمانان بزرگ 
جهان-آسیا و المپیک با نامهای عموزاده-عبدالحسینی-جعفری-آشتیان-
کتیرایی و مهدی زاده که نام قم را در دنیا پر آوازه ساختند میتوان عصای دست 

من در پیشبرد کاراته قم گردد.
وی در پایان گفت :امید دارم با بهره مندی از افراد  متخصص وتوانمند،خوشنام 
وتحصیلکرده درامور اجرایی و فنی کاراته بتوانیم به قولی که به اهالی کاراته ی 

قم دادیم عمل نماییم و باردیگر قم قطب کاراته کشورشود.

بیرانوند رئیس جدید هیئت کاراته استان قم؛

کاراته قم به روزهای اوج باز می گردد محمدی سهمیه حضور در مسابقات جهانی را کسب کرد؛

ورزشکار قمی قهرمان رقابت های 
فوتبال الکترونیک ایران 

مرتضی محمدی ورزشکار 18 ساله قمی قهرمان رقابت های انتخاب تیم ملی 
در رشته فوتبال الکترونیک شد و سهمیه حضور در مسابقات جهانی سنگاپور را 

کسب کرد.
این ورزشکار قمی در مصاحبه با خبرنگار ایرنا، اظهار کرد: در مسابقات انتخابی 
تیم ملی که با عنوان طرح نشاط ملی ترتیب یافت 3 هزار نفر از 31 استان کشور 

شرکت کرده بودند.
وی ادامه داد: در این مسابقات به ترتیب از بازی نخست تا رقابت پایانی از سد 
نمایندگان استانهای خوزستان، خراسان رضوی، تهران، یزد، کرمان گذشته و در 
رقابت فینال نماینده استان تهران و قهرمان دور گذشته رقابت های جهانی فوتبال 

الکترونیک را شکست دادم.
محمدی با اشاره به حضور قهرمان این مسابقات در رقابت های جهانی اضافه 
کرد: مسابقات جهانی ورزش های الکترونیک آذرماه سالجاری در کشور سنگاپور 
برگزار خواهد شد و در بخش فوتبال الکترونیک من از استان قم نماینده ایران 
خواهم بود. این رقابت ها همچنین انتخابی بازی های المپیک 2024 نیز است و 

از اهمیت بالایی برخودار می باشد.
نماینده ایران در رقابت های جهانی فوتبال الکترونیک سنگاپور ابراز داشت: این 

رقابت ها در رشته کنسولی ps4 و با عنوان eFootball PES2021 برگزار شد.
رشته ورزش های الکترونیک در بازی های آسیایی 2022 و نیز المپیک 2024 

پاریس دارای مدال با کیفیت و معتبر خواهد بود.
رشته ورزش های الکترونیک زیر مجموعه هیئت ورزش های همگانی است، 
انجمن ورزش های الکترونیک ایران از سال 85 فعالیت خود را  آغاز کرده است 
که در این مدت، مدال های جهانی و آسیایی و مقام های خوبی را در این رشته 

کسب کرده است.
طبق آمار و گزارش های رسمی در ایران نزدیک به 24 میلیون نفر به صورت روزانه 
از بازی های این رشته در پلتفرم های رایانه، کنسول، موبایل، لب تاب و vr استفاده 

می کنند و این رشته نوین ورزشی در هر دو بعد همگانی و قهرمانی فعال است.
هم اکنون یک باشگاه ورزش های الکترونیکی در قم فعالیت دارد.

میکائیلی سرمربی قمی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان؛ 

کسب نایب قهرمانی جهان
 نتیجه زحمات همه مربیان است

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان، نایب قهرمانی در رقابت های جهانی 
روسیه را نتیجه زحمات همه مربیان در گوشه و کنار کشورمان دانست.

نایب  از  فرنگی جوانان پس  کشتی  ملی  تیم  میکائیلی، سرمربی  الله  روح 
قهرمانی ایران در جهانی روسیه گفت: نایب قهرمانی تیم کشتی فرنگی را در 
جهانی جوانان را به همه هموطنان تبریک می گویم. البته امیدوار بودیم که تیم 
روی سکوی اول قرار بگیرد اما تیم روسیه نسبت به ما عملکرد بهتری داشت، 
اگر چه تیم ایران هم پتانسیل کسب نتیجه ای بهتر از این را داشت و می توانست 

قهرمان شود.
میکائیلی در ادامه به ارزیابی عملکرد ملی پوشان جوان فرنگی پرداخت و اظهار 
داشت: در روز اول در 5 وزن اول، در وزن 87 کیلو، علی عابدی درزی با تمام 
شایستگی که داشت به سوئد باخت و کشتی گیر سوئدی هم در ادامه باخت و 
عابدی حذف شد، بقیه کشتی گیران ما اما در جدول ماندند، ده بزرگی به فینال 
رفت و طلا گرفت، ایمان محمدی هم به روسیه در شرایطی باخت که می توانست 

برنده باشد اما بعد از آن همه حریفانش را با اختلاف برد و برنز گرفت.
وی افزود: در 77 کیلو، آذردخت کشتی های خیلی خوبی گرفت اما در یک 
غافلگیری به کشتی گیر نروژی باخت و با صعود نروژ به فینال، آذردخت به شانس 

مجدد رفت و توانست حریفانش را از پیش رو بردارد و به مقام سومی برسد.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان با اشاره به نتایج تیم در 5 وزن دوم، 
خاطر نشان کرد: در 5 وزن دوم در وزن 67 کیلو که دانیال سهرابی کشتی گیرمان 
بود، غافلگیر شدیم و سهرابی به حریف قزاقستانی باخت و در ادامه با باخت 
قزاق، سهرابی هم از جدول حذف شد. این در حالی بود که سهرابی با توجه به 
شایستگی هایی که داشت می توانست خیلی عملکرد بهتری داشته باشد اما روی 

یک اتفاق مسابقه را باخت.
میکائیلی افزود: به هر حال کشتی فرنگی شرایط واقعاً ویژه ای دارد و با یک 
اشتباه کوچک، کل نتیجه می تواند برعکس شود.در هر صورت مسابقات الان 

تمام شده است و ما توانستیم با یک طلا، یک نقره و 5 برنز نایب قهرمان شویم.
وی تاکید کرد: کشتی گیرانی که باخته اند باید انگیزه شأن را برای ادامه راه 
حفظ کنند، به خصوص که این انگیزه سبب می شود تا بتوانند در میدان های 
بعدی به موفقیت برسند. سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان در ادامه با 
اشاره به مشکلی که کرونا در روند آماده سازی تیم به وجود آورد، گفت: کرونا به 
همه تیم ها از جمله ما ضربه زد، البته آسیب کرونا به تیم هایی مانند ایران بیشتر از 
تیم های اروپایی بود و با توجه به واکسیناسیون زودتری که در این کشورها اتفاق 
افتاده بود و همچنین تورنمنت هایی که شرکت کرده بودند، نسبت به ما با شرایط 

بهتری وارد مسابقات شوند.

پایان همکاری فولاد با جواد نکونام؛

 عبدالله ویسی سرمربی فولاد شد
سرمربی پیشین تیم های فوتبال استقلال خوزستان، پیکان و خیبر خرم آباد به 

عنوان سرمربی فصل آینده تیم فولاد خوزستان انتخاب شد.
براساس اعلام باشگاه فولاد، پس از جلسات هیأت مدیره باشگاه فولاد خوزستان 
و طبق اعلام حمیدرضا گرشاسبی مدیرعامل باشگاه فولادخوزستان، عبدالله 
ویسی با عقد قراردادی یک ساله به عنوان سرمربی فولاد خوزستان در لیگ بیست 
و یکم انتخاب شد. عبدالله ویسی که از بازیکنان سابق تیم فولاد خوزستان به شمار 
می رود، همراه با تیم فولاد به عنوان مربی سابقه قهرمانی در لیگ برتر ایران را دارد. 
ویسی در تیم های صبای قم، پیکان، استقلال خوزستان، سپاهان اصفهان، نفت 
مسجدسلیمان، شاهین بوشهر و خیبر خرم آباد به عنوان سرمربی حضور داشته و 
کسب قهرمانی با استقلال خوزستان و صعود به لیگ برتر همراه با شاهین بوشهر 
از جمله موفقیت های وی در دوران مربی گری به حساب می آید. جواد نکونام 
کاپیتان پیشین تیم ملی فوتبال ایران فصل گذشته هدایت تیم فولاد را برعهده 
داشت اما در پایان لیگ و پس از انجام مذاکرات لازم به توافق برای ادامه همکاری 

نرسید و ناچار به ترک خوزستان شد.

علی موسوی: 

دژاگه اگر آماده باشد می تواند
به استقلال کمک کند

مهاجم سابق استقلال می گوید روند نقل و انتقالاتی استقلال خوب و با برنامه 
نیست. علی موسوی، بازیکن سابق استقلال درباره نقل و انتقالات این تیم اظهار 
کرد: برنامه ای در خریدهای استقلال دیده نمی شود و با این وجود باز هم نباید از 
استقلال انتظار جام داشته باشیم. این بازیکنانی که جذب شده اند، شاید ستاره 
تیم قبلی خود باشند اما جو استقلال متفاوت است و باید ببینیم اینجا چگونه 
عمل می کنند. وی ادامه داد: هواداران استقلال نباید از بازیکنانی که خوششان 
می آید، در فضای مجازی ستاره بسازند. بازیکنان جدید باید با عملکردشان 
پاسخ اعتماد هواداران را بدهند و این اشتباه است که بازیکنی نیامده، در فضای 
مجازی تبدیل به ستاره تیم شود. موسوی در خصوص انتقال قایدی گفت: او حالا 
جدا شده است و مدیران باید به فکر جانشینانی بهتر از او باشند اما این روند، 
امیدوارکننده نیست زیرا من ستاره  و ملی پوشی را در لیست خریدها نمی بینم. 
البته تجربه دژاگه می تواند به استقلال کمک کند که این به آن شرط است که 

آمادگی بدنی اش را حفظ کند.

مدیرعامل باشگاه استقلال گفت: رقم قرارداد انتقال قائدی را نمی توانم بیان کنم چون محرمانه است اما فکر می کنم یکی از 
بالاترین رقم ها در فوتبال ایران است.

احمد مددی در خصوص مهدی قائدی، گفت: حدود 10 روز مذاکرات فشرده با مقامات باشگاه شباب الاهلی امارات را بر 
اساس تصمیم و مصوبه هیات مدیره محترم و با تایید فرهاد مجیدی، سرمربی تیم فوتبال استقلال، در یک فضای کاملا حرفه ای 
برگزار کردیم. حقیقت امر این است که مهدی قائدی خیلی تمایل داشت که در فضای جدید و خارج از ایران به فوتبالش ادامه 
دهد اما من هم می خواستم منافع باشگاه استقلال در این قضیه رعایت شود و به همین دلیل مذاکرات خود را با باشگاه الاهلی 

خیلی جدی ادامه دادیم.
وی افزود:رقم قرارداد انتقال قائدی را نمی توانم بیان کنم چون محرمانه است اما فکر می کنم یکی از بالاترین رقم ها در فوتبال 
ایران است. از طرفی لازم می دانم که دوباره یاد آوری کنم که خود مهدی هم دوست داشت در خارج از کشور ادامه دهد و به نظرم 

فرصت مناسبی بود تا این بازیکن زمانی ترانسفر شود که برای باشگاه استقلال هم عایدی قابل توجهی داشته باشد.
 مدیرعامل استقلال در ادامه و در واکنش به شایعات مطرح شده درباره ارقام پیشنهادی به قائدی عنوان کرد: توصیه من این 
است که رویا پردازی را کنار بگذاریم و در واقعیت کار کنیم. اسناد و نامه های ارسالی به باشگاه مشخص و قابل بررسی است 
اما عده ای به دروغ مدعی پیشنهادهای عجیب هستند که از آن ها می خواهم اسناد آن را منتشر کنند و در غیر این صورت باید 

پاسخگوی تشویش اذهان عمومی در مراجع مربوطه باشند.
مددی درباره بازیکنان جذب شده به استقلال افزود: ما بر اساس لیست آقای مجیدی تا الان بازیکنان را جذب کرده ایم و با 
برخی از بازیکنان هم تمدید کرده ایم که حتماً هواداران در جریان قرار گرفته اند. مذاکرات ما با بازیکنان مختلف که در لیست 
آقای مجیدی هستند ادامه دارد و نامه نگاری های مربوطه هم درباره آن ها شده است و امیدوارم در روزهای آینده هم بتوانیم 

بازیکنان مد نظر ایشان را جذب کنیم.
افراد مریض شایعه مذاکره با نکونام را مطرح کردند 

مدیرعامل استقلال در خصوص وضعیت گابریل پین دستیار خارجی مد نظر فرهاد مجیدی هم صحبت کرد و گفت: ما قرارداد 
آقای پین را بعد از اصلاح موارد، مجدداً برایشان ارسال می کنیم اما حضور ایشان در ایران منوط به برداشته شدن قانون عدم 
جذب خارجی ها در لیگ ایران است. امیدوارم این قانون خیلی زود برداشته شود. در این رابطه با آقایان کامرانی فر، محمودزاده 

و بهاروند صحبت کردم و همه آن ها گفتند که منتظر ابلاغ هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال در این خصوص هستند. 
وی درباره تمدید قرارداد حسینی با استقلال هم گفت: به هرحال این بازیکن با اخلاق و خوش استیل استقلال به باشگاه آمد 

و با ما توافق کرد. او در محیطی دوستانه با ما تمدید کرد و از او که فرزند استقلال است متشکرم.
مددی در پایان درباره شایعه مذاکره اش با جواد نکونام گفت: این هم ساخته و پرداخته اذهان مریض است و بالاخره منافع 
عده ای در استقلال بهم خورده که هرروز یک حاشیه می سازند. آنقدر این شایعه مضحک است که نمی دانم دقیقا چه بگویم. 

امیدوارم فقط هوادارانمان حواسشان نسبت به این دروغ پردازی ها جمع باشد و تحت تاثیر قرار نگیرند.

پیشکسوت استقلال با اشاره به شرایط این روزهای آبی پوشان گفت: استقلال در نقل و انتقالات، ورودی و خروجی هایی 
داشته، اما باید چند مهره کلیدی بگیرد تا بتواند به آنچه می خواهد، برسد.

»علی چینی« افزود: وضعیت نقل و انتقالات به صورتی است که هر تیم و باشگاه به دنبال منافع خود است و هر چه توان 
مالی بهتر باشد بدون شک کار هم ساده تر است. استقلال مانند تیم های صنعتی نیست که پول زیاد داشته باشد و هر 

بازیکنی که می خواهد در این تیم توپ بزند باید بداند اول عشق و علاقه و مسایل مالی در مرحله دوم قرار دارد.
وی ادامه داد: در این چند روز بازیکنانی آمدند و رفتند. سیاوش یزدانی قراردادش را به مدت 2 فصل تمدید کرد. عارف 
آقاسی مدافع فصل گذشته تیم فوتبال فولاد هم با قراردادی 2 ساله به استقلال پیوست، او سابقه بازی در تراکتور را هم 
دارد، از سویی دیگر آرش رضاوند نیز 2 فصل دیگر با تیم تمدید کرده و این روند ادامه دارد اما از آن سو بازیکنی مثل مهدی 
قایدی را از دست دادیم که مهره خوب و کلیدی بود و باید برای پر کردن جای خالی او، مهره های کلیدی جذب کنیم تا تیم 

در ادامه راه دچار مشکل نشود.
بازیکن اسبق استقلال تهران یادآور شد: دیدار مهمی برابر الهلال در 22 شهریور پیش رو داریم که باید از آن سربلند بیرون 
بیایی. زمان زیادی باقی نمانده و باید حواسمان به این بازی باشد. آنچه در مورد نقل و انتقالات باید مورد توجه قرار گیرد این 
است که هنوز زمان داریم اما در یکی دو روز آینده باید چشم انتظار خبرهای خوبی باشیم تا دل هواداران و عاشقان واقعی 

استقلال خوش باشد.
چینی ادامه داد: صحبت هایی از حضور برخی بازیکنان مانند سروش رفیعی، اشکان دژاگه و رضا قوچان نژاد هم است 
اما باید دید در روزهای آینده چه خواهد شد. استقلال تیم بزرگی است اما مانند تیم های صنعتی پول ندارد. هر بازیکنی که 
به این تیم بیاید باید بداند اینجا اول عشق است و مسایل مالی در مرحله دوم قرار داد اما در همین جا افراد برای خود اسم و 

رسم پیدا می کنند؛ استقلال خانه ای است که بسیاری از افراد از آن به همه چیز رسیدند. 
مربی اسبق استقلال همچنین خاطر نشان کرد: مهدی قایدی مهره کلیدی بود اما رفتن او بدون شک بار مالی برای 
استقلال خواهد داشت و می توانند از فروش او بسیاری از مشکلات را حل کنند، در مورد سایر قراردادها اطلاعی ندارم اما 

امیدوارم این شرایط به سود باشگاه باشد و تیم بتواند در مسیر درست حرکت کند. 
پیشکسوت استقلال گفت: برای موفقیت این تیم همه باید متحد شوند، از مدیریت گرفته تا کادر فنی و هواداران تا 

استقلال به آن جایی که شایسته است، برسد.
سرمربی تیم ملی فوتبال پیوند اعضا در پایان با اشاره به مسابقات جهانی پیش رو هم تصریح کرد: قرار است در سال  
2022 مسابقات جهانی در فرانسه برگزار شود که بر همین اساس برنامه های تمرینی خود را به فدراسیون ارائه کردیم. با 
توجه به این که همه بازیکنان ما واکسینه شدند مشکلی در برگزاری اردوها نداریم. قبل از کرونا تیم خوبی را بسته بودیم و 
در شرایط مطلوبی قرار داشتیم و به دلیل کرونا همه چیز متوقف شد. الان این آمادگی وجود دارد تا کار خودمان را دوباره 
آغاز کنیم و هدفمان این است در رقابت های جهانی پیوند اعضا روی سکو برویم و افتخاری دیگری را برای ایران رقم بزنیم.

مدیرعامل باشگاه استقلال:

 رقم انتقال قائدی محرمانه است
علی چینی:

 استقلال باید چند مهره کلیدی جذب کند

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: شرایط سرخپوشان برای لیگ ایران 
خوب است اما برای آسیا باید در 5 پست بازیکن بگیرد تا خود را به خوبی ترمیم 

و تقویت کند.
حسین عبدی افزود: پرسپولیس 2 بازیکن مهم خود به ویژه احمد نورالهی که 
سال ها زحمات بسیاری برای این تیم را کشید از دست داد. از سویی دیگر باشگاه 
نیز باید به فکر ترمیم خود باشد تا همین روند موفقیت را ادامه دهد و بتواند در ایران 

و آسیا موفق عمل کند.

وی ادامه داد: پرسپولیس باید در پست های دروازه بانی، دفاع چپ، دفاع وسط، 
هافبک وسط و خط حمله بازیکن جدید و خوب بگیرد تا همین روند را ادامه دهد، 
هر چند نقل و انتقالات در حال انجام است و باید دید کادر فنی تیم چه تصمیم هایی 

را در دستور کار دارد.
بازیکن اسبق پرسپولیس در پاسخ به این سووال که چرا برای ترمیم تیم های 
باشگاهی ایران از بازیکنان آکادمی های فوتبال استفاده نمی شود، تاکید کرد: 
اما اگر نگاه  تا زمانی که نگاه ما تیمداری است، به آکادمی ها توجه نمی شود 
باشگاه داری باشد بسیاری از مشکلات خود به خود حل می شود. این مساله ای 

است که باید مدیریت و هواداران به آن توجه کنند تا شرایط درست شود. 
عبدی افزود: وقتی یک باشگاه برای ابتدایی ترین امکانات تیم اول خود در مذیقه 
باشد طبیعی است به فکر رده ها و تیم های دیگر خود نباشد، اما اگر در سیستم 
مدیریت این گونه تعریف کنیم که حداقل 10 تا 20 درصد داشته های خود را در 
آکادمی ها هزینه کنیم خواهیم دید در گذر زمان هم هزینه باز می گردد و هم برای 
جابجایی بازیکنان همواره نیروهای جوان و مستعد را در اختیار داریم که این خیلی 

کمک می کند.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس خاطر نشان کرد: معمولا برای بهره مندی از 

سرمایه گذاری در آکادمی ها روند 4 ساله ای را در نظر می گیرند تا بازیکن به شرایط 
خاص برسد اما با توجه به استعدادهایی که در ایران داریم این روند کوتاه تر هم 
می شود و می توانیم در مدت زمانی کوتاه، بازیکنانی را پرورش دهیم که هم امکان 
حضور در تیم اول باشگاه را داشته باشد و هم شرایط حضور قرضی و یا حتی ترانسفر 
شدن را برای باشگاه مهیا سازد که همه این ها آورده مالی هم به همراه خواهد 

داشت.
عبدی تاکید کرد: فراموش نکنیم اگر آکادمی نباشد فوتبال و آینده هم نیست. 
زمانی که در پرسپولیس بودم روی این مساله کار کردم اما شرایطی به وجود آمد که 
مسیر به سرانجام نرسید و نتوانستیم کاری را که می خواستیم انجام دهیم را به اتمام 
برسانیم. وی ادامه داد: افرادی به هر عنوان در روند کار اختلال ایجاد می کردند و 
چرخه کار متوقف می شد. باید قبول کنیم آکادمی برای منافع ملی خوب است اما 

برای منافع شخصی نه.
عبدی افزود: در آکادمی بازیکن سازی می کنیم و وقتی به درجه اعتبار رسید 
منافع و سود آن به فوتبال ملی باز می گردد اما اگر این روند متوقف شده و بازیکن 
بی کیفیت خارجی بیاوریم سود حاصله در بین بسیاری افراد تقسیم می شود و 

همین روند آفت فوتبال ما شده است که امیدوارم هر چه زودتر حل شود.

حسین عبدی: 

پرسپولیس برای لیگ قهرمانان آسیا باید تقویت شود
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»جلال میرزایی« درباره سمت و سوی سیاست تهران در قبال افغانستان معتقد است ضمن توجه به گذشته 
طالبان باید محیط شناسی درستی از وضعیت سیاسی در افغانستان داشته باشیم و متعاقب با تغییر و تحولات 

در این کشور تصمیم گیری کنیم. 
با ورود نیروهای طالبان به کابل، درگیری های گسترده در افغانستان به نوعی پایان یافت. به عبارتی بحران 

نظامی- سیاسی در افغانستان با کنترل تمام عیار طالبان در ژئوپلیتیک این کشور وارد صحنه جدیدی شد.
امروز دیگر موضوع اولویت دار در سپهر سیاسی افغانستان، تقسیم بندی قدرت در این کشور و نحوه کنش 
ورزی طالبانی ها است؛ اینکه این گروه آیا به دوران گذشته بازخواهد گشت یا روش و منش جدید سیاسی اتخاذ 
خواهد کرد. آنچه به گوش می رسد و در رسانه ها مطرح است بخش مهمی از جامعه افغانستان هراس و نگرانی 
شدید نسبت به آینده سیاسی کشورشان تحت زعامت طالبان دارند. این مساله در کشورهای منطقه از جمله 

ایران هم تا حدی مطرح است.
در گفت و گو با »جلال میرزایی« استاد دانشگاه و نماینده دوره دهم مجلس شورای اسلامی این مساله را مورد 
پرسش قرار داده ایم که جمهوری اسلامی ایران با چه سیاست و راهبردی باید به سمت تامین منافع ملی در 

ارتباط با تحولات افغانستان حرکت کند که این سیاست بتواند تداوم وجاهت کشورمان نزد افکار عمومی مردم 
افغانستان را هم تامین سازد.

شرح این گفت و گو در ادامه آمده است؛
بحران سیاسی در افغانستان چه شرایطی را تجربه می کند و این بحران چه تاثیری روی امنیت ملی 

جمهوری اسلامی ایران دارد؟
تحولات در افغانستان بنا به دلیل ارتباطات همسایگی و برخورداری دو کشور از مرز مشترک بیش از 800 
کیلومتری خواسته و ناخواسته بر جغرافیای مرزی کشورمان تاثیر می گذارد. برای همین باید دقت بالایی هم در 

تحلیل درست و دقیق تحولات افغانستان و هم تصمیم گیری اصولی نسبت به تحولات این کشور داشته باشیم.
امروز در داخل کشور دو رویه و دیدگاه نسبت به موضوع طالبان و افغانستان وجود دارد. دیدگاه اول روی این 
دیدگاه تمرکز دارد که طالبان گروهی با ریشه و پیشینه تروریستی است و برای همین حمله به سیاست خارجی و 
دستگاه وزارت خارجه را در دستور کار قرار داده اند و تلاش دارند رویکرد واقع بینانه کشورمان را در عرصه تحولات 

افغانستان زیر سوال قرار دهند.
در برابر، طیف مهمی از تحلیلگران و سکانداران دستگاه وزارت خارجه این باور را دارند که طالبان بخش مهمی 
از واقعیت سیاسی- اجتماعی افغانستان است و برای حفظ منافع ملی کشورمان ناگزیر به تعامل و گفت وگو با 
این گروه هم هستیم.  کما اینکه باید توجه داشت که جمهوری اسلامی ایران طی سالهای اخیر تلاش هدفمندی 
در سمت و سو دادن طالبان به گفت و گو و دوری از خشونتگرایی داشته است و اینکه این گروه با ایفای نقشی 

مسئولانه در برقراری ثبات و امنیت کلی افغانستان کمک کند.
عمده ترین دلایل برخی مخالفت های داخلی با گفت وگو با طالبان چیست؟

مخالفان تعامل با طالبان مثال های متعددی نظیر سابقه مواجهه طالبان با حقوق زنان، دانش آموزان دختر و 
مهم تر از همه حمله این گروه به دیپلمات های ایرانی در مزار شریف را یادآور می شوند.

 با استناد به این مسائل تاکید می کنند که طالبان گروهی ضد شیعی است و نباید با این گروه وارد بازی سیاسی 
شد.

در پاسخ به این موضوع باید گفت گرچه شک و تردیدی نسبت به جنایت طالبان در مزار شریف در سال 1998 
نیست و این گروه همچنین رهبر شیعیان افغانستان را هم به شهادت رسانده است اما این اتفاقات مربوط به 
دورانی است که طالبان آشکار رفتارهای ضد حقوق بشری انجام می داد و ابایی هم از رفتارش نداشت و توجیه 

دینی هم می آورد.
امروز تغییر نسل مدیریتی مهمی در گروه طالبان رخ داده است و این گروه تلاش دارد وجهه سیاسی جدیدی 
از خودش نزد افکار عمومی داخل و بیرون از افغانستان به نمایش گذارد. گذشت زمان، تحولات داخلی و بیرونی 
بر اندیشه و مسلک سیاسی هر گروهی تاثیر می گذارد.  برای همین نباید با پیش فرض گذشته به تحلیل رفتار 
طالبان بپردازیم و طالبان را به گروهی سنتی و ضد شیعه تقلیل دهیم و متناسب با این امر سیاست خارجی کشور 

را به سمت تجدید نظر و تنش با طالبان سوق دهیم که به دور از عقل استراتژیک و منافع ملی کشور است. ضمن 
توجه به گذشته باید محیط شناسی درستی از وضعیت سیاسی در افغانستان داشته باشیم و متعاقب با تغییر و 

تحولات در این کشور تصمیم گیری کنیم.
رفتار طالبان را در همین یک ماه اخیر چگونه ارزیابی می کنید؟ این موضوع که طالبان سعی کرد با 

کمترین خشونت شهرها را به کنترل خود در بیاورد، چه میزان صحت دارد؟
این موضوع قابل کتمان نیست که بسیاری از شهرهای افغانستان بدون کمترین مقاومت و در مرحله بعدی 
خشونت به کنترل طالبان در آمد. نباید از نظر دور داشت که طالبان رویه خشونت آمیز هم در تصرفات اخیر در 
پیش نگرفت و تلاش داشت که شهرها با همراهی مردم به کنترل در بیاید. شهر سنی نشینی مثل قندهار به 
راحتی به کنترل طالبان در آمد و البته کشتار و تلفات انسانی خاصی هم صورت نگرفت.  حتی شهر کابل که 
نگرانی بزرگی نسبت به وقوع خشونت های انسانی و درگیری های مستقیم و رو در رو پیش بینی می شد، شاهد 

بودیم که شهر بدون خشونت به کنترل طالبان در آمد.
این وضعیت باعث شد که وزرای خارجه آمریکا و آلمان اعتراف کنند که پیش بینی شان از سقوط شهر کابل با 
توجه به عدم وقوع هر گونه درگیری درست نبوده است. همه این واقعیت ها این موضوع را روشن می سازد که 
امروز افرادی کادر رهبری طالبان را در دست دارند که متفاوت تر از گذشته فکر می کنند و برای همین باید طالبان 
را به عنوان بازیگر اصلی و قدرتمند مورد توجه قرار دهیم. گرچه مفهوم این حرف این نیست که صد درصد و بدون 
توجه به رفتار این گروه بپذیریم. بلکه با شناخت درست روی چهره های اصلی این گروه، گام به گام رابطه مان را 

تعریف و جلو ببریم.
با توجه به وضعیت کنونی چه رویکردی را باید در قبال همسایه شرقی در پیش گرفت؟

همان طور که رئیس جمهوری محترم کشور به درستی بر رویکرد ثبات بخش ایران در تحولات افغانستان تاکید 
کرده است باید این موضوع را مورد توجه قرار دهیم که در افغانستان با خیل عظیمی از کشورها نظیر پاکستان، 

هند و روسیه منافع مشترک داریم.
ثبات و امنیت افغانستان خواسته همه این کشورها است. بی ثباتی در افغانستان چالش آوارگان افغانستانی را در 
پی دارد و این خواسته هیچ کدام از کشورها نیست. برای همین باید با برجسته سازی منافع مشترک، همگرایی 

با این کشورها را در دستور کار سیاست خارجی قرار دهیم.
در مرحله نهایی باید توجه کنیم که امروز سقوط دولت مرکزی در افغانستان بیشتر از همه برای کشور آمریکا که 
طی دو دهه، 2 تریلیون دلار هزینه نظامی کرده و نزدیک به دو هزار و پانصد نظامی اش )طبق آمار رسمی( در این 
کشور کشته شده اند، موضوعیت دارد و در میان دو جناح بزرگ سیاسی آمریکا این مساله مطرح است که چه 
کسی افغانستان را از دست داد. طبیعی هم هست که روی این موضوعات با توجه به هزینه هایی که کرده اند؛ 
صحبت کنند. در برابر، طرح موضوعاتی از این دست در داخل کشورمان موضوعیت ندارد و نباید سقوط قدرت 

در افغانستان زمینه ای برای انتقاد از وزارت خارجه باشد.

در گفت و گو با یک کارشناس سیاست خارجی بررسی شد؛

ایران و الزامات سیاستگذاری در افغانستان

یک کارشناس مسائل بین الملل درباره برنامه اعلامی امیرعبداللهیان در مجلس 
گفت: هر گونه ارتباط اقتصادی ما با شرق یا غرب اسیا معطوف به این است که 
ما بتوانیم با بانک ها و اف ای تی اف کار کنیم. روسیه هم نیازمند به غرب است و 
هر دو گوشتشان لای دندان غربی هاست. ما باید با همه کشورهای جهان رابطه 
داشته باشیم. تکیه به یک سمت و غفلت از سمت دیگر نمی تواند باعث شود که 
ما از وضعیت فعلی خارج شویم. ما در واکسن هم نتوانستیم به چین و روسیه به 

تنهایی تکیه کنیم. 
وزیر خارجه پیشنهادی ابراهیم رییسی به نگاهش به شرق و اشنایی با غرب اسیا 
شهرت دارد. او در سخنرانی که در مجلس داشت به طور ویژه به شرق پرداخت و 
از سیاست هایی گفت که "در غرب آسیا به دنبال نهادینه کردن دستاوردهای 
مقاومتی و در شرق آسیا به دنبال تعامل با دستگاه های نوظهور اقتصادی هستیم. 
این سخنان در وضعیتی که ایران و غرب در مذاکرات جدی قرار داشته اند و به زودی 
ادامه گفتگوها در وین باید از سر گرفته شود، این سوال را ایجاد کرده که نگاه تهران 

در چهار سال پیش رو به غرب چیست؟
با علی بیگدلی کارشناس مسائل بین الملل به گفتگو نشسته ایم:

اقا امیرعبداللهیان تاکید ویژه ای بر سیاست خارجی ایران در حوزه اسیا 
داشته اند. در شرایطی که ایران سیگنال هایی می دهد که به مذاکرات وین 
باز می گردد، ایا این موضع گیری ها می تواند به معنای این باشد که دولت 

سیزدهم علاقه کم تری برای ادامه گفتگوها در وین دارد؟
واقعیت این است که چنین اظهار نظر هایی ممکن است غرب را از مسیر اصلی 
خودش که تمایل بازگشت به برجام است منصرف کند. ما باید بدانیم که اگر مثلا 
بخواهیم با ژاپن روابط اقتصادی برقرار کنیم، آنها بدون اجازه امریکا دست به هیچ 
اقدامی نخواهند زد. حتی در کشورهای غرب اسیا هم همینطور است. یعنی ما 
با بیشتر کشورهای عربی روابط پرتنشی داریم و حالا انتظار می رود که بخواهیم 
آنها را ترمیم کنیم. اما عربستان یا امارات بدون اجازه واشنگتن دست به گفتگو 
یا اقدامی برای اشتی نخواهند زد. البته ایشان گرایش به اسیا دارند و با توجه به 
سوابق کاری شان این طبیعی است. اما باید این موارد را در نظر بگیریم.دولت می 
خواهد پنجره های جدیدی را باز کند اما توجه به برخی نکات ضروری است. هر 
گونه ارتباط اقتصادی ما با شرق یا غرب اسیا معطوف به این است که ما بتوانیم با 
بانک ها و اف ای تی اف کار کنیم. با توجه به اینکه اف ای تی اف عملی نشده نقل  
وانتقالات مالی محدود خواهد بود. این ها موضوعاتی است که وزیرخارجه باید در 

مورد آن کار کند.
هیچ راهی برای ایران وجود ندارد جز اینکه نگاهش را همانطور که به شرق تلطیف 
کرده، نسبت به غرب هم عوض کند و خودش را با روابط بین الملل اشتی دهد و به 

سمت گفتگوی مستقیم بر سر برجام و تبعات آن برود. 
دولت نشان می دهد که علاقه مند به گفتگوهای وین است. با توجه به 
تیمی که احتمالا به وزارت خارجه می رود، چقدر این شانس وجود دارد که 

گفتگوهای وین به نتیجه برسد؟
اقای امیرعبداللهیان در مجلس هم گفتند که اهل مذاکره هستند و درمورد 
دیپلماسی و میدان و همسویی این دو با هم حرف زدند.دیپلماسی نیاز به زیرکی 
هایی دارد. البته که مواردی مثلا برجام و مذاکرات وین تنها در دست وزارت خارجه 

و دولت نیست. با همه اینها ما حتما دوباره وارد گفتگو در مورد توافق هسته ای 
خواهیم شد. امدن رییس جمهور ژاپن هم از طرف ایالات متحده بود تا زودتر 
مذاکرات شروع شود. ما داریم دست به نمایش قدرت هایی می  زنیم که با دست 
پرتری وارد مذاکره شویم. اما به نظر من ایران اگر غافل شود از اینکه وارد مذاکره 
مستقیم شود، اشتباه می کند و باید خودش را هر چه سریع تر در جریان گفتگوهای 
مستقیم قرار دهد. ایران باید خودش را در ارتباط با غرب قرار دهد چون شرق به 
تنهایی قادر نیست تا اقتصاد ما را احیا کند. نه چین و نه روسیه که روابطی با ما 
دارند، آن اتحاد استراتژیکی که ما می خواهیم را ندارند. سرمایه گذاری ها بسیار 
پایین است و نمی تواند به تنهایی کارساز باشد. این به معنای آن نیست که ارتباط با 

شرق قطع شود اما توازن نیاز است.

های  ظرفیت  از  مثلا  داشتیم.  شرق  با  ارتباطاتی  هم  قبل  دوران  در  ما 
کشورهایی مانند مالزی استفاده می کردیم.ایا این روند می تواند در دولت 
جدید هم ادامه یابد و اصلا چنین روندی می تواند از نظر سیاسی و اقتصادی 

ایران را در وضعیت بهتری قرار دهد؟
ممکن است که ما بازارهای محدودی داشته باشیم در مالزی یا برخی کشورهای 
دیگر. همانطور که الان هم ما به چین نفت صادر می کنیم. اما بحث این است که ایا 
الان چین می آید تا در منابع نفتی ما سرمایه گذاری کند؟ یا روسها که خود درگیر 
تحریم هستند چنین کاری می کنند؟ نگاه به شرق به عنوان یک نجات دهنده برای 
ما کار نخواهد کرد. چین بازار هفتصد و پنجاه میلیاردی خود را با منافع با ما عوض 
نمی کند. روسیه هم نیازمند به غرب است و هر دو گوشتشان لای دندان غربی 
هاست. ما باید با همه کشورهای جهان رابطه داشته باشیم. تکیه به یک سمت و 
غفلت از سمت دیگر نمی تواند باعث شود که ما از وضعیت فعلی خارج شویم. ما 
در واکسن هم نتوانستیم به چین و روسیه به تنهایی تکیه کنیم. در بقیه موارد هم 
همینطور است. من بارها گفته ام که ما باید نگاه به درون را دینی کنیم و نگاه به 
بیرون را جهانی. ما ابدی به قواعد بین المللی احترام بگذریم. اگر خلاف این عمل 

کنیم به نتیجه مطلوبی نخواهیم رسید.
یک ایده ای هست که می گوید بایدن هم به شرق اسیا اهمیت بیشتری 
می دهد و دیگر علاقه ای به خاورمیانه ندارد. در این میان نگاه ایران در چه 

وضعیتی قرار دارد؟
نقطه اغازین این سیاست مربوط به دوران اوباماست. او گفت که ما در خاورمیانه 
منافعی نداریم و تنها شش درصد نفت مصرفی ایالات متحده از خاورمیانه تامین می 
شود. این نگاه به شرق، چین و دریای جنوبی چین از آن زمان گذاشته شد. الان هم 
ممکن است به صورت یک استراتژی کلی در نظر بایدن باشد. اما تعهداتی که امریکا 
در مورد اسراییل دارد نمی گذارد که این شیوه را رها کند. 350 تا 370 سازمان در 
امریکا به دنبال حفظ منافع اسراییل هستند. نگاه به شرق از سوی امریکا نگاه به 
تهدیداتی است که از سوی این کشورها وجود دارد. اما الان نمی توانند چنین کاری 
کنند. اسراییل نیاز به کمک ایالات متحده دارد. یکی از خواهش های وزیرخارجه 
ژاپن از ایران این بود که برای امنیت منطقه کمک کند. چرا که ژاپن بیشترین میزان 
نفت و گاز را از این منطقه می گیرد و می خواهد که صلح و ثبات آن تامین شود. ایران 
هم در این میان باید نسبت به تحولات هوشیار باشد. امریکا نمی تواند سیاستش را به 

طور کلی به شرق ببرد و ایران نباید از این موضوع به راحتی بگذرد.

بیگدلی: نگاه به شرق یک نجات دهنده برای ما نیست 

اولویت های امیرعبداللهیان برای سیاست خارجی واقعی است یا رویایی؟

 وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر اهمیت به رسمیت شناختن 
فناوری های نوین در دنیای امروز عنوان کرد: با تکیه بر این فناوری ها باید وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی را چابک کنیم. 
محمدمهدی اسماعیلی همزمان با نوبت بعدازظهر چهارمین روز بررسی صلاحیت 
وزرای پیشنهادی دولت سیزدهم در مجلس شورای اسلامی روز سه شنبه در ابتدای 
سخان خود با درود به روان پاک شهید سلیمانی که فرهنگ شهادت را جان و تعریف 
دیگری بخشید، گفت: نمایندگان و مردم عزیز ایران، جمهوری اسلامی امروز در 

طلیعه گام دوم فرصت های طلایی را پیش رو دارد.
و  فرهیخته  نمایندگان  رئیسه  و هیات  از مجلس شورای اسلامی  با تشکر  وی 
همه کسانی که در موافقیت یا مخالفت او صحبت کردنند، افزود: تشکر ویژه از 
کمیسیون های مختلف و جلسات خوبی که برگزار و نکات بسیار خوبی مطرح شد که 

عمق نخبگی مجلس را از نزدیک مشاهده کردم.
و  گفت وگوها  و  خوب  نکات  افزود:  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  پیشنهادی  وزیر 
بحث های  می توانستد  دوبین ها  کاش  ای  که  گرفت  شکل  خوبی  تعامل های 

کمیسیون ها را ضبط و در اختیار مردم قرار می دانند.
این استاد دانشگاه همچنین با تشکر از اصحاب جراید و خبرنگاران که جلسات 
صحن علی مجلس را پوشش و در معرض دید مردم قرار داده اند،گفت: امروز آنچه 
در مجلس می گذرد نمایش ارزشمندی از مردم سالاری دینی است و کجایند مدعیان 
مردم سالاری تا ببینند که امام عزیز امت و رهبر معظم انقلاب چقدر زیبا مردم سالاری 

دینی را هدایت کرده اند.
اسماعیلی افزود: در این چند روزی که بحث وزارت پیش آمد بسیاری از بزرگان 
اهل اندیشه و تفکر به من لطف کردند و از آن ها تشکر می کنم و دوستان زیادی هم 

پیشنهادات و انتقاداتی داشتند؛ به روی چشم به همه آن ها احترام می گذاریم.
وی ادامه داد: فرهنگ مجموعه ای از بینش ها، گرایش ها عادات و سبک زندگی 
در جامعه و در یک کلمه هوای فردی و اجتماعی است. فرهنگ حال و هوای مردم، 

جامعه و خود ما است و فضای تنفس جامعه است.
جامعه پویا با فرهنگ پاکیزه

وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان این که فرهنگ مثل هواست، 
گفت: فرهنگ فضای تنفس جامعه است و وقتی فرهنگ پاکیزه باشد جامعه را 
پویا می بینیم و وقتی آلوده باشد هوا را آلوده می کند. فرهنگ ریشه اصلی انقلاب 
اسلامی بوده و هست. همه قیل و قال های ایسم های اجتماعی و سیاسی ریشه در 
فرهنگ دارد. اصل انقلاب ما امری فرهنگی و دفاع مقدس و دفاع از حرم هم امری 

فرهنگی هستند. تمام مجاهدت های مجاهدان در عرصه علم و فناوری و سازندگی 
ریشه شان در فرهنگ است.

وی با اشاره به تقابل فرهنگ اصیل توحیدی در برابر فرهنگ های غیر توحیدی 
در دنیای امروز اظهار داشت: فرهنگ انقلاب اسلامی در برابر فرهنگ استکباری 
ایستاده و فرهنگ امید و نشاط در برابر فرهنگ پوچ گرایی صف آرایی کرده است. در 
این تقابل فرهنگی و تمدنی در عرصه مدیریت فرهنگ و هنر، سینما، نمایش، ادبیات 

و شعر و موسیقی سنگرهایی مهم و راهبردی برای ما هستند.
تمام هنرها و صنایع فرهنگی برای ما مهم و عزیز هستند

وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد: امروز جنگ اصلی در دنیا 
جنگ شناخت ها جنگ تبلیغاتی و جنگ رسانه ای است. تمدن شیطانی با موسیقی 
و سینما تلاش می کند رفتار ملت ها را به نفع سلطه خود دستکاری کند. آنها به زور 
رسانه های جهنمی شان با زر و زور و تزویر می خواهند ملت ها را از فرهنگ خود 

منصرف یا منزجر کنند.
اسماعیلی با تاکید بر این که تمام هنرها و صنایع فرهنگی برای ما مهم و عزیز 
هستند توضیح داد: هنرمندان و عناصر فرهنگی ما دارند با کمترین امکانات در 
مبارزه با یک تمدن استکباری دست و پنجه نرم می کنند. این عرصه عرصه نبرد 
است. مجاهدان در خط مقدم هستند و حمایت از آنها وظیفه شرعی، عقلی و 
قانونی است. این فرهنگ ارزش جان دادن دارد. هنرمندی که برای درد جامعه اش 

می نویسند، می سراید و می پردازد، حق ستایش بر گردن امثال بنده دارد.
ی با بیان این نکته که بار اصلی کارزار فرهنگی ما بر دوش اصحاب اندیشه و فرهنگ 
و هنر و رسانه خواهد بود تاکید کرد: تلاش خود را برای حمایت از آثار ارزشمند به کار 
خواهم بست. برخی دوست دارند دولت در عرصه فرهنگ یک موجود ناتوان یا بی 
اراده یا ناظر منفعل باشد. ما این رویکرد را قبول نداریم. ما می توانیم از ظرفیت های 
بزرگ انجمن ها استفاده کنیم. وزارت فرهنگ ارشاد نمی خواهد تصدی گری کند. 

می خواهد انجمن ها را به کار گیرد.
وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی یکی از چالش ها را مشکلات معیشتی 
خواند و افزود: شیوع کرونا یک بلای همه گیر بوده که بیشترین زیانش به حوزه 
به  را  فرهنگ و هنر رسیده است. تعطیلی مشاغل فرهنگی ضربه های سختی 
حوزه فرهنگ وارد کرده است. رکود اقتصادی باعث افزایش چند برابری محصولات 

فرهنگی شده و کاهش قدرت خرید مردم را در پی داشته است.
چالش تولید و توزیع غیرقانونی محصولات

وی تولید و توزیع غیرقانونی محصولات را دیگر چالش مهم خواند و گفت: به محض 

این که کتاب خوب ناشر به فروش می رسد در میدان انقلاب به صورت افست چاپ 
می شود.

اسماعیلی با تاکید بر این که گسترش فناوری های نوین بسیاری از موضوعات 
را تغییر داده است، اظهار داشت: باید فناوری های نوین را به رسمیت بشناسیم و 

متناسب با این تغییرات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی را چابک کنیم.
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی یک وزارتخانه منفعل و کم اثر شده است و در اکثر 
شهرستان ها ادارات آن با حداقل نیرو و امکانات کار می کنند. از طرفی هم این 
وزارتخانه به کارهای حداقلی تقلیل پیدا کرده و از حوزه سیاست گذاری خارج شده 

است.
ایران رنگین کمانی از قومیت هاست

وی با طرح این پرسش که آیا مناطق مختلف ما تاریخ و فرهنگ کهنی ندارند؟، 
گفت: ایران مثل یک رنگین کمان از قومیت ها است. از سیستان و بلوچستان و 
خراسان یا استان های شمالی که هر کدام ظرفیت ها و توانایی های خاص فرهنگی 

خود را دارند و باید مورد توجه قرار گیرند.
اسماعیلی افزود: تبریز، ارومیه و اردبیل با آن تاریخ شفاهی ارزشمند، کردستان 

قهرمان و فرهنگ دلاوری در این منطقه باید مورد توجه قرار گیرند.
در حوزه فرهنگ باید عُرضه داشته باشیم

اسماعیلی با تاکید بر اینکه فرهنگ یعنی به رسمیت شناختن اقوام و قومیت ها، 
گفت: در حوزه فرهنگ باید عُرضه داشته باشیم و فضای رشد را برای این کشور بزرگ 

7 هزار ساله درست کنیم.
وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: کشور ایران با تاریخ و فرهنگ غنی 

و بزرگی که دارد باید در دولت مردمی تمامی ظرفیت های بلقوه آن به فعلیت برسد.
وی با بیان اینکه ما در حوزه محتوایی و نظارت نیازمند قدرت بیشتری هستیم، 
توضیح داد: همین امروز با حضور در کمیسیون های مختلف مجلس نمایندگان عزیز 
ما به این دو موضوع نقدها و گله های بسیاری داشتند و ما حتما به این موضوعات 

توجه جدی خواهیم داشت.
هدفمند سازی یارانه ها در حوزه فرهنگ

اسماعیلی تاکید کرد: هدفمند سازی یارانه ها در حوزه فرهنگ باید تصحیح شود. 
دوستان می گویند برخی یارانه می گیرند اما آن پول ها را در جایی غیر از فضای 

فرهنگی و خلاف استفاده می کنند.
بیانیه گام دوم در صدر برنامه های وزارت فرهنگ 

این استاد دانشگاه گفت: در این جایگاه به عنوان وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد 

اسلامی تلاش خواهم کرد تا بیانیه گام دوم انقلاب را به عنوان منشوری برای آگاهی 
ملت ایران و راهبردی برای نهادینه سازی انقلاب و نقشه راه فرهنگی کشور برای 
تحقق آرمان های اسلامی، تکمیل پروژه نظام سازی، جامع پردازی و تمدن نوین 

اسلامی در صدر برنامه ریزی ها قرار دهم.
وی افزود: بر این باورم که اصحاب فرهنگ این سرزمین، مردمانی از قیبله بارانند که 
با روحی پاک و جانی چالاک بر مزرعه خشک و نارس جوامع طراوت بخشیده و گنج 
شایگان فرهنگ و هنر این دیار را رایگان به آنان تقدیم و در بازار غوغازده عالم خاکی 

سجاد سحر می گستراند.

وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی:

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نباید تصدی گری کند



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

امام علی علیه السلام :
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه: روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: 3٢٩03٢0٩ - 3٢٩06160 صندوق پستی: 371٨5/44٩5 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه ٢1ممیزیک پلاک 47

اذان صبح:04/47 طلوع آفتاب: 06/22 اذان ظهر:13/09 اذان مغرب: 20/13

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

هر کس غذایش را با نمك آغاز کند ، هفتاد درد و دیگر 
چیزهایی که فقط خداوند عز و جل از آنها آگاه است ، از 

وجود او دور می شود .

چهار شنبه -سوم شهریورماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5336

الخصال : ص 6٢3 ح 10

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه روند ابتلا به کرونا در استان پیش 
رونده است، گفت: اگر با همکاری مردم، واکسیناسیون 60 درصدی افراد انجام 

شود، شاهد کاهش تعداد فوتی ها خواهیم بود.
محمدرضا قدیر ظهر سه شنبه در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به اینکه حدود 
یک هزار بیمار بستری در مراکز درمانی قم داریم، گفت: علت فوتی های زیاد در 

استان قم، مراجعه دیرهنگام افراد مبتلا شده به مرکز درمانی است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با تاکید بر کاهش سن مبتلایان، قدرت بالای 
سرایت ویروس و کاهش رعایت دستورالعمل ها در استان قم، ادامه داد: متأسفانه 

رفتار مردم در مواجهه با ویروس کرونا باید تغییر کند.
وی با بیان اینکه لازم است رعایت کامل دستورالعمل ها مدنظر تمام مردم باشد، 
گفت: در حال حاضر چیزی به نام ابتلای فرد به کرونا وجود ندارد و یک نفر یک 

خانواده یا یک جامعه را درگیر می کند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان با بیان اینکه اثرات واکسیناسیون در جامعه 
ملموس است و عمدتاً افرادی که در حال حاضر در مراکز درمانی بستری هستند، 
واکسینه نشدند، افزود: روزانه بین 10 تا 13 هزار نفر در استان قم واکسیناسیون 

می شوند و این وضعیت نیز مطلوب است.
وی با تاکید بر اینکه اصناف و هیأت مذهبی همکاری بسیار مناسبی در روزهای 
ممنوعیت کرونایی داشتند، ادامه داد: ظرفیت بیمارستان های قم در حال حاضر 

تکمیل است و درخواست راه اندازی بیمارستان تنفسی به ارتش را داده ایم.
قدیر با بیان اینکه روزانه بین یک هزار و دویست تا یک هزار و 300 بستری 
موقت در استان قم داریم، گفت: افرادی که واکسیناسیون شدند توجه داشته 
باشند ایمنی نسبتاً کامل، سه هفته بعد از تزریق دوز دوم واکسن در افراد به وجود 
می آید و بیش از 60 درصد مردم در استان باید واکسینه شوند تا نسبت مرگ و 

میر نیز کاهش یابد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد؛

کاهش مرگ و میر با واکسیناسیون ۶۰ درصدی مردم در قم

طرح:محمدعلی رجبی

بازار میلیونی انتخاب رشته کنکور؛ رها شده بدون نظارت

کرونا همچنان روی نوار رکوردزنی
 طی 24 ساعت گذشته 709 نفر در کشور بر اثر ابتلا به کرونا جان باختند و این ویروس بار دیگر یک رکورد جدید 
تلفات روزانه را به نام خود ثبت کرد.  مرکز روابط عمومی وزارت بهداشت روز سه شنبه اعلام کرد: 709 نفر در طول 
24 ساعت گذشته بر اثر ابتلا به کرونا جان باختند و  مجموع جان باختگان این بیماری به 103 هزار و 357 نفر 
رسید.از روز)دوشنبه( تا روز سه شنبه دوم شهریور 1400 و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 40 هزار و 623 
بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی شد که 5 هزار و 487 نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران 
کووید19 در کشور به 4 میلیون و 756 هزار و 394 نفر رسید.  تا کنون سه میلیون 993 هزار و 211 نفر از بیماران، 
بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.7 هزار و 727 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در بخش های 
مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.تا کنون 28 میلیون و 93 هزار و 587 آزمایش تشخیص 

کووید19 در کشور انجام شده است.

خداحافظی ظریف از فعالیت های دیپلماتیک 
 محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه دولت های یازدهم و دوازدهم در پیامی در توییتر از فعالیت های دیپلماتیک 
خداحافظی کرد. محمد جواد ظریف در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: پس از چهار دهه دیپلماسی، من 
به سراغ تدریس و تحقیق تمام وقت می روم.وزیر امور خارجه دولت یازدهم و دوازدهم عنوان کرد: من همچنان 
)موضوع( ادراک جهانی را دنبال می کنم و ترویج می دهم و تشویق به گفت وگوی »حاصل جمع مثبت« بر اساس 
همدلی، احترام متقابل و مبنای برابری می کنم. مشتاقانه به دنبال ادامه تبادل نظرات هستیم.ظریف در روزهای 
اخیر هم با انتشار ویدئویی از خود در شبکه های اجتماعی با مردم ایران در مقام وزیر امور خارجه خداحافظی کرد.

رئیس سازمان زندان ها عذرخواهی کرد
 رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی درباره تصاویر منتشر شده از دوربین های مداربسته زندان 
اوین، ضمن پذیرش این رفتارهای غیرقابل قبول، عذرخواهی کرد. محمد مهدی حاج محمدی روز سه شنبه در 
صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت:  »درخصوص تصاویر زندان_اوین؛ مسئولیت این رفتارهای غیر قابل قبول 
را پذیرفته و ضمن تعهد به تلاش بر عدم تکرار چنین وقایع تلخ و برخورد جدی با عوامل خاطی، از خداوندمتعال، 
رهبر عزیزمان، ملت بزرگوار و زندانبانان شریف که البته زحماتشان تحت تأثیر این خطاها، نادیده گرفته نخواهد 

شد، عذرخواهم.وی عبارت »عذرخواهم« را به صورت هشتگ استفاده کرده است.  

ایران میزبان انتخابی جام جهانی شد 
 رئیس فدراسیون فوتبال از تائید میزبانی کشورمان برای مرحله مقدماتی مسابقات جام جهانی خبر داد. ، 
شهاب عزیزی خادم اعلام کرد: به لطف خدا و دعای خیر مردم اتفاق مهمی بعد از سالها رخ داد و ان شاالله در 
بازی با سوریه میزبان خواهیم بود. این مهم می تواند راه صعود ما را هموار کند.وی افزود: در این چند سال شاهد 
میزبانی نبودیم که حق اصلی فوتبال ما بود. با یک تیم بسیار کارآمد و تلاش های رسمی و غیر رسمی و رفتار 
همکاری گرایانه به این مهم رسیدیم. جا دارد از مجموعه سازمان صدا و سیما تشکر کنم که همکاری مناسب را 

انجام دادند. 

 پاسخ یونسی به ادعای ذوالنوری درباره خطیب
الاسلام  بر »عزل حجت  مبنی  ذوالنوری  ادعاهای مجتبی  دولت اصلاحات  اطلاعات  وزیر  یونسی   علی 
والمسلمین خطیب از اداره کل اطلاعات قم به دستور سیدمحمد خاتمی« را تکذیب کرد. علی یونسی در 
خصوص این سخنان و این ادعا گفت: ادعای یاد شده کذب  محض است، چرا که هرگز جناب آقای خاتمی 
رئیس جمهور وقت، به من برای عزل یا نصب  هیچ مدیری اعم از مدیران کل یا معاونان یا مشاوران دستوری ابلاغ  

نکردند. نه شأن و روش و اخلاق آقای خاتمی این بود و نه من پذیرای دستورات عزل و نصب  بودم.

ورود هواپیمای ربوده شده به ایران تکذیب شد
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری گفت: روز دوشنبه یک فروند هواپیمای خطوط هواپیمایی اوکراین برای 
سوختگیری به فرودگاه مشهد مقدس آمد و پس از سوختگیری، حرکت خود را به سمت کیف در اوکراین ادامه داد.
موضوع ربایش هواپیما منتفی است اما در این زمینه باید با مقامات حراست سازمان هواپیمایی کشوری و مراجع 

بالادستی هم هماهنگ کنیم تا اطلاع رسانی قطعی صورت پذیرد.

سقائیان نژاد مطرح کرد:

شهرداری قم همواره
 کنار جامعه سلامت

شهردار قم بر لزوم همراهی با کادر بهداشت و درمان و نقش فرماندهی 
دانشگاه علوم پزشکی قم در پیشگیری و قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا 

تأکید کرد.
سید مرتضی سقائیان نژاد در پنجمین جلسه رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر قم که در روز نخست شهریورماه و هم زمان با زادروز حکیم 
ابوعلی سینا و روز پزشک برگزار شد؛ ضمن قدردانی از خدمات جامعه 
بهداشت و درمان و خادمان سلامت گفت: در مجموعه شهرداری قم از 
ابتدای شیوع ویروس کرونا همراه جامعه سلامت بوده ایم و این همراهی را تا 

پایان این همه گیری ادامه خواهیم داد.
وی با تأکید بر این موضوع که فرمانده در دوران کرونایی دانشگاه علوم 
پزشکی است گفت: در مجموعه شهرداری قم با تمام ظرفیت و توان خود 
پشت سر فرمانده حرکت خواهیم کرد و هر موضوع مرتبط با مبارزه و مقابله 

با ویروس کرونا را با نظر دانشگاه علوم پزشکی اجرایی خواهیم کرد.
دکتر سقائیان نژاد با قدردانی از خدمات رئیس دانشگاه علوم پزشکی و 
همکاران ایشان در خانواده سلامت استان قم تصریح کرد: در امور مختلف 
مرتبط با ویروس کرونا به هیچ عنوان بدون هماهنگی حرکت نخواهیم کرد و 
به دنبال فرمانده مبارزه با کرونا در استان که دانشگاه علوم پزشکی است، 

حرکت خواهیم کرد.
جامعه  کنار  در  گذشته  همچون  قم  شهرداری  داد:  ادامه  قم  شهردار 
سلامت و پزشکان عزیز است تا بتوانیم با کمک یکدیگر مشکلات را برطرف 

و پیک کرونا را پشت سر بگذاریم.
 

مدیرعامل سازمان قطار شهری شهرداری قم تشریح کرد:

آخرین وضعیت ساخت ایستگاه مترو 
شهید مطهری 

مدیرعامل سازمان قطار شهری شهرداری قم با بیان اینکه در حال حاضر 
با بکارگیری مهندسین و کارگران زبده بخش اجرایی، تکمیل ایستگاه شهید 
مطهری مترو قم در حال انجام است اظهار داشت: پیش بینی ما آماده 

شدن ایستگاه برای تست گرم تا پایان شهریور 1400 است.
منصور درویشی با تشریح آخرین وضعیت ساخت ایستگاه مترو شهید 
مطهری قم، اظهار داشت: این ایستگاه سه ورودی دارد که در حال حاضر 
تکمیل مراحل ورودی های دو و سه در حال انجام است، ورودی دو از سمت 
میدان تره بار و ورودی سه نیز در ضلع جنوبی میدان قرار دارد که هم اکنون 
این وروی ها از بیرون تکمیل شده و از داخل نیز ورودی دو بیش از 80 

درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
حال  در  نیز  تهویه  کیوسک های  و  یک  ورودی  ساخت  کرد:  بیان  وی 
انجام بوده که بخشی از کارها باقی مانده و سعی می کنیم نمای بیرونی از 
سطح خیابان را تکمیل کنیم. مدیرعامل سازمان قطار شهری شهرداری 
باز و برای   نیز بیان کرد: حصارهای میدان  قم در مورد میدان مطهری 
بهسازی تحویل شهرداری منطقه شده تا این میدان نیز تکمیل و در اختیار 
شهروندان قرار گیرد. درویشی خاطرنشان کرد: ایستگاه میدان مطهری 
در سه طبقه ساخته می شود که یکی از طبقات بلیت فروشی، طبقه دیگر 

سکوی مسافران و دیگری نیز نصب تاسیسات است.
وی گفت: در حال حاضر نیز پیشرفت انجام کار در طبقات حدود 80 
درصد است و با برنامه ریزی صورت گرفته امیدواریم با حدود 125 نفر نیروی 
کاری که در ساخت ایستگاه فعال هستند در کمترین زمان ممکن شاهد 
بهره برداری طرح باشیم. مدیرعامل سازمان قطار شهری شهرداری قم 
گفت: براساس پیش بینی صورت گرفته تا سه ماه آینده کل پروژه را تکمیل 
می کنیم اما در حال حاضر و به منظور انجام تست گرم تکمیل سالن بلیت 

فروشی، اتاق های اداری و تکمیل سکوها در دست اقدام است.

 مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم خبرداد:

انجام ۴2۴ عملیات آتش نشانی
 در دو هفته پایانی مردادماه

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم از انجام 
424 عملیات آتش نشانی در دو هفته پایانی مردادماه خبر داد.

عباس جعفری با بیان اینکه 424 عملیات توسط نیروهای عملیاتی 
آتش نشانی از 17 تا 31 مرداد انجام شده است اظهار کرد: 69 عملیات 
اطفاء حریق منازل، مغازه ها، مجتمع های تجاری، مراتع، کارخانجات و…، 
37 مورد عملیات نجات در تصادفات، سقوط و چاه، 318 مورد خدمات 

ایمن سازی شامل بازگشایی، نجات آسانسور و… در این مدت انجام شد.
وی با تاکید بر انجام  184 ساعت عملیات طی این مدت تصریح کرد: 
طی عملیات های انجام شده توسط نیروهای عملیاتی سازمان آتش نشانی 
متاسفانه یک نفر فوت کرده، 11 نفر مصدوم شده و 139 نفر نیز نجات 
یافته اند. مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با 
اشاره به استقرار خودروهای عملیاتی در مراسمات محرم اظهار کرد: 99 مورد 
استقرار نیروهای عملیاتی در مکان هایی چون ورزشگاه حیدریان، تختی، 
حسینیه شهدا، گلزار شهدا، اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( و 
مسجد مقدس جمکران به جهت برگزاری مراسمات ویژه ماه محرم انجام شد. 
وی افزود: 57 مورد بازدید نیروهای عملیاتی از هیئات و تکایایی که در معابر و 

یا بوستان ها اقدام به برگزاری مراسم کردند نیز صورت گرفت.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت کرونایی قم اسفبار است
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت منتهی به دوم 
شهریورماه 1400، 1٨ بیمار مبتلا به کرونا در این استان جان خود را از 

دست دادند و وضعیت قم اسفبار است.
قم،  پزشکی  علوم  دانشگاه  روابط عمومی  گزارش عصر سه شنبه  به 
محمدرضا قدیر با اشاره به آخرین وضعیت کووید 19 در قم، افزود: در 24 
ساعت منتهی به دوم شهریورماه 1400، ٢0٨ بیمار با علائم ابتلا به ویروس 

کرونا در بیمارستان های این استان پذیرش شدند.
وی اضافه کرد: از این تعداد، 15٩ نفر بستری و 131 نفر از افراد مبتلا به 

کرونا که در روزهای گذشته بستری شده بودند، ترخیص شدند.
وی ادامه داد: در حال حاضر ٩66 بیمار مبتلا به ویروس کرونا در این 

استان بستری هستند که ٢٢6 نفرشان بدحال می باشند.

تعیین تکلیف مونوریل
 مطالبه جدی مردم قم

روزی که به هردلیلی دولت وقت اصرار داشت آرزوی دیرینه خود درباره 
مونوریل را عملی کند هیچ جا را بهتر از رودخانه قم  مناسب این کار ندید و 
با تعجیل و بدون هماهنگی های لازم این اقدام را انجام داد و با سرعت فراوان بالاتر از سرعت تامین آب شرب 
این پروژه آغاز شد و هزاران میلیارد از پولی که می توانست هزاران مشکل قم از جمله اصلاح بافت فرسوده 
شهر را برای همیشه حل کند خرج مونوریل شد. اکنون بیش از ده سال از این ماجرا می گذرد که نه قطاری 
از روی آن رد شد و نه فکری برای ستون های برافراشته با پول بیت المال کردیم و هر روز که مردم قم چشم 
شان به این پروژه می خورد بدبینی و ناامیدی را در بین آنان ترویج می کند.  به نظر می رسد مسئولینی که 
موضوع جمع آوری این ستون ها را مطرح می کنند بی تدبیر تر از طراحان این پروژه هستند چرا که دنبال 
ساده ترین راه بوده و اثبات نظر مخالف خود بدون توجه به سرمایه ملی که خرج این پروژه شده است . امید 
می رود با استقرار استانداری دلسوز و به معنای واقعی انقلابی از بین جوانان متعهد قم و حمایت دولت و 
بزرگان شهر طرحی جایگزین با حفظ هزینه های انجام شده برای مونوریل قم اتخاذ تا وضعیت نامناسب این 

پروژه ملی که سال ها رها شده و زیبنده شهر مقدس قم نیست هر چه سریعترتعیین تکلیف شود. 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 2۰ دستگاه انواع خودرو و موتورسیکلت 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 2 دستگاه انواع خودرو ، 18 دستگاه موتورسیکلت مسروقه 

در این استان خبرداد 
سرداربهادر اسماعیلی با اعلام این خبر اظهارداشت: طی 24 ساعت گذشته با تلاش بی وقفه مأموران 
انتظامی استان قم، 18 دستگاه انواع موتورسیکلت و خودرو مسروقه کشف شد. وی افزود: با پی گیری 
های مستمر و انجام اقدامات اطلاعاتی و نیز اخذ استعلامات از سامانه های پلیس،1 دستگاه خودرو پراید، 
یک دستگاه خودرو هیوندا قدیمی و 18 دستگاه انواع موتورسیکلت شناسایی، کشف و به مالباختگان 
تحویل شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم بر اهتمام پلیس در کشف وسایل مسروقه و دستگیری 
سارقان و همچنین استمرار طرح های ارتقاء امنیت اجتماعی در راستای جلب رضایت مردم و تحقق 
امنیت پایدار تاکید کرد. سردار اسماعیلی اضافه کرد: تیم های تخصصی پلیس آگاهی استان و فرمانده 
انتظامی شهرستان قم به صورت شبانه روزی در خدمت شهروندان بوده و مردم می توانند با شماره تلفن 
110 هرگونه اطلاعات و اخبار خود را در راستای برخورد با مجرمان و ارتقاء امنیت اعلام تا اقدامات لازم 

صورت گیرد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف 2۰ فقره سرقت داخل خودرو 
فرمانده انتظامی شهرستان قم  گفت: با دستگیری یک سارق داخل خودرو در قم، 20 فقره سرقت کشف 
شد  سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: در پی وقوع سرقت 2 عدد باطری یک دستگاه لودر در 
حوزه استحفاظی کلانتری 16 ایثارگران، موضوع در دستور کار مأموران این کلانتری قرار گرفت.وی افزود: 
در ادامه مأموران با انجام اقدامات پلیسی و تلاش های صورت گرفته سارق را شناسایی و با هماهنگی مقام 
قضائی استان دستگیر کردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: سپس طی بازرسی از منزل وی، 3 
دستگاه گوشی لمسی، 6 دستگاه گوشی ساده، 6 عدد لاستیک خودرو با رینگ و یک عدد لاستیک خودرو 
بدون رینگ مسروقه کشف شد. سرهنگ جعفریان تصریح کرد: با اعتراف متهم به 20 فقره سرقت داخل 

خودرو، نامبرده به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

روابط عمومی شرکت توزیع  برق استان قم د:

٨ دستگاه ماینر غیرمجاز در قم کشف شد
 دستگاه ماینر غیرمجاز که در یکی از مناطق قم مورد استفاده قرار گرفته بود، صبح امروز کشف و جمع 
آوری شد.  به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قم، با همکاری عوامل نیروی انتظامی و 
کارشناسان شرکت توزیع برق استان قم تعداد 8 دستگاه تولید رمز ارز دیجیتال غیرمجاز در یکی از مناطق 
قم کشف و جمع آوری شد. در این گزارش آمده است: این تعداد دستگاه استخراج ارز دیجیتال، برق 

حدود 40 خانوار را مصرف می کند که در وضعیت کنونی، باعث بروز مشکلاتی در شبکه توزیع می شود.
شرکت توزیع برق قم در ادامه از شهروندان درخواست کرده است در صورت مشاهده دستگاه های رمز 

ارز غیرمجاز مراتب را به این شرکت اطلاع دهند.

 استاندارقم گفت: زمین مورد نیاز واحدهای تولیدی 
، تا 10  با توجه به واگذاری های صورت گرفته  استان 
سال آینده تامین می باشد، و امکان توسعه شهرک های 

صنعتی نیز وجود دارد.
افتتاح  درحاشیه  سه شنبه  روز  سرمست  بهرام 
طرح های صنعتی قم به مناسبت هفته دولت در گفت و 
گو با خبرنگاران اظهار داشت: در حال حاضر واحدهای 
صنعتی استان با 2 مشکل کمبود نقدینگی و نداشتن 
زمین مواجه هستند. وی با اشاره به اقدام های صورت 
گرفته به منظور رفع مشکل زمین واحدها خاطرنشان 
کرد: به واحدهای صنعتی استان با توجه به قابلیت ها و 
توانمندی هایی که دارند، زمین واگذار می شود و ما در 
حدود سه سالی که در قم مشغول خدمت بودیم، بالغ 
بر یکهزار و 350 هکتار به اراضی شهرک های صنعتی 
الحاق کردیم، و با نهایت دقت به واحدهایی که نیازمند 

توسعه هستند، زمین واگذار می کنیم.
استاندار قم در ادامه تصریح کرد: سیاست کلی ما این 
است که مشکل واحدهایی که با مشکل روبه رو هستند را 

برطرف کنیم، تا از فرآیند تولید مانع زدایی شود.
برای واحدهایی که موفق هستند،  یادآور شد:  وی 
پیشنهادهایی برای طرح توسعه آنها مطرح، نهایتا آن 
واحدهایی که در زنجیره تولید نیازمند تکمیل فرآیند 
تولید هستند، شناسایی شده و مورد پشتیبانی قرار 

می گیرند.
زمین  مقدار  این  داشت:  بیان  همچنین  سرمست 

را  قم  صنعتی  واحدهای  نیاز  شاید  شده،  واگذار 
بر  علاوه  اینکه  ضمن  تامین  کند،  سال  به مدت 10 
 واحدهای مستقر در استان دنبال جذب سرمایه گذار از 

استان های همجوار به ویژه تهران نیز هستیم.
شعاع  در  قم  داشتن  قرار  به دلیل  کرد:  اضافه  وی 
120 کیلومتری تهران، این اقدام در راستای صنعتی 
شدن استان و همچنین پاسخگویی به نیازهای صنعتی 

پایتخت یک اقدام اساسی به شمار می آید
استاندار قم با اشاره به سرمایه گذاری 150 میلیارد 
تومانی در یکی از واحدهای بازدیدی امروز یادآور شد: 
یکی از نتایج این سرمایه گذاری، اشتغالزایی برای 150 

نفر از افراد جویای کار خواهد بود.
حمایت از صنایع و تولید نباید شعاری باشد

 وی با بیان این که سیاست کلی استان، رفع مشکلات 
و مانع زدایی از فرآیند تولید است تصریح کرد: واحدهای 
موفق تولیدی می توانند بر اساس قابلیت ها و توانمندی 
ها، طرح های توسعه ای خود را ارائه دهند تا این طرح 
های مورد حمایت و پشتیبانی قرار گیرد. استاندار قم 
سپس به برخی دیگر از مزایای بازدیدهای میدانی از 
واحدهای تولیدی اشاره و اذعان کرد: در این بازدیدها، 
واحدهایی که نیازمند تکمیل فرآیند زنجیره تولیدی 
خود هستند، شناسایی شده و مورد حمایت قرار می 
گیرند. وی با تصریح بر این که حمایت از صنایع و تولید 
نباید شعاری باشد اذعان کرد: پشتیبانی از صنایع و 
تولید باید عملیاتی، میدانی و همه جانبه باشد و از این 

رو، از مدیران استانی انتظار می رود تا این مهم را اجرایی 
و عملیاتی کنند.

سرمست سپس گفت: حمایت و پشتیبانی بنده از 
ایجاد  سبب  گاهی  حتی  تولیدی،  واحدهای  برخی 
شائبه هایی می شود، به طور مثال برخی می گفتند 
استاندار شریک فلان واحد تولیدی است که بنده در 
به عنوان استاندار،  افراد می گفتم من  این  به  پاسخ 
مالک تمام کارخانه های این استان هستم، یعنی وقتی 
یک واحد تولیدی دچار خسارت می شود، گویی این 
خسارت به خود من وارد شده است و از این رو باید گفت 

اگر پیگیری و حمایت نباشد، جای سؤال دارد.
کارگران  واکسیناسیون  به  اشاره  با  قم  استاندار   
استانی  تنها  قم  استان  گفت:  صنعتی  واحد های 
است که توانست مرکز واکسیناسیون در شهرک های 
صنعتی ایجاد کند و طبق لیست واحد های صنعتی 

واکسیناسیون کارگران آغاز خواهد شد.

استاندارقم:

زمین واحدهای صنعتی قم تا 10 سال تامین است

شهردار قم همزمان با هفته دولت در پیامی یاد و خاطره 
شهدای دولت خصوصاً شهیدان رجایی و باهنر را گرامی 

داشت.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد همزمان با آغاز هفته 
خصوصاً  دولت  شهدای  خاطره  و  یاد  پیامی  در  دولت 

شهیدان رجایی و باهنر را گرامی داشت.
متن پیام شهردار قم به شرح ذیل است:

بسمه تعالی
تقارن هفته دولت با ایام سوگواری سرور و سالارشهیدان 
حضرت اباعبدالله الحسین )علیه السلام( ضمن یادآوری 
رشادت ها و ایثارگری ایشان و یاران باوفایشان در صحنه 
عظیم کربلا؛ ضرورت پیروی و درس آموزی از سیره و 
منش این امام همام ومقاومت در راستای حفظ آرمان ها و 

اهداف را به تمامی دولتمردان یادآوری می نماید.
شرایط سخت و جدی دوران معاصر نیازمند وحدت و 
همدلی بیشتر مردم و مسئولان و بهره مندی از نقشه راهی 
دقیق است که منشور حکومت داری و سیاست مداری 
مولی الموحدین مولانا امیرالمومنین علی )علیه السلام( 
شناسی  جامعه  مباحث  به  زیبایی  به  اشتر  مالک  به 
سیاسی اشاره دارد و منشوری جامع و منظومه ای نافع 
برای تعامل دولت اسلامی و جامعه است که ابعاد مختلف 
حکومتداری را به خوبی و با دقت برای دولتمردان  تبیین 

می نماید.
دولت در صف اول دفاع و حمایت از مردم قرار دارد و در 
مواجهه با مشکلات مختلف نیازمند مشارکت و همیاری 
جدی مردم است وپایگاه اجتماعی دولت با ولایت مداری 
تقویت  که  است  درجامعه  اجتماعی  عدالت  تحقق  و 

می گردد.
دشمن هیچ گاه ساکت نمانده است و سعی دارد تا با 
اعمال تحریم ها و تزریق یاس و ناامیدی میان مردم و دولت 
فاصله ایجاد کند، اما با اقدامات جهادی و مؤثر دولت و 
همچنین هوشیاری و مشارکت ملت همیشه در صحنه 
ایران اسلامی، به لطف حق تعالی شاهد وحدت بیشترو 

ناکامی دشمنان داخلی و خارجی خواهیم بود.
باید توجه داشت که خدمت درنظام جمهوری اسلامی  
در  و  بوده  وظیفه  انجام  بلکه  نیست  مسئولیت  سلب 
دوران غیبت عملکردها در منظر امام معصوم قرار دارد 
و هفته دولت باید فرصتی ارزشمند برای تطبیق خود 
و عملکردمان با دستورات دینی و تألیف قلوب و جلب 
حمایت و رضایت مردم باشد؛ چون حمایت و رضایتمندی 
و  است  صحیح  عملکرد  ارزیابی  ازسازوکارهای  مردم 
همراهی و همگامی مردم در کنار مجاهدت مسئولان 
موجب موفقیت در برنامه های مختلف کشور و گذار از 

دوران سخت خواهد بود.
اینجانب از جواربارگاه نورانی کریمه اهل بیت )سلام الله 
علیها( ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای والامقام 
دولت و شهیدان رجایی و باهنر، هفته دولت و روز کارمند 
را به همه دولتمردان و کارمندان خدوم و متعهد به ویژه 
کارمندان و کارگزاران دولت در استان قم تبریک عرض 
نموده و موفقیت دولت نوپا، فسادستیز، قوی و مردمی را 
در تحقق آرمان های رفیع امام راحل )ره( و منویات مقام 

عظمای ولایت از درگاه خداوند متعال مسألت دارم.
سید مرتضی سقائیان نژاد
شهردار قم

پیام شهردار قم به مناسبت هفته دولت

علی محمدی*


